
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1813
2. Αναφορά στην Γενική Απεργία της 26ης Σεπτεµβρίου 2012,

σελ. 1788,1789,1790,1793,1795,1802,1804,1806,1807, 1811
3. Πρόταση για διακοπή των εργασιών της Βουλής από τον Συ-

νασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς/Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο,
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και τους Ανεξάρτητους  Έλ-
ληνες, λόγω της γενικής απεργίας, σελ. 1788,1789,1792,1793,
1797,1803,1804

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1788,1789,1790,1811
5. Δήλωση του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς/Ε νω-

τικού Κοινωνικού Μετώπου ότι µικρή αντιπροσωπεία Βουλευτών
θα παραµείνει στη συνεδρίαση, σελ. 1788

6. Δήλωση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και των
Ανεξάρτητων Ελλήνων ότι αποχωρούν από τη συνεδρίαση, σελ.
1788,1789

7. Αναφορά στην ηµέρα µνήµης της δολοφονίας του Παύλου
Μπακογιάννη, σελ. 1789,1797,1799,1806

8. Αναφορά στον Πρόεδρο της Βουλής, σελ.1789,1790,
1802,1803,1805,1807,1809,1810,1811

9. Αναφορά στην "λίστα του ΣΔΟΕ" που διέρρευσε για τα υπό
έλεγχο πολιτικά πρόσωπα, σελ. 1789,1802,1803,1804,1805,1807,
1808,1809,1810,1811

10. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε
το νόµο περί "Ποινικής ευθύνης των Υπουργών", όπως ισχύει, δι-
κογραφία κατά του πρώην Πρωθυπουργού Γεωργίου Παπαν-
δρέου του Ανδρέα, σελ. 1802

11. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 1810

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης

27 Σεπτεµβρίου 2012, σελ. 1787

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής: 
Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού:  "Κύρωση της Μακρο-
πρόθεσµης Συµφωνίας µεταξύ του Διεθνούς Οργανισµού
Ατοµικής Ενέργειας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας για την Υποστήριξη της Ελληνικής Επιτροπής Ατοµικής
Ενέργειας ως περιφερειακού Εκπαιδευτικού Κέντρου στην Ευ-
ρώπη για Θέµατα Ραδιενέργειας, Μεταφορών και Ασφάλειας Κα-
ταλοίπων", σελ. 1793

2. Συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και ψήφιση στο σύνολο
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης:
"Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν. 3908/2011 και
π.δ. 33/2011", σελ. 1788,1790,1812

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ., σελ. 1802-1813
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ., σελ. 1787-1802

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στην γενική απεργία:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 1793,1811
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 1789
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 1806
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 1807
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1788,1802

ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 1790
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 1788
ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ Δ. , σελ. 1795
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1789,1804
Β. Επί της πρότασης για διακοπή των εργασιών της Βουλής

από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς/Ενωτικό Κοι-
νωνικό Μέτωπο, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και τους
Ανεξάρτητους  Έλληνες, λόγω της γενικής απεργίας:

ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 1793
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 1803
ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 1797
ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 1792
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 1789
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1788
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1788
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 1788
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1789,1804
Γ. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 1811
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 1788
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 1811
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 1790
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1788,1789,1790
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 1790
Δ. Επί της αναφοράς στην ηµέρα µνήµης της δολοφονίας

του Παύλου Μπακογιάννη:
ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 1797
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 1789
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 1799
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 1806
Ε. Επί της αναφοράς στον Πρόεδρο της Βουλής:
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ., σελ. 1803,1809
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 1790
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 1789
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1789
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 1807,1811
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1802,1803
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1789,1805,1810
ΣΤ. Επί της αναφοράς στην "λίστα του ΣΔΟΕ":
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 1803,1804,1809
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 1807,1810
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 1807,1810,1811
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1802,1804,1808
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1789,1805
Ζ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1810
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1810
Η. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μακεδονίας και

Θράκης:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , σελ. 1793,1794
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 1798
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 1804
ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 1797
ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 1792
ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 1796
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ. , σελ. 1790,1799,1811
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 1806
ΜΑΡΚΟΥ Α. , σελ. 1797
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 1799
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 1807,1808
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1803,1809
ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ Δ. , σελ. 1795
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , σελ. 1805,1809

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’

Τετάρτη 26 Σεπτεµβρίου 2012



Αθήνα, σήµερα στις 26 Σεπτεµβρίου 2012, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ –
ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 27 Σεπτεµβρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής) 

1.- Η µε αριθµό 301/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μεσσηνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπου-
λου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη λειτουργία κέντρου
υγείας αστικού τύπου στην ανατολική Καλαµάτα σε ακίνητο που
θα παραχωρηθεί από το δήµο.

2.- Η µε αριθµό 313/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λασιθίου  του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε τις στρατηγικές επενδύσεις «fast
track» για  βιοµηχανικές ανανεώσιµες πηγές ενέργειας (ΑΠΕ)
στην Κρήτη.

3.- Η µε αριθµό 312/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Β’�Αθήνας του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα περί ελέγ-
χου πολιτικών προσώπων από το ΣΔΟΕ.

4.- Η µε αριθµό 296/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων, σχετικά µε την αποκρατικοποίηση της «ΔΕΗ Α.Ε.».

5.- Η µε αριθµό 310/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’�Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα
φυσικά πρόσωπα που είναι οµολογιούχοι του ελληνικού δηµο-
σίου και  εντάχθηκαν στο PSI+.

6.- Η µε αριθµό 308/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’�Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας
Ξηροτύρη-Αικατερινάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τις ενέργειες για τον έλεγχο και τη φορολόγηση των εµ-
βασµάτων Ελλήνων πολιτών που εστάλησαν στο εξωτερικό.

7.- Η µε αριθµό 306/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Νοµού Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Γκιόκα προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Οικονοµι-

κών, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων στους ιδιο-
κτήτες µαθητικών λεωφορείων και ταξί.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 302/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’�Αθήνας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Ψυχάρη προς
τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχε-
τικά µε την αποµάκρυνση των παράνοµων µεταναστών και την
αποκατάσταση του αισθήµατος ασφάλειας των κατοίκων του
κέντρου της Αθήνας.

2.- Η µε αριθµό 314/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Τρικάλων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Παναγιώτας Δριτσέλη προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε την υπαγωγή των ιδιωτικών εκπαιδευτικών στο
ενιαίο µισθολόγιο – βαθµολόγιο.

3.- Η µε αριθµό 297/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δωδεκανήσου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης
και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δηµιουργία κέντρων
υποδοχής λαθροµεταναστών στο Νοµό Δωδεκανήσου.

4.- Η µε αριθµό 294/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Α’�Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Χρυσούλας Μαρίας
Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την συγχώνευση
της «Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης Α.Ε.» (ΚΑΘ Α.Ε.) µε τον «Ορ-
γανισµό Κεντρικών Αγορών και Αλιείας Α.Ε.» (ΟΚΑΑ Α.Ε.).

5.- Η µε αριθµό 311/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την αστυνοµική παρουσία έξω από τα κεν-
τρικά γραφεία του κόµµατος «Λαϊκός Σύνδεσµος - Χρυσή Αυγή».

6.- Η µε αριθµό 309/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μαγνησίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Παρίση Μου-
τσινά προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε τη Γενική
Γραµµατεία Τουριστικών Υποδοµών και Επενδύσεων.

7.- Η µε αριθµό 307/24-9-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.  Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων στην ειδική αγωγή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων, που είναι γραµµένα

στην ηµερήσια διάταξη.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΕ’

Τετάρτη 26 Σεπτεµβρίου 2012



Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων
ν. 3908/2011 και π.δ. 33/2011».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου «Ρύθµιση θεµάτων συµβάσεων που αφορούν Κέντρα
Πρώτης Υποδοχής και Εγκαταστάσεων Κράτησης παράνοµα δια-
µενόντων στη χώρα αλλοδαπών και τρόπο φύλαξης αυτών» και
άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Το νοµοσχέ-

διο κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµεθα στο νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων
ν. 3908/2011 και π.δ. 33/2011».

H Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 20-9-2012, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία µόνη συνε-
δρίαση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα
το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Πριν ανακοι-
νώσω τους ειδικούς αγορητές και τους Κοινοβουλευτικούς Εκ-
προσώπους θα δώσω το λόγο στον κ. Παπαδηµούλη, για δύο
λεπτά.

Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Σήµερα απεργεί όλη η Ελλάδα. Δεν είναι µια συνηθισµένη

ηµέρα. Απεργούν τα συνδικάτα των εργαζοµένων, τα συνδικάτα
των εµπόρων, των βιοτεχνών, των ελευθέρων επαγγελµατιών,
των επιστηµόνων. Δεν µπορεί η Βουλή, κυρία Πρόεδρε, να συνε-
χίζει σαν να µη συµβαίνει κάτι. 

Εµείς, θέσαµε και στη Διάσκεψη των Προέδρων την πρόταση,
αυτήν την ώρα να µη συνεδριάζει η Βουλή, έτσι ώστε όσοι Βου-
λευτές θέλουν, να συµπαρασταθούν σ’ αυτό το πάνδηµο αίτηµα
της ελληνικής κοινωνίας εναντίον του αντιλαϊκού πακέτου να
µπορούν να το κάνουν και αυτή η µόνη συνεδρίαση να µετατεθεί
για µια άλλη ηµέρα. Δεν είναι ένα επείγον νοµοσχέδιο. Το θέσαµε
το θέµα διά του Κοινοβουλευτικού µας Εκπροσώπου, του κ. Λα-
φαζάνη. 

Γνωρίζω ότι η Διάσκεψη των Προέδρων, κατά πλειοψηφία απο-
φάσισε διαφορετικά. Επαναφέρουµε την πρόταση στην Ολοµέ-
λεια και ζητούµε να διακόψει η Βουλή, να δείξει µ’ αυτόν τον
τρόπο ότι καταλαβαίνει το µήνυµα της κοινωνίας να µεταθέσουµε
για αργότερα, όπως µπορούµε άνετα τη µία και µόνη συνεδρίαση
για τη συζήτηση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου και όσοι από
τους συναδέλφους θέλουν να µετάσχουν στις απεργιακές συγ-
κεντρώσεις, να το κάνουν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στώ και εγώ, κύριε Παπαδηµούλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Παφίλη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να επαναλάβω την πάγια θέση του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδας, ότι σε περίπτωση γενικής απεργίας σαν
αυτή που γίνεται σήµερα, που απεργεί κυριολεκτικά όλη η Ελ-
λάδα –εργατική τάξη, εργαζόµενοι, µεσαία στρώµατα, αγρότες,
οι πάντες- προτείνουµε να µη συνεδριάσει η Βουλή. Αυτό, θα
είναι ένα ελάχιστο δείγµα σεβασµού στον αγώνα που δίνει αυτήν
τη στιγµή ο ελληνικός λαός απέναντι σε µέτρα, που η λέξη «βάρ-
βαρα» µάλλον είναι πολύ ήπια για να τα χαρακτηρίσει. Είναι
µέτρα που ισοπεδώνουν, τσακίζουν και συντρίβουν κυριολεκτικά
τις λαϊκές οικογένειες. 

Εµείς, λοιπόν, προτείνουµε να µη γίνει η συνεδρίαση σήµερα.

Άλλωστε, υπάρχουν τόσα κενά για να γίνει αυτή η συζήτηση. Σε
περίπτωση που η Ολοµέλεια αποφασίσει διαφορετικά, εµείς δεν
συµµετέχουµε στη συζήτηση. Η θέση µας είναι µαζί µε τους ερ-
γαζόµενους και τον ελληνικό λαό που βρίσκεται στους δρόµους
και απεργεί. 

Επαναλαµβάνω, ότι η θέση µας για το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο είναι η θέση που διατύπωσε ο εισηγητής µας, το καταψηφί-
ζουµε δηλαδή. Οι λόγοι αναφέρονται και στα Πρακτικά της
επιτροπής.

Περιµένουµε απάντηση, κυρία Πρόεδρε, γι’ αυτή µας την πρό-
τασή µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Παφίλη.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κυρία Γιατα-
γάνα, δεν είστε Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Έχουµε το δικαίωµα να µι-
λήσουµε όλοι οι Βουλευτές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Βάσει Κανονι-
σµού, όχι σε αυτήν τη συζήτηση, κυρία Γιαταγάνα. 

Πρέπει να σας πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η διαδι-
κασία η σηµερινή έχει αποφασιστεί από τη Διάσκεψη των Προ-
έδρων, που είναι το ανώτατο όργανο λειτουργίας του Κοινοβου-
λίου. 

Το Προεδρείο, πιθανά να ήθελε να είναι σε αυτήν τη θέση, να
σας πει αυτό που ζητάτε. Ωστόσο, εγώ δεσµεύοµαι από τη θέση
της Διάσκεψης των Προέδρων. Εποµένως, συνεχίζουµε τη συζή-
τηση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα
το λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα τον έχετε,
κύριε Παφίλη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Παπαδηµούλης, κυρία Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Συγγνώµη,
κύριε Παπαδηµούλη.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ελπίζω ότι θα εκφράσω και

τον κ. Παφίλη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Θα το δούµε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Θα το προσπαθήσω. Η ελ-

πίδα πεθαίνει τελευταία. 
Σηµειώνω µε ενδιαφέρον ότι κι εσείς, παρ’ ότι δεν έχετε τη δύ-

ναµη, συµµερίζεστε το αίτηµά µας. Η συντριπτική πλειοψηφία,
το σύνολο σχεδόν της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, θα είναι
στις απεργιακές συγκεντρώσεις σε όλη την Ελλάδα, σε ένδειξη
συµπαράστασης του ΣΥΡΙΖΑ - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
στον αγωνιζόµενο ελληνικό λαό και ιδιαίτερα στα κοινωνικά
στρώµατα που θίγονται από το «βάρβαρο» πακέτο. Με απόφαση
του προεδρείου της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, µια µικρή
αντιπροσωπεία Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ, θα µείνει εδώ για να πα-
ρουσιάσει και στην Ολοµέλεια τις θέσεις επί του νοµοσχεδίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Παπαδηµούλη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα για λίγο το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κύριε Παφίλη,
έχετε το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, επειδή έγινε το σχό-
λιο ότι θα εκφράσει ο κ. Παπαδηµούλης το ΚΚΕ, εδώ φαίνεται
και η γενικότερη στροφή…

Εµείς αποχωρούµε και δεν συµµετέχουµε στη συνεδρίαση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Δεν συµφω-

νείτε, λοιπόν.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν συµφωνούµε.
Ο ΣΥΡΙΖΑ µέχρι τις τελευταίες εκλογές αποχωρούσε, τώρα

µένει. Αυτά είναι σηµεία των καιρών.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ για την επισήµανση. Έχει καταγραφεί.
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Το λόγο έχει ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πανα-
γιώτης Καµµένος, για τρία λεπτά.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, σήµερα είναι µια επέτειος που δεν πρέπει να ξε-
χνάµε. Σήµερα, είναι η µέρα της δολοφονίας του συναδέλφου
µας του Παύλου Μπακογιάννη. Σαν σήµερα ο Παύλος Μπακο-
γιάννης δολοφονήθηκε από την οργάνωση «17 Νοέµβρη», την
ίδια περίοδο που στο Κοινοβούλιο συζητείτο το σκάνδαλο Κο-
σκωτά. 

Τα αναφέρω αυτά, πρώτα απ’ όλα αποδίδοντας τιµή σ’ έναν
Έλληνα Βουλευτή, ο οποίος έπεσε για το καθήκον του, έναν αγω-
νιστή, ο οποίος πάλεψε και τα χρόνια της δικτατορίας, ένα δη-
µοσιογράφο, ο οποίος ήταν η ελεύθερη φωνή κατά τη διάρκεια
της επταετούς διακυβέρνησης των στρατιωτικών της χούντας.
Ένα έθνος, το οποίο δεν τιµά τουλάχιστον εκείνους τους πολιτι-
κούς που έπεσαν στο καθήκον υπηρετώντας ιδέες, που ξεχνά,
είναι ένα έθνος που πεθαίνει γρήγορα. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, λοιπόν, τιµούµε τη µνήµη του Παύ-
λου Μπακογιάννη. Σήµερα, είναι µια µέρα κατά την οποία ο ελ-
ληνικός λαός τυγχάνει να αντιστέκεται απέναντι στην ξένη
κατοχή της τρόικας, που προσπαθεί να επιβάλει τις πολιτικές
της. 

Θεωρούµε, κυρία Πρόεδρε, ότι το ελληνικό Κοινοβούλιο δεν
µπορεί να συνεχίζει να συνεδριάζει, την ώρα που Έλληνες εργα-
ζόµενοι του ιδιωτικού και του δηµόσιου τοµέα βρίσκονται κάτω
στους δρόµους, διεκδικώντας το δικαίωµά τους στην εργασία.

Δεν είναι δυνατόν να αγνοούµε ότι η Γενική Συνοµοσπονδία
Εργατών Ελλάδος, η ΑΔΕΔΥ, αλλά και όλες οι οργανώσεις,
έχουν εξαγγείλει σήµερα πανελλαδική απεργία και θα λειτουργεί
η Βουλή των Ελλήνων σαν απεργοσπαστικός µηχανισµός.

Πρέπει τώρα και µε πρωτοβουλία του Προεδρείου, να σταµα-
τήσει η συνεδρίαση και εµείς τουλάχιστον σας δηλώνουµε ότι
θα συµµετέχουµε στις κινητοποιήσεις της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ
δίπλα από τον ελληνικό λαό. Ένα εκατοµµύριο οκτακόσιες χι-
λιάδες άνεργοι, δέκα Έλληνες που αυτοκτονούν κάθε µέρα. Ει-
σπρακτικές εταιρείες που µπαίνουν µέσα σε κάθε σπίτι. Η
πολιτική της τρόικας και των τοκογλύφων, έχουν φθάσει πλέον
τον ελληνικό λαό στο απροχώρητο και την ίδια στιγµή έχουµε
δηµόσιες δηλώσεις, ακόµα και του Προέδρου της Βουλής, που
µιλάνε για αποσταθεροποίηση.

Σ’ αυτό το σηµείο, κυρία Πρόεδρε, θέλω δηµόσια να τοποθε-
τηθώ λέγοντας, ότι η αποσταθεροποίηση είναι πιθανόν κάτι το
οποίο επιθυµούν κάποιοι, που θέλουν την Ελλάδα να τη δουν
γρήγορα να χάνει τη δική της κυριαρχία. Αλλά θέλω να σας πω
ότι πολιτικές του να επιτρέπουµε θεσµική αποσταθεροποίηση,
είναι πολιτικές τις οποίες δεν πρέπει να ακολουθεί και το Προ-
εδρείο της Βουλής. 

Θέλω να απευθυνθώ στον Πρόεδρο της Βουλής λέγοντας ότι
δεν είναι δυνατόν να λειτουργεί ωσεί παρών. Ο Πρόεδρος της
Βουλής ή δεν θα πρέπει να εµµείνει στην παραίτησή του που κα-
τέθεσε στον Πρωθυπουργό ή θα πρέπει να αναλάβει πλήρως τα
καθήκοντά του, διότι τι µεγαλύτερη αποσταθεροποίηση, όταν
ένας θεσµικός παράγων, όπως ο Πρόεδρος της Βουλής, λειτουρ-
γεί υπό αναστολή. Και υπάρχει το ερώτηµα. Αν αύριο για οποι-
οδήποτε λόγο ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας δεν θα µπορεί να
ασκήσει τα καθήκοντά του και θα χρειαστεί να αντικατασταθεί
από τον Πρόεδρο της Βουλής, όπως προβλέπει το Σύνταγµα, τι
θα γίνει; Θα λειτουργήσει υπό αναστολή; Τέτοιου είδους πολιτι-
κές, ενισχύουν την αποσταθεροποίηση και για τέτοιου είδους πο-
λιτικές, πρέπει να υπάρχουν λύσεις. 

Εγώ θέλω να ζητήσω δηµοσίως, να έρθει ο Πρόεδρος της Βου-
λής στο έδρανο και να απαντήσει σαφώς. Ασκεί πλήρως τα κα-
θήκοντά του, όπως προβλέπονται από το Σύνταγµα ή όχι; Αυτό
είναι µία απάντηση που οφείλει να δοθεί δηµόσια και ενώπιον της
Βουλής των Ελλήνων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ και

εγώ, κύριε Πρόεδρε.
Ως Προεδρείο, όπως τοποθετήθηκα και πριν σε παρόµοιες το-

ποθετήσεις άλλων συναδέλφων, πρέπει να σας πω –και το γνω-

ρίζετε πολύ καλά- ότι η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε να
γίνει η συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου σήµερα το πρωί. Η
Βουλή συµµερίζεται -και προσωπικά το Προεδρείο συµµερίζεται-
αυτήν τη θέση που εκφράσατε, κύριε Πρόεδρε, όµως, λόγω της
δικής µου θέσης εδώ πρέπει να σας πω, κύριε Πρόεδρε, µε όλο
το σεβασµό ότι πιθανά η αποσταθεροποίηση θα συµβεί, αν δεν
λειτουργεί το Κοινοβούλιο. Και ίσως, αυτό θέλουν κάποιοι. Να
µη λειτουργεί το Κοινοβούλιο και βέβαια όλοι, όπως γνωρίζετε
πολύ καλύτερα από εµένα, κρινόµαστε καθηµερινά και γι’ αυτά
που λέµε και γι’ αυτά που πράττουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η αλήθεια θα λάµψει, αρκεί ο ελληνικός λαός να ανοίξει τα

αυτιά και τα µάτια του. 
Με όλο το σεβασµό, θα πρέπει να µπω στη συζήτηση του νο-

µοσχεδίου. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο Πρόεδρος

των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Παναγιώτης Καµµένος έχει το
λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κυρία Πρόεδρε, επιβάλλεται να γνωρίζει το Κοινοβούλιο,
εάν υπάρχει Πρόεδρος της Βουλής ο οποίος ασκεί πλήρως τα
καθήκοντά του ή όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σε αυτό δεν
απαντώ, απάντησα…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Σας δηλώνω, κυρία Πρόεδρε, ότι η Κοινοβουλευτική
Οµάδα των Ανεξάρτητων Ελλήνων αποχωρεί από το Κοινοβούλιο
και συµµετέχει στις απεργιακές κινητοποιήσεις της ΑΔΕΔΥ και
της ΓΣΕΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το σέβοµαι
απόλυτα.

Το Προεδρείο έχει υποχρέωση λόγω της απόφασης της Διά-
σκεψης να µπει στη συζήτηση του νοµοσχεδίου. Σε ό,τι έχει να
κάνει µε τον Πρόεδρο κ .Μεϊµαράκη, είναι εντελώς άλλο θέµα και
πιστεύω ότι θα το αντιµετωπίσει ο ίδιος.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, το λόγο
παρακαλώ. 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συγγνώµη κυρία Πρόεδρε, έκανε
πρόταση µοµφής ο κ. Καµµένος;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κακλα-
µάνη, πρώτα απ’ όλα δεν ζητήσατε το λόγο από το Προεδρείο.

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μισό λεπτό,

λοιπόν, να δώσω το λόγο στην κ. Χριστοφιλοπούλου, η οποία
είναι Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ. 

Ορίστε, κ. Χριστοφιλοπούλου, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Θέλω να επισηµάνω, όπως και εσείς το κάνατε πριν λίγο, ότι η

δηµοκρατία απαιτεί µία Βουλή ανοιχτή, µία Βουλή που να λει-
τουργεί. Η Βουλή, δεν είναι χώρος εργασίας, είναι χώρος προ-
σφοράς, είναι χώρος εκπροσώπησης του έθνους και του λαού.

Θέλω, επίσης, να πω και στους αγαπητούς συναδέλφους της
Αντιπολίτευσης ότι ακριβώς όπως η δηµοκρατία έχει ανάγκη από
ανοικτή Βουλή, Βουλή που είναι σε εγρήγορση και σε πλήρη λει-
τουργία, την ίδια στιγµή η δηµοκρατία έχει ανάγκη από ειρηνικά
γεµάτες πλατείες. 

Αυτήν τη στιγµή, κυρία Πρόεδρε, η χώρα βρίσκεται σε ένα
εξαιρετικά κρίσιµο σηµείο, σηµείο καµπή. Η χώρα βρίσκεται σε
ένα σηµείο, όπου η επιβίωσή της εντός της Ευρωζώνης, θα έλεγα
δε η επιβίωση συνολικά της Ευρωζώνης, βρίσκεται εν κινδύνω.
Σε αυτήν την πάρα πολύ δύσκολη φάση, δεν είναι τυχαίο ότι
έχουν δει το φως της δηµοσιότητας διαρροές περί πολιτικών
προσώπων και πολιτειακών παραγόντων, βεβαίως εν πολλοίς και
του Προέδρου της Βουλής. 

Θέλουµε, λοιπόν, εµείς να διατρανώσουµε τη στήριξή µας και
την προώθηση του αιτήµατος σήµερα, διά του Υπουργού Δικαιο-
σύνης να δοθούν στη δηµοσιότητα άµεσα όλα εκείνα τα στοιχεία,
όλος ο φάκελος που αφορά τον Πρόεδρο της Βουλής και όσα
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άλλα πολιτικά πρόσωπα, προεξέχοντος του Προέδρου της Βου-
λής βεβαίως, και να δοθούν τώρα στη δηµοσιότητα, κυρία Πρό-
εδρε, διότι η δηµοκρατία χρειάζεται Βουλή ανοικτή αλλά δεν
χρειάζεται σκιές. 

Πρέπει, λοιπόν, να υπάρξει αυτή η διέξοδος και µε την ευκαι-
ρία αυτή, τοποθετούµαι εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΠΑΣΟΚ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Εποµένως, η Βουλή µένει ανοικτή. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Παππά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα θέλαµε να τοποθετηθούµε κάνοντας

µία διαπίστωση …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Με συγχω-

ρείτε, κύριε Παππά, αλλά επειδή έχουµε µπει στη συζήτηση του
νοµοσχεδίου, τυπικά τουλάχιστον, το λόγο παίρνουν µόνο οι Κοι-
νοβουλευτικοί Εκπρόσωποι …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν έχετε µπει ακόµα στη συζήτηση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχουµε µπει,

γιατί µέχρι στιγµής αυτοί που µίλησαν, ήταν οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι. Με όλο το σεβασµό, κύριε Παππά, βλέπω ότι ο κ.
Κασιδιάρης είναι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής
Αυγής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Οι τύποι, όµως, χαλάνε την ουσία, κυρία
Πρόεδρε. Με διακόψατε µόλις ξεκίνησα. Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπός µας θα έρθει και θα µιλήσει. Εγώ θέλω να τοποθε-
τηθώ επί της απεργίας.

Θέλω να κάνω µία διαπίστωση, η οποία λέγεται και εδώ µέσα
και στους διαδρόµους και στα κανάλια. Το πολιτικό σύστηµα
είναι διεφθαρµένο µέχρι το κόκαλο. Αυτό είναι µία µεγάλη αλή-
θεια. Εµείς δεν θα συµµετάσχουµε στο θέατρο λέγοντας ότι απο-
χωρούµε για να πάµε στην απεργία κ.λπ.. Δεν θέλουµε να
καπελώσουµε καµία απεργία. Οι Έλληνες εθνικιστές δεν καπε-
λώνουν την απεργία του ελληνικού λαού. Ο ελληνικός λαός πρέ-
πει να βγει εκατοµµύρια στους δρόµους σήµερα µε ελληνικές
σηµαίες και µόνο και όχι κοµµατικές και να διεκδικήσει τα δίκαιά
του. 

Ξέρετε, αυτήν τη στιγµή ξεπουλιούνται η άµυνα, η υγεία, η παι-
δεία, η ασφάλεια, η εθνική κυριαρχία, δηµόσια αγαθά. Υπ’ αυτήν
την έννοια, ο λαός θα πρέπει να απαιτήσει και είναι επίκαιρο το
σύνθηµα και µας βρίσκει σύµφωνους αυτό το ιστορικό σύνθηµα
που λέγεται:«Ψωµί – Παιδεία – Ελευθερία». 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στώ, κύριε Παππά.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας έχω ζητήσει

το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κακλα-

µάνη, ξέρετε ότι σας εκτιµώ και σας αγαπώ ιδιαιτέρως …
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κυρία Πρόεδρε,

αλλά δεν µπορεί να έρχεται ο κ. Καµµένος εδώ και να λέει όσα
λέει …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Με συγχω-
ρείτε, είναι Πρόεδρος και µπορεί να πάρει το λόγο και να τοπο-
θετηθεί, όπως θέλει. Εµείς ψάχνουµε την κ. Βούλτεψη, η οποία
είναι η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, να
έρθει να τοποθετηθεί …

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό το θέµα αφορά όλους µας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μα, δεν µπή-

καµε σε συζήτηση για την απεργία, εννοείται ότι µας αφορά
όλους. Με την ίδια λογική µπορούν να τοποθετηθούν όλοι οι συ-
νάδελφοι. Η κ. Βούλτεψη είναι εκπρόσωπός σας, τύποις. 

Εν πάση περιπτώσει, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο
λεπτά. 

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, όπως τοποθετη-
θήκατε εσείς για τη συνεδρίαση της Βουλής, και απαντώντας
στον κ. Καµµένο, εµείς καλυπτόµεθα απολύτως. Από εκεί και
πέρα όµως, ο κ. Καµµένος άρχισε να τοποθετείται και να βάζει
γενικότερα θέµατα. 

Εγώ ερωτώ. Έθεσε θέµα µοµφής για τον κ. Μεϊµαράκη; Πρώ-
τος ο κ. Μεϊµαράκης έχει ζητήσει τη διαλεύκανση της ιστορίας.
Δεν χρειαζόταν συνηγόρους εδώ µέσα. Και δεύτερον, έτσι όπως
το τοποθέτησε, εάν θέτει θέµα µοµφής να έρθει ευθέως να το
πει και να κάνει η Βουλή αυτό που πρέπει. Ας συνεννοηθεί ενδε-
χοµένως και µε άλλα κόµµατα που µπορεί να έχουν την ίδια
άποψη µε αυτόν και όχι να αφήνει να πλανώνται τέτοια πράγµατα
και να ανακαλύπτει µέχρι και αιφνίδια αρρώστια του κ. Παπούλια,
για το τι θα γίνει τότε κ.λπ..

Ας έρθει, λοιπόν, το κόµµα του και ας βάλει θέµα µοµφής: ότι
η Βουλή έχει πρόβληµα. Δεν είναι σωστά πράγµατα αυτά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ

πάρα πολύ, κύριε Κακλαµάνη.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι στη συζήτηση του

νοµοσχεδίου του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης: «Επείγουσες
ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν. 3908/2011 και π.δ. 33/2011»,
ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ θα είναι ο κ. Σαλτούρος Δηµή-
τριος. 

Επίσης, στη συζήτηση του ίδιου νοµοσχεδίου από την πλευρά
των Ανεξάρτητων Ελλήνων, ειδικός αγορητής θα είναι ο κ. Τέ-
ρενς Κουίκ και Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Κωνσταντί-
νος Μαρκόπουλος.

Από την πλευρά του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή, ειδικός
αγορητής θα είναι ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. Πολύβιος
Ζησιµόπουλος και Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής
Νοµού Αττικής κ. Ηλίας Κασιδιάρης. 

Τέλος, στη συζήτηση του ίδιου νοµοσχεδίου από τη Δηµοκρα-
τική Αριστερά, ειδική αγορήτρια θα είναι η Βουλευτής Θεσσαλο-
νίκης κ. Αικατερίνη Μάρκου.

Εισερχόµαστε, λοιπόν, και ουσιαστικά στη συζήτηση του σχε-
δίου νόµου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Θα ήθελα να καταθέσω µια µικρή νοµοτεχνική βελτίωση. 

Στο σχέδιο νόµου «Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχε-
δίων ν. 3908/2011 και π.δ. 33/2011» προστίθεται παράγραφος 6
µε το εξής περιεχόµενο:

«Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορε-
τικά στις επιµέρους διατάξεις».

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Θε-
όδωρος Καράογλου, καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής: 

1790 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Παρακαλώ να διανεµηθεί στους συναδέλφους. 
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αλέξαν-

δρος Δερµετζόπουλος, για δεκαπέντε λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Πριν ξεκινήσω θέλω να πω ότι η Βουλή οφείλει και πρέπει να

µείνει ανοιχτή. Και εδώ µέσα θα πρέπει να υπάρξουν αυτές οι πο-
λιτικές, ώστε να σταµατήσουν να συµβαίνουν αυτά που συµβαί-
νουν έξω. Άρα, η Ολοµέλεια των Προέδρων ορθά αποφάσισε
αυτά που αποφάσισε.

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα «Επεί-
γουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν. 3908/2011 και π.δ.
33/2011». Το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ει-
σάγεται στην πιο κρίσιµη ίσως περίοδο για την ελληνική οικονο-
µία και µπορεί να θεωρείται ένα «τεχνικό» νοµοσχέδιο, καθώς
επιφέρει τροποποιήσεις επί της διαδικασίας των εγκρίσεων των
επενδυτικών σχεδίων, έχει όµως, και ουσία και στίγµα των πολι-
τικών επιλογών που πρέπει να υιοθετηθούν και να υλοποιηθούν
και να φέρουν µάλιστα και άµεσα αποτελέσµατα.

Είναι πια σαφές και αποδεκτό από όλους, απ’ όλες τις πτέρυ-
γες της Βουλής, ότι η µόνο διέξοδος σήµερα, σε σηµείο να έχει
απαξιωθεί λεκτικά, λόγω της διαρκούς επανάληψης, είναι η ανά-
πτυξη. Η αναπτυξιακή επανεκκίνηση µε την προώθηση βιώσιµων
επενδύσεων, για τις οποίες απαιτούνται συντονισµένες παρεµ-
βάσεις, µε στόχο την αύξηση της παραγωγικότητας, της αντα-
γωνιστικότητας και της περιφερειακής συνοχής.

Δεν υπάρχουν πια άλλα περιθώρια. Όλες οι πολιτικές επιλογές
πρέπει να έχουν σαν στόχο και σαν περιεχόµενο την αναπτυξιακή
διαδικασία της χώρας, την αξιοποίηση και το συντονισµό όλων
των διαθέσιµων πόρων και χρηµατοδοτικών εργαλείων, την ενι-
αία λειτουργία όλων των παραγόντων για την αναδιάρθρωση της
παραγωγικής βάσης και το µετασχηµατισµό των ελληνικών πε-
ριφερειών σε εξωστρεφείς οικονοµίες ανταγωνιστικών προϊόν-
των και υπηρεσιών.

Επειδή µιλάµε για ένα νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, που κατ’ αρχάς αφορά τη Βόρεια Ελλάδα, είναι γνωστό το
µέγεθος της αποβιοµηχάνισης αυτής της περιοχής, µε όλες τις
συνέπειες που αυτή της επιφέρει και µάλιστα, µε πρώτη και µε-
γαλύτερη την ανεργία. Πάρα πολλές ελληνικές επιχειρήσεις και
φυσικά και ξένοι επενδυτές, έχουν µετακινηθεί σε γείτονες
χώρες, όπως είναι η Τουρκία, η Βουλγαρία, η Ρουµανία, τα Σκό-
πια, λόγω του χαµηλότερου εργατικού και λειτουργικού κόστους
και φυσικά της χαµηλότερης φορολογίας, καθώς και της ύπαρ-
ξης ενός ελκυστικού επιχειρηµατικού περιβάλλοντος.

Όσον αφορά την αναγκαία φορολογική σταθερότητα, όλοι πια
αναγνωρίζουµε ότι αυτό αποτελεί µια άγνωστη έννοια για την Ελ-
λάδα. Η πολυνοµία, η πολυπλοκότητα και οι συχνές αλλαγές στο
φορολογικό µας σύστηµα χαρακτηρίζουν πια τη χώρα µας.

Όσον αφορά την ελκυστικότητα του επιχειρηµατικού περιβάλ-
λοντος, αξίζει να δούµε τι προσφέρουν στους επενδυτές οι αν-
ταγωνιστές µας στα Βαλκάνια. 

Σκόπια: 0% σε αδιανέµητα κέρδη, 10% φόρος εισοδήµατος σε
επιχειρήσεις και σε φυσικά πρόσωπα, διεκπεραίωση αδειοδότη-
σης σε χρόνο µόλις τεσσάρων ωρών. Αλβανία: 10% εταιρικός
φόρος, 10% φόρος εισοδήµατος φυσικών προσώπων, 20% µεί-
ωση εργοδοτικών ασφαλιστικών εισφορών για νέες επενδύσεις.
Τουρκία: Διεκπεραίωση αδειοδότησης σε µια µέρα, ανεξάρτητα
από την εθνικότητα ή τη διαµονή των ενδιαφεροµένων από µόλις
ένα Υπουργείο που ενεργεί σαν συντονιστής όλων των αρχών,
20% εταιρικός φόρος, 15% έως 35% φόρος εισοδήµατος φυσι-
κών προσώπων, χαµηλό κόστος ύδρευσης, ενέργειας και τηλε-
πικοινωνιών. Βουλγαρία: Κωδικοποιηµένη νοµοθεσία επενδύ-
σεων, διεκπεραίωση επιχειρηµατικών σχεδίων εντός συγκεκριµέ-
νου χρονικού ορίου τριάντα ηµερών, χαµηλοί φορολογικοί συν-
τελεστές. 

Δίπλα, λοιπόν, σε όλες αυτές τις χώρες, στη Βόρεια Ελλάδα
δεν έχει µείνει απολύτως τίποτα και είναι ξεκάθαρο πια ότι απαι-
τείται επιπλέον σεβασµός και µέριµνα γι’ αυτήν την περιοχή. 

Η ανάπτυξη αποτελεί εθνικό στόχο και προϋπόθεση πια για την

έξοδο της οικονοµίας από την κρίση. Η χώρα χρειάζεται να επα-
νέλθει σε µια τροχιά οικονοµικής ανάπτυξης που θα απελευθε-
ρώσει το δυναµισµό της και θα της επιτρέψει να αξιοποιήσει τα
πλεονεκτήµατα –γιατί, ναι, έχει πλεονεκτήµατα- ώστε να σχεδιά-
ζει και να υλοποιεί δράσεις και πολιτικές ανάπτυξης σ’ ένα διε-
θνές περιβάλλον, που αλλάζει µε πολύ ταχείς ρυθµούς. Απαιτού-
νται άµεσες πρωτοβουλίες που θα συµβάλουν στο ρυθµό ανά-
πτυξης και στην προσέλκυση ξένων επενδύσεων, στην ανταγω-
νιστικότητα της οικονοµίας, στην απασχόληση, στην οικονοµική
συνοχή. 

Ας προχωρήσουµε όµως, σε αυτό το νοµοσχέδιο. Με αυτό το
νοµοσχέδιο υπάγονται πια όλες οι αρµοδιότητες της Ειδικής
Υπηρεσίας µε τον τίτλο «Επιχειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης» στο
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης µετά την κατάργηση της αντί-
στοιχης Ειδικής Υπηρεσίας του πρώην Υπουργείου Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. Μεταξύ των αρµοδιοτήτων
αυτής της µονάδας ήταν να αποτελεί το κέντρο αποδοχής αιτή-
σεων για υπαγωγή και τροποποίηση επενδυτικών σχεδίων, αλλά
και διεκπεραίωσης ολόκληρης της διαδικασίας µιας επένδυσης
στο πλαίσιο του υφιστάµενου επενδυτικού νόµου 3908 για την
περιοχή της Βόρειας Ελλάδας, όλων των κατηγοριών των επεν-
δυτικών σχεδίων, µε εξαίρεση τα επενδυτικά σχέδια περιφερει-
ακής συνοχής που ήταν κάτω από τα 3 εκατοµµύρια, που ήταν
αρµοδιότητα των περιφερειών. 

Η Επιχειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης από την αρχική της σύ-
σταση έχει ως σκοπό το σχεδιασµό, την προώθηση και την εκτέ-
λεση αναπτυξιακών προγραµµάτων και δράσεων στην ευρύτερη
περιοχή της Μακεδονίας-Θράκης, που είναι οι περιφέρειες Δυ-
τικής Μακεδονίας, Κεντρικής Μακεδονίας και Ανατολικής Μακε-
δονίας και Θράκης, µε προώθηση των αρχών της αειφορίας και
της περιβαλλοντικής ευθύνης στις υποδοµές που χρησιµοποιεί
και µε πιλοτική εφαρµογή καινοτόµων αρχών διοίκησης. 

Σε αυτές τις αρµοδιότητες της Επιχειρησιακής Μονάδα Ανά-
πτυξης ενδεικτικά ανήκουν: Ο συνεκτικός σχεδιασµός, η επο-
πτεία και η εφαρµογή των αναπτυξιακών στρατηγικών και όσων
σχετίζονται µε το σχεδιασµό και την εφαρµογή των αναπτυξια-
κών προγραµµάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ο σχεδιασµός, η
εποπτεία και η εφαρµογή ειδικού αναπτυξιακού προγράµµατος
συγκεκριµένων γεωγραφικών περιοχών. Ο σχεδιασµός, η επο-
πτεία και η εφαρµογή Συµπράξεων Δηµοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα
στο χώρο ευθύνης της. Η αξιολόγηση, η χρηµατοδότηση και η
εποπτεία των ιδιωτικών επενδύσεων που επιδιώκουν ή που λαµ-
βάνουν δηµόσια χρηµατοδότηση, πάλι στο χώρο ευθύνης του
Υπουργείου. Ο σχεδιασµός, η εποπτεία και η εφαρµογή των δη-
µόσιων πολιτικών ανάπτυξης του χώρου ευθύνης της. Ο σχεδια-
σµός, η εποπτεία, η εφαρµογή και η προώθηση καινοτοµικών
αναπτυξιακών σχεδίων στη βάση των αρχών της αειφορίας. Ο
σχεδιασµός και η εποπτεία εφαρµογής της απαραίτητης για την
προώθηση των αναπτυξιακών σχεδίων επικοινωνιακής στρατηγι-
κής. Η αποτελεσµατική προστασία των καταναλωτών και η συ-
στηµατική εποπτεία αγοράς στο χώρο ευθύνης. 

Με την υπαγωγή, λοιπόν, αυτών των αρµοδιοτήτων της Ειδικής
Υπηρεσίας για τα επιχειρησιακά σχέδια άνω των 3.000.000 ευρώ
στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης επιτυγχάνονται πάρα
πολλά οφέλη. 

Απλοποιούνται κατ’ αρχάς οι διαδικασίες υλοποίησης µιας
επένδυσης. Μειώνονται αισθητά οι επιβαρύνσεις που υφίστανται
οι επιχειρηµατίες της Βόρειας Ελλάδας. Επιταχύνονται οι χρόνοι
έγκρισης των επενδυτικών σχεδίων. Όλο αυτό το εγχείρηµα απο-
τελεί µια ουσιαστική εξυπηρέτηση των ενδιαφεροµένων επενδυ-
τών, σε µια περίοδο που οι επενδύσεις αποτελούν εθνικό στόχο. 

Παράλληλα, όµως, επειδή κατά την 21η Ιουνίου του 2012,
οπότε και καταργήθηκε η ΕΜΑ, είχε ολοκληρωθεί ο τρίτος κύ-
κλος των αιτήσεων των γενικών επενδυτικών σχεδίων και αυτά
βρίσκονται στη φάση ελέγχου νοµιµότητας, µε την προτεινόµενη
ρύθµιση στο παρόν νοµοσχέδιο επιλύονται εκκρεµότητες που
προέκυψαν κατά τη διαδοχή µεταξύ των υπηρεσιών, µε σκοπό
τη διασφάλιση της συνέχειας της υπηρεσίας και της ασφάλειας
δικαίου, προς όφελος των επενδυτών. 

Στόχος του παρόντος νοµοσχεδίου, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είναι να ενισχύσει και να ενεργοποιήσει την επενδυτική
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πρωτοβουλία. Ανάµεσα στις κυβερνητικές πρωτοβουλίες που
στοχεύουν στην ανάπτυξη και στην ανταγωνιστικότητα, αυτό το
νοµοσχέδιο αποτελεί ένα πρώτο ελάχιστο βήµα. 

Θεωρώ ότι είναι αναγκαία η άµεση ανάληψη δύο τουλάχιστον
πρωτοβουλιών. Πρώτα απ’ όλα, η ψήφιση ενός νέου αναπτυξια-
κού νόµου, µε προσανατολισµό σε όλες τις µορφές επιχειρηµα-
τικής δραστηριότητας, ακόµα και στον πρωτογενή τοµέα που
αποτελεί, αν θέλετε, τη βασική πηγή εσόδων πλέον για τα επό-
µενα χρόνια. Ακόµα, η ψήφιση ενός νέου αναπτυξιακού νόµου
που θα έχει ικανά κίνητρα να τροφοδοτήσουν την απαιτούµενη
κινητικότητα στην οικονοµία. 

Επίσης, µια δεύτερη σηµαντική και άµεση πλέον πρωτοβουλία
που πρέπει να ληφθεί, είναι η αναµόρφωση του φορολογικού
µας συστήµατος, έτσι ώστε και να απλουστευθεί και να παρέχει
δίκαιη κατανοµή βαρών, αλλά και να είναι ουσιαστικά αποδοτικό. 

Η µοναδική προοπτική εξόδου από την κρίση θα επιτευχθεί
µέσα από διαρθρωτικές αλλαγές που θα σηµατοδοτήσουν το µε-
τασχηµατισµό του διοικητικού, παραγωγικού και αναπτυξιακού
µοντέλου της χώρας. Τα προβλήµατα είναι ήδη πάρα πολύ µε-
γάλα και είναι άµεση ανάγκη να απλοποιήσουµε όλες τις διαδι-
κασίες που απαιτούνται για να υπάρξει επενδυτικό ενδιαφέρον
και επιχειρηµατική δραστηριότητα, µακριά από γραφειοκρατικές
αγκυλώσεις και νοµικές ερµηνευτικές αντιφάσεις. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, είναι προσανατολισµένο το
παρόν σχέδιο νόµου. Υπάρχει ήδη η εµπειρία από το παρελθόν
και από τη λειτουργία της ειδικής υπηρεσίας. Με την επανασύ-
σταση της Επιχειρησιακής Μονάδας Ανάπτυξης είναι επιτακτική
η ανάγκη να λειτουργήσουν τα πάντα µε ταχύτητα, µε αξιοκρατία
και αποτελεσµατικότητα, προκειµένου να δοθούν κίνητρα και
εχέγγυα ασφάλειας δικαίου σε αυτούς που επιθυµούν να επιχει-
ρήσουν. Μόνο έτσι θα βάλουµε ένα πρώτο φρένο στην ανεργία,
στην έλλειψη ρευστότητας και στο µαρασµό των τοπικών οικο-
νοµιών. 

Κυρία Πρόεδρε, κλείνοντας θα µου επιτρέψετε να σχολιάσω
κάποιες θέσεις που ακούστηκαν κατά τη συζήτηση του νοµοσχε-
δίου στην αρµόδια επιτροπή. Ξέρετε ότι είναι, το λιγότερο σου-
ρεαλιστικό, να κατηγορείς το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης
ως διακοσµητικό, ως άνευ αρµοδιοτήτων και όταν καλείσαι να
του δώσεις αρµοδιότητες, τότε να τις αρνείσαι. Εξίσου σουρεα-
λιστικό είναι και όταν υπερασπίζεσαι την ανασύστασή του, ζητάς
τη θωράκισή του και πάλι αρνείσαι σήµερα να του δώσεις την
ισχύ και τη θωράκιση για την οποία, υποτίθεται, αγωνίζεσαι. 

Με αυτά τα λίγα, κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αυτό που µένει είναι να ζητήσω την ψήφιση αυτού του σχε-
δίου νόµου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Δερµεντζόπουλε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

προς το Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων
καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού: «Κύρωση
της Μακροπρόθεσµης Συµφωνίας µεταξύ του Διεθνούς Οργανι-
σµού Ατοµικής Ενέργειας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας για την Υποστήριξη της Ελληνικής Επιτροπής Ατοµι-
κής Ενέργειας ως περιφερειακού Εκπαιδευτικού Κέντρου στην
Ευρώπη για Θέµατα Ραδιενέργειας, Μεταφορών και Ασφάλειας
Καταλοίπων».

Το λόγο έχει η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου- Πασχαλίδου εκ µέ-
ρους του ΣΥΡΙΖΑ. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ- ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έγινε αρκετή συζήτηση πιο µπρο-
στά για την απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων, η οποία
πάρθηκε κατά πλειοψηφία, για το αν θα γίνει σήµερα η συγκε-
κριµένη συζήτηση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μακεδο-
νίας και Θράκης. Η απόφαση πάρθηκε κατά πλειοψηφία γιατί η
άποψη του εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού Με-
τώπου ήταν να µεταφερθεί. 

Από την άλλη πλευρά, ακούστηκε από το ΚΚΕ ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
έχει αλλάξει στάση. Δεν είναι έτσι. Ο ΣΥΡΙΖΑ πάντα ήταν υπέρ

τού να µετατίθενται οι συζητήσεις στην Ολοµέλεια και ειδικά οι
επιτροπές στη Βουλή, όταν υπάρχουν γενικές απεργίες. Αποχω-
ρούµε, λοιπόν, από τις επιτροπές, αλλά κατανοούµε τη σηµασία
της Ολοµέλειας για τη λειτουργία του Κοινοβουλίου και του πο-
λιτεύµατός µας, παρ’ ότι νιώθουµε πάρα πολύ άσχηµα και θα θέ-
λαµε αυτήν τη στιγµή να ήµασταν όλοι έξω. Γι’ αυτό η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ Ενωτικό-Κοινωνικό Μέτωπο είναι
στους απεργιακούς αγώνες µαζί µε τους εργαζόµενους, µε τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, µε όλους όσους αυτή τη στιγµή βρί-
σκονται στους δρόµους, όλων των πόλεων της Ελλάδας. Άλλω-
στε, τα έχει πει και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος,
Δηµήτρης Παπαδηµούλης.

Σήµερα είναι ηµέρα γενικής απεργίας. Χαιρετίζουµε βεβαίως
αυτήν τη δυναµική –φαντάζοµαι- και ειρηνική απεργιακή κινητο-
ποίηση. Από την άλλη µεριά, καλούµαστε σήµερα να µιλήσουµε
για την ανάπτυξη, γιατί το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης
µέσα απ’ αυτό το σχέδιο νόµου, µε το ένα και µόνο άρθρο του,
παίρνει αρµοδιότητες του επενδυτικού ν. 3908/2011 από το
Υπουργείο Ανάπτυξης όσον αφορά τα επενδυτικά σχέδια άνω
των 3.000.000 ευρώ για τις τρεις Περιφέρειες: Δυτικής Μακεδονίας,
Κεντρικής Μακεδονίας και Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης. 

Το προκείµενο σχέδιο νόµου, αν το κοιτάξει κανείς µεµονω-
µένο, είναι πραγµατικά µία απλή µεταφορά αρµοδιοτήτων. Μπο-
ρούµε όµως να πούµε ότι µιας και αυτές οι αρµοδιότητες
προκύπτουν από τον επενδυτικό ν. 3908/2011, άπτονται µιας σει-
ράς θεµάτων που αποτελούν τον πυρήνα κάθε πρωτοβουλίας,
που στοχεύει στο ξεδίπλωµα της παραγωγικής ικανότητας κάθε
οργανωµένης κοινωνίας. Διευρύνοντας µ’ αυτόν τον τρόπο τη
µατιά µας πάνω στο εν λόγω νοµοσχέδιο, βλέπουµε ότι η απλή
αυτή µεταφορά εξελίσσεται από απλώς διοικητικό σε οικονοµικό,
πολιτικό και κοινωνικό ζήτηµα και γι’ αυτό πρέπει να αντιµετωπι-
στεί µε τον δέοντα σεβασµό και την αντίστοιχη προσοχή. 

Πρώτα και κύρια, πρέπει να τονίσουµε ότι είναι ευπρόσδεκτη
κάθε µεταφορά αρµοδιοτήτων σ’ ένα Υπουργείο που έχει την
έδρα του στην επαρχία, γιατί µε τον έναν ή µε τον άλλο τρόπο η
δηµόσια διοίκηση λειτουργεί αποκεντρωτικά. Βεβαίως, κι εδώ
δεν πρέπει να µας ξεφύγει ότι πρόκειται για µονοδιάστατη γεω-
γραφική αποκέντρωση και όχι για µια ουσιαστική και πλήρη απο-
κέντρωση, καθώς δεν µεταβιβάζονται οι αρµοδιότητες από την
κεντρική διοίκηση στην τοπική αυτοδιοίκηση, αλλά από ένα
τµήµα της κεντρικής διοίκησης σ’ ένα άλλο τµήµα της ίδιας. 

Παρ’ όλα αυτά, το γεγονός ότι το Υπουργείο Μακεδονίας και
Θράκης αποκτά µε αυτόν τον τρόπο ουσιαστικές αρµοδιότητες
στη χάραξη πολιτικής στη Βόρεια Ελλάδα είναι, αν µη τι άλλο,
καλό για το ίδιο το Υπουργείο, το οποίο τώρα αποκτά ουσιαστι-
κότερο ρόλο. Εδώ θα ήθελα να πω ότι η επιχειρησιακή µονάδα
ανάπτυξης, που µέχρι την επανασύσταση του Υπουργείου Μα-
κεδονίας και Θράκης λειτουργούσε στη Γενική Γραµµατεία του
πρώην Υπουργείου Μακεδονίας–Θράκης, εκτελούσε µέχρι ένα
σηµείο τον επενδυτικό νόµο και επανερχόταν -προς γνώση όσων
µας ακούνε- στο Υπουργείο Ανάπτυξης για την τελική έγκριση. 

Από την άλλη όµως θα πρέπει να πούµε ότι ενώ φαίνεται πως
η γραφειοκρατία παύει ως έναν βαθµό, ωστόσο µιλούµε για έναν
κακό επενδυτικό νόµο κι έτσι ο ίδιος αυτός κακός επενδυτικός
νόµος µοιράζει και τις αρµοδιότητές του µε τα προβλήµατά του.
Άρα, κάθε προσπάθεια αποκέντρωσης αποκεντρώνει, όπως προ-
είπα, και τα ίδια τα προβλήµατα που αυτός είχε και τα οποία εί-
χαµε επισηµάνει όταν συζητούσαµε τον επενδυτικό αυτό νόµο.
Ο ίδιος ο αναπτυξιακός νόµος είναι ένας νόµος που δεν χαράσ-
σει πολιτική. Η ψήφισή του απ’ αυτούς που τον ψήφισαν ήταν
ένας εύκολος τρόπος να µην απαντηθούν τα πραγµατικά ερωτή-
µατα που δηµιουργούνται σχετικά µε την πορεία ανάπτυξης της
ελληνικής οικονοµίας. 

Αντί δηλαδή να ανοίξει ένας ειλικρινής διάλογος µέσα στην
κοινωνία και στη Βουλή για την κατάσταση και τις ανάγκες της
ελληνικής οικονοµίας, ενόψει της κρίσης παραγωγής, που φαί-
νεται να είναι το σηµαντικότερο από τα προβλήµατα που καλού-
µαστε σήµερα να αντιµετωπίσουµε, φτιάχτηκε ένας επενδυτικός
νόµος, ο οποίος αποτελεί µια απλή γραφειοκρατική κατασκευή,
που επιτρέπει στο κράτος να παραιτηθεί της υποχρέωσής του
να χαράσσει τους άξονες και την αναπτυξιακή του στρατηγική,
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προς όφελος πάντοτε της αγιοποιηµένης µεγάλης ιδιωτικής
πρωτοβουλίας και του µύθου της αυτορυθµιζόµενης οικονοµίας.

Πώς αλλιώς µπορεί να ερµηνευθεί το γεγονός ότι από το συγ-
κεκριµένο αναπτυξιακό νόµο –όπως και από τους προηγούµε-
νους- απουσιάζει παντελώς κάθε έννοια αξιολόγησης και ιεράρ-
χησης των προτεραιοτήτων και των αναγκών της ελληνικής οι-
κονοµίας; Αυτό το λέω γιατί απουσιάζει η στήριξη στην πραγµα-
τική οικονοµία, µιας και αυτή στηρίζεται, στην πλειονότητά της,
στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που από αυτές µπορούν µόνο
ελάχιστες να ενταχθούν στο ν. 3908.

Θα ήθελα να  κάνω µια µόνο µικρή αναφορά στο επίκεντρο του
επενδυτικού νόµου, το οποίο έχει µια τεράστια σηµασία, τώρα
που µεταφέρεται αυτή η αρµοδιότητα για το Υπουργείο Μακε-
δονίας και Θράκης, το πώς δηλαδή θα µπορέσει το Υπουργείο –
γιατί το είπα και µέσα στην επιτροπή, που το συζητούσαµε- να
εξαφανίσει το κοµµάτι της διαφθοράς στο θέµα της πιστοποί-
ησης των επενδυτικών σχεδίων, όπου µένουν παράθυρα ανοιχτά.
Και αυτό θα πρέπει να το δει η Κυβέρνηση, δηλαδή πώς θα βρε-
θεί ο τρόπος ώστε να µην υπάρχουν κενά παράθυρα που βοη-
θούν στο να συνεχίσει να υφίστανται αυτή η διαφθορά και η
διαπλοκή που είδαµε όλα τα προηγούµενα χρόνια. 

Δεν θα αναφερθώ βεβαίως στα σκάνδαλα που είπαµε. Αυτά
είναι άλλου τύπου. Μιλάω για τον επενδυτικό νόµο. Κατά τη διάρ-
κεια της συζήτησης του σχεδίου νόµου στη Διαρκή Επιτροπή
Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων ακούστηκαν πολλά
και ενδιαφέροντα πράγµατα, αλλά αναδείχθηκε παράλληλα και
η ανάγκη να εγκαταλείψουµε επιτέλους και µια σειρά από πλά-
νες. 

Ως εκ τούτου, θα ήθελα να σταθώ στα ζητήµατα που έθεσαν
κατά τη δεύτερη ανάγνωση του νοµοσχεδίου εκπρόσωποι των
δύο από τα δυο πολιτικά κόµµατα που συµµετέχουν στη συγκυ-
βέρνηση. 

Ο Υπουργός κ. Καράογλου επέµεινε να τονίζει ότι το νοµοσχέ-
διο είναι µια προσπάθεια απογραφειοκρατικοποίησης της διαδι-
κασίας έγκρισης και εκκίνησης των επενδυτικών προτάσεων, ενώ
σε άλλο σηµείο του λόγου του µίλησε για τη συµµετοχή και του
πρωτογενούς τοµέα στα εν λόγω επενδυτικά σχέδια. 

Από την άλλη, η ειδική αγορήτρια της Δηµοκρατικής Αριστεράς
ανέφερε µεταξύ άλλων ότι η παράδοση αυτών των αρµοδιοτήτων
του αναπτυξιακού νόµου στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης
είναι –όπως αυτολεξεί είπε- αυτό που θέλουµε, σηµειώνοντας ότι
θα φέρει µαζί της ανάπτυξη και βιώσιµες θέσεις εργασίας στη
Μακεδονία και τη Θράκη, δηλαδή σε περιοχές που, όπως πολύ
σωστά ανέφερε, µαστίζονται από την εξαιρετικά υψηλή ανεργία. 

Σε αυτά τα σηµεία θα ήθελα να σταθώ λιγάκι, γιατί νοµίζω ότι
δείχνουν, το καθένα µε το δικό του τρόπο, σηµαντικές πλευρές
της σκέψης των δυνάµεων που αποτελούν τον κυβερνητικό σχη-
µατισµό και αποτελούν µάλιστα τους κύριους άξονες, γύρω από
τους οποίους είναι αναγκαίο να περιστραφεί µια αναπτυξιακή
στρατηγική. 

Η απλή µεταφορά αρµοδιοτήτων του επενδυτικού νόµου δεν
απλουστεύει καµµία απολύτως διαδικασία που προβλέπεται από
αυτόν. Σε όλες τις περιπτώσεις, λοιπόν, ο νόµος θα εφαρµοστεί
όπως προβλέπεται, είτε είναι στο Υπουργείο Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων είτε είναι
στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης.

Μάλιστα, είναι χαρακτηριστικό της αποσπασµατικότητας και
της ευκαιριακής µορφής που χαρακτηρίζει το κυβερνητικό έργο,
το γεγονός ότι, τόσο το ζήτηµα της ανάπτυξης, όσο και το ζή-
τηµα της υπερβολικά γραφειοκρατικοποιηµένης δοµής του ελ-
ληνικού δηµοσίου, αντιµετωπίζονται ως επιµέρους ζητήµατα. 

Αντί δηλαδή να αντιµετωπιστεί συνολικά το πρόβληµα της γρα-
φειοκρατίας και να στηριχθεί όλη η οργάνωση του δηµοσίου
τοµέα σε συγκεκριµένες, αλλά γενικές αρχές και λειτουργίες,
προσπαθείτε µε µπαλώµατα στον έναν ή τον άλλο νόµο να επι-
τύχετε µικροδιορθώσεις πάνω σε ένα, εν πολλοίς, τεράστιο και
παρασιτικό γραφειοκρατικό οικοδόµηµα. 

Με τον ίδιο τρόπο φέρνετε τον αναπτυξιακό νόµο στο Υπουρ-
γείο Μακεδονίας και Θράκης, προκειµένου να καλύψετε µε αυτήν
την κίνηση τα κενά που έχει αφήσει η έλλειψη ευρύτερης και ενι-
αίας στρατηγικής.

Από την άλλη, βλέποντας ότι τελικά το Υπουργείο αναλαµβάνει
αποκλειστικά όσα επενδυτικά προγράµµατα αγγίζουν ως ελάχι-
στο όριο τα 3 εκατοµµύρια ευρώ, εγείρεται εύκολα ο προβληµα-
τισµός για το πού µπορεί να χωρέσουν επενδύσεις στον πρωτο-
γενή τοµέα στον εν λόγω σχεδιασµό. 

Η απάντηση είναι προφανής: Με τη σκληρή πολιτική λιτότητας
κάτω από την πίεση των µέτρων του µνηµονίου διαµορφώνεται
συνολικά ένα κλίµα άγριας ύφεσης, που µειώνοντας δραµατικά
την αγοραστική δύναµη των πολιτών, εξαφανίζει κάθε δυνατό-
τητα καινούργιων επενδύσεων από εγχώριες δυνάµεις, πολύ πε-
ρισσότερο δε αποτελεί ένα κάλεσµα σε ξένα κεφάλαια να έρθουν
να ζητήσουν φθηνό εργατικό δυναµικό. Το ίδιο ποσό των 3 εκα-
τοµµυρίων ευρώ είναι απαγορευτικό για το µέσο και µικρό επι-
χειρηµατία, ο οποίος τελικά µένει εκτός προγραµµατισµού και
µένει εκτός αναπτυξιακών σχεδίων, φυσικά και του Υπουργείου
Μακεδονίας και Θράκης.

Βέβαια, δεν µπορεί να µη γίνει εδώ ο ελεύθερος συνειρµός ότι
το πακέτο των αρµοδιοτήτων αυτών σχετίζεται και µε µία επιλογή
που φαίνεται να κάνει ήδη εν κρυπτώ η Κυβέρνηση και σχετίζεται
άµεσα και µε την πιθανή εγκατάσταση ειδικών οικονοµικών ζω-
νών σε αρκετές περιοχές της Βορείου Ελλάδας. Αυτός είναι ένας
εκρηκτικός συνδυασµός.

Δεν ξέρω τελικά αν είναι αυτές οι επενδύσεις που ονειρεύεται
η Κυβέρνηση Σαµαρά και οι εταίροι της, µία ανάπτυξη δηλαδή
στηριγµένη στις τεράστιες βιοµηχανίες που θα δραστηριοποι-
ούνται σε ειδικό καθεστώς φοροαπαλλαγής µέσα σε ειδικές
ζώνες µε χιλιάδες εργαζόµενους να δουλεύουν κάτω από ειδικές
συνθήκες εργασίας και φυσικά, µία ανάπτυξη που αφήνει πίσω
της ερείπια, καθώς η ιστορική εµπειρία δείχνει πως µετά το
πέρας του χαρακτηρισµού µίας περιοχής ως ειδική οικονοµική
ζώνη οι βιοµηχανίες αποτραβιούνται µαζικά, έτσι που οι περιοχές
µένουν τελικά εγκαταλελειµµένες και στηµένες  στις πρώτες
τους ύλες και τις δυνατότητες ανάπτυξης που κάποτε είχαν.

Μία τέτοια πρακτική, λοιπόν, δεν θα µπορούσε ποτέ να οδηγή-
σει σε βιώσιµες θέσεις εργασίας, όταν µάλιστα ο προκείµενος
επενδυτικός νόµος είναι αυτός που αφαίρεσε τη ρήτρα απασχό-
λησης από τα κίνητρα και την προώθηση της επιχειρηµατικότητας.
Και δεν το λέω αυτό γιατί δεν διαφαίνεται ότι ο συγκεκριµένος
επενδυτικός νόµος, έτσι όπως είναι δοµηµένος, µπορεί να έχει
εφαρµογή µέσα σε ειδικές οικονοµικές ζώνες. Όµως επειδή πολλά
µπορούν να συµβούν, αυτός ο συνδυασµός –ειδικά η Βόρεια Ελ-
λάδα έχει κουφάρια εργοστάσια και χιλιάδες θέσεις εργασίας χα-
µένες- δυστυχώς, δεν δίνει καµµία ώθηση στην πραγµατική
ανάπτυξη, στην πραγµατική οικονοµία και ειδικά στην παραγωγική
ανασυγκρότηση της χώρας. Σε κάθε περίπτωση, αυτός ο σχεδια-
σµός είναι µακριά από το παραγωγικό µοντέλο που εµείς οραµα-
τιζόµαστε, δηλαδή ένα δίκτυο πρωτογενούς παραγωγής µε
επίκεντρο αρχικά τις εγχώριες ανάγκες, που να είναι συνδεδεµένο
µε µία σειρά αγροτικούς συνεταιρισµούς κι ένα ισχυρό µεταποι-
ητικό δίκτυο σε κάθε γωνιά της χώρας.

Τώρα τι συζητούµε, όταν µέσα από τις αποκρατικοποιήσεις
έχει πουληθεί µέσα σε ένα βράδυ η Αγροτική Τράπεζα και τρείς
βιοµηχανίες, όπως είναι η ΔΩΔΩΝΗ, η ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ
ΖΑΧΑΡΗΣ και η «ΣΕΚΑΠ». Τρεις σηµαντικές βιοµηχανίες για την
παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας βρίσκονται στο έρµαιο
του κάθε αγοραστή και άρα, πάµε σε µία πλήρη εκποίηση της
µεταποιητικής δραστηριότητας, που είναι συνδεδεµένη µε τον
παραγωγικό τοµέα της χώρας µας.

Κι επειδή πάγια θέση µας είναι ότι εφόσον το Υπουργείο Μα-
κεδονίας και Θράκης υπάρχει -γιατί είναι άλλη η άποψή µας για
το συγκεκριµένο Υπουργείο, παρ’ όλα αυτά όµως έχει συσταθεί-
θα πρέπει, λοιπόν, να υπάρξει αναπτυξιακός χαρακτήρας. Παρ’
ότι διαφωνούµε µε τη συγκεκριµένη κατεύθυνση την οποία παίρ-
νει, ψηφίζουµε «παρών». 

Θα µου επιτρέψετε να αποχωρήσω από τη συζήτηση, για να
βρεθώ µε όλον αυτό τον εργαζόµενο λαό, τον άνεργο λαό, τον
λαό που πλήττεται από τα βαρύτατα οριζόντια µέτρα και αυτής
της συγκυβέρνησης …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε
παρακαλώ, κυρία συνάδελφε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Θα επανέλθω για τη
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δευτερολογία µου, αφού µεταφέρω και το κλίµα της απεργιακής,
µαζικής κινητοποίησης. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Το λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Σαλτούρος, ειδικός αγορητής του

ΠΑΣΟΚ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα το νοµοσχέ-

διο αυτό, έχοντας στραµµένη την προσοχή µας στην πορεία των
συζητήσεων, διαπραγµατεύσεων της Κυβέρνησης µε την τρόικα,
εν αναµονή του πλήρους πακέτου  των µέτρων, το οποίο θα πρέ-
πει τάχιστα να δούµε και να τοποθετηθούµε. 

Δυστυχώς, αν και αποτελούµε εγγυητή της πολιτικής σταθερό-
τητας στηρίζοντας την Κυβέρνηση, σύµφωνα πάντα µε την ετυ-
µηγορία του ελληνικού λαού, απέχουµε από τη στενή έννοια της
διαδικασίας διαπραγµάτευσης, βεβαίως χωρίς αυτό να αποτελεί
δική µας επιλογή, αλλά επιλογή εκείνων που εν τοις πράγµασι αρ-
νήθηκαν τη συγκρότηση εθνικής οµάδας διαπραγµάτευσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από καιρό η εκφρασµένη άποψή
µας ότι ο δρόµος της αναδιαπραγµάτευσης θα διέλθει υποχρε-
ωτικά από το σταυροδρόµι της επιµήκυνσης του προγράµµατος
προσαρµογής αποτελεί σήµερα ήδη εθνική πολιτική. Μάλιστα,
είχαµε διατυπώσει την άποψη ότι η επιµήκυνση αυτή θα αποτε-
λούσε αντικειµενική και λογική εξέλιξη, πέρα από τις οποιεσδή-
ποτε υποκειµενικές διαθέσεις διεθνών παραγόντων. 

Σήµερα, είναι πλέον ορατή η απήχηση της άποψης αυτής σε
πανευρωπαϊκό επίπεδο. Ως εκ τούτου, υπάρχει πρόσφορο έδα-
φος –και φάνηκε αυτό- η κλιµάκωση των µέτρων να γίνει σε δύο
φάσεις, σε δύο διετίες, ανάλογα και µε την πορεία των πραγµά-
των. 

Άλλη εκφρασµένη θέση µας είναι η ανάγκη για όχι βιαστικές,
όχι πρόχειρες κινήσεις. Το πακέτο πρέπει να ολοκληρωθεί
άµεσα, ώστε να εκταµιευτεί η δόση και να ανασάνει η πραγµα-
τική οικονοµία. Ταυτόχρονα, µε αυτόν τον τρόπο, δίνουµε και το
µήνυµα στο εξωτερικό ότι η κατάσταση δεν βαλτώνει, ότι γίνεται
δουλειά και ότι υπάρχει η απαιτούµενη αποφασιστικότητα και η
ταχύτητα που πρέπει επίσης να δείξουµε στη διαδικασία των µε-
ταρρυθµίσεων και των διαρθρωτικών αλλαγών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή µέρα χαρακτηρίζε-
ται από τις κινητοποιήσεις των συµπολιτών µας, οι οποίοι εκφρά-
ζουν –το λιγότερο- τη δυσαρέσκειά τους για τη διαµορφωθείσα
κατάσταση. Δεν στέκοµαι απέναντί τους, όπως δεν στέκονται
απέναντί τους ούτε οι άλλοι πολίτες αυτού του τόπου, που συµ-
φωνούν µε τη δική µας πρόταση για διέξοδο από την κρίση. Το
συµφέρον όλων µας, πρέπει να το καταλάβουµε, είναι κοινό. 

Μετά χαράς θα συµµετείχα και ο ίδιος στις κινητοποιήσεις
αυτές, εάν πρέσβευαν µία πρόταση ικανή να µας απεµπλέξει, να
µας οδηγήσει στην ανάκαµψη. Είναι σαφές, όµως, ότι τα αιτήµατα
πρέπει να συνδέονται και µε τον τρόπο για την ικανοποίησή τους.
Ευθύνη όλων ηµών εντός αυτής της Αιθούσης δεν είναι η δηµα-
γωγική υιοθέτηση ανεδαφικών σήµερα αιτηµάτων και η σύµπραξή
µας στη διάρρηξη της κοινωνικής συνοχής αλλά η συνεχής και
άοκνη προσπάθειά µας για την εξεύρεση τρόπων και δρόµων ικα-
νοποίησης των αιτηµάτων αυτών και του µετασχηµατισµού τους
σε λίγα ή περισσότερα χρόνια από αιτήµατα ανεδαφικά σε αιτή-
µατα ώριµα. Γι’ αυτό, όµως, απαιτείται η συστράτευση ολόκληρης
της κοινωνίας, όλου του ελληνικού λαού και η ευθύνη της αντι-
πολίτευσης σ’ αυτό το σηµείο είναι τεράστια.

Τεράστιας, επίσης, σηµασίας είναι η θέση µας ότι τα µέτρα σε
καµµία περίπτωση δεν θα πρέπει να είναι οριζόντια, ότι σε συν-
θήκες ακραίας πίεσης, όπως οι σηµερινές, έχουµε το καθήκον
να µεριµνήσουµε ιδιαίτερα και να προστατεύσουµε αποτελεσµα-
τικά τις ευπαθείς κοινωνικά οµάδες και ότι θα πρέπει να διευκο-
λύνουµε την καθηµερινότητα του Έλληνα πολίτη, κηρύσσοντας
ανηλεή πόλεµο στη γραφειοκρατία, την αναξιοκρατία, τη δια-
φθορά, την αισχροκέρδεια και την αδιαφάνεια. 

Για να το πετύχουµε αυτό, πρέπει πρώτα εµείς οι ίδιοι να εγ-
καταστήσουµε ακόµη πιο ισχυρούς δεσµούς µε την κοινωνία, να
την αφουγκραστούµε, να αλλάξουµε ριζικά το µοντέλο της διοί-
κησης, να είναι πάντα προσαρµοσµένο και µε βάση τις ανάγκες

των πολιτών. 
Αν στα δηµοσιονοµικά θέµατα τα περιθώρια δράσης µας είναι

στενά, στα ζητήµατα βελτίωσης της καθηµερινότητας των πολι-
τών µπορούµε και πρέπει να κάνουµε πολλά. 

Τώρα, όσον αφορά σε αυτό καθ’ εαυτό το νοµοσχέδιο, ανέ-
φερα προηγουµένως κάποιες θέσεις µας για τις οποίες ήδη αι-
σθανόµαστε δικαιωµένοι.

Η επιχειρησιακή µονάδα ανάπτυξης αποτέλεσε, αποτελεί µία
πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ το 2010, η οποία, επίσης, µας κάνει και
αισθανόµαστε δικαιωµένοι. Η ΕΜΑ συνεστήθη µε το π.δ. 28/2010
ως ειδική υπηρεσία του τότε Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας, υπαγόµενη απευθείας στον Υπουργό
και µε έδρα τη Θεσσαλονίκη. 

Στο σύντοµο διάστηµα λειτουργίας της η επιχειρησιακή µο-
νάδα ανάπτυξης υποδέχθηκε προς αξιολόγηση πλήθος επενδυ-
τικών σχεδίων ύψους πολλών εκατοµµυρίων ευρώ, για τα οποία
οι διαδικασίες έτρεξαν ταχύτατα. Συνέβαλε ουσιαστικά στην
προσπάθεια για την απαραίτητη αποκέντρωση της Δηµόσιας Δι-
οίκησης και λειτούργησε εξυγιαντικά έναντι των αδιαφανειών του
συστήµατος αξιολόγησης και έγκρισης επενδυτικών σχεδίων.
Χαρακτηρίστηκε, µάλιστα, υπόδειγµα για τη Δηµόσια Διοίκηση,
κατακτώντας την εµπιστοσύνη του επιχειρηµατικού κόσµου της
Βορείου Ελλάδος. 

Οι ως άνω κρίσεις δεν ανήκουν απλώς στον οµιλούντα. Είναι
ιδιαίτερα σηµαντικό ότι κατά τον ανωτέρω τρόπο έχει εκφραστεί
σηµαντικό θεσµικό όργανο των επιχειρηµατιών της Μακεδονίας
και της Θράκης και συγκεκριµένα ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Βο-
ρείου Ελλάδος µε επιστολή που απέστειλε προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, προέβαλε την αναγκαιότητα επανασύστασης της ΕΜΑ. 

Δεν νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι χρειάζεται να
αναφερθώ ιδιαίτερα στην ανάγκη τόνωσης της επενδυτικής δρα-
στηριότητας. Περισσότερο από ποτέ σήµερα η ελληνική οικονο-
µία διψά για επενδύσεις. Διψά, µα δεν ξεδιψά, βεβαίως. 

Η ταχεία και αποτελεσµατική αξιοποίηση του αναπτυξιακού
νόµου και των κοινοτικών πόρων αποτελεί πρωτεύον µέληµα. Τα
χρονικά περιθώρια, όµως, δεν είναι στενά, είναι ασφυκτικά. Τα
λάθη, οι καθυστερήσεις, οι άστοχες κινήσεις και άλλες πολυτέ-
λειες του παρελθόντος αποτελούν σήµερα απαγορευµένη πε-
ριοχή. 

Η κατάργηση της επιχειρησιακής µονάδας ανάπτυξης, που
συντελέστηκε µε την ταυτόχρονη αναβίωση του Υπουργείου Μα-
κεδονίας και Θράκης, σύµφωνα µε το άρθρο 7 του π.δ. 85/2012,
δηµιούργησε αδικαιολόγητη καθυστέρηση στην προώθηση των
επενδυτικών σχεδίων, αλλά και αναστάτωση στον επιχειρηµατικό
κόσµο της Βόρειας Ελλάδας, σε µια εποχή που η εγρήγορση και
η εξωστρέφεια αποτελούν προϋποθέσεις και όχι απλώς ζητού-
µενα. 

Ως εκ τούτου, απαιτήθηκε η εσπευσµένη έκδοση της από 6-8-
2012 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, το περιεχόµενο της
οποίας καλούµαστε σήµερα στην ουσία να επικυρώσουµε. 

Ερωτάται η Κυβέρνηση για ποιο λόγο η επανασύσταση του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης συνοδεύτηκε από την κα-
τάργηση µιας κατά γενική οµολογία καινοτόµας, αποκεντρωµέ-
νης και αποδοτικής υπηρεσίας. 

Εύλογα και ο πλέον καλόπιστος προσπαθεί να αποδιώξει τη
συνειρµική σκέψη ότι αυτό έγινε στο πλαίσιο µικροπολιτικών σκο-
πιµοτήτων σε ένα δηµιούργηµα του ΠΑΣΟΚ, το οποίο είχε γίνει
αποδεκτό µε µεγάλη ικανοποίηση από τον επιχειρηµατικό κόσµο
και γενικότερα από την κοινωνία της Βορείου Ελλάδος. Προσπα-
θούµε να αποδιώξουµε από το µυαλό µας το ενδεχόµενο κάποιοι
να εξακολουθούν να λειτουργούν ακολουθώντας επιζήµιες πρα-
κτικές για τον τόπο, κινούµενοι µε γνώµονα όχι το εθνικό συµφέ-
ρον και το συµφέρον της περιφέρειας, αλλά επιδιώκοντας, όπως
προείπα, µικροπολιτικά οφέλη. 

Ακόµη και στην περίπτωση που πραγµατικά η κατάργηση της
ΕΜΑ αποτέλεσε προϊόν αβλεψίας, ερωτάται ο Υπουργός αν δι-
καιολογείται τέτοιου είδους προχειρότητα, αν υπάρχει περιθώριο
για λάθη στη σηµερινή συγκυρία. Η απάντηση, προδήλως, είναι
πως όχι, ούτε περιθώριο λαθών υπάρχει ούτε οι οπισθοδροµή-
σεις συγχωρούνται. Δεν είναι δυνατόν να προβαίνουµε σε τέτοιες
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κινήσεις, να περιµένουµε να επαναστατήσει ολόκληρος ο επιχει-
ρηµατικός κόσµος της Βορείου Ελλάδος και να ζητήσει την
άµεση επαναφορά των πραγµάτων στην προτέρα κατάσταση,
προκειµένου να υποχρεωθούµε να δράσουµε και να πράξουµε
τα αυτονόητα. 

Εν κατακλείδι, η κατάργηση της επιχειρησιακής µονάδας ανά-
πτυξης, χωρίς µάλιστα την ταυτόχρονη θεσµοθέτηση διαδόχου
σχήµατος, αποτέλεσε µία αψυχολόγητη και παράλογη επιλογή,
εκτός βέβαια κι αν υπήρχε κάποια λογική και κάποιος συγκεκρι-
µένος στόχος, ο οποίος εγκαταλείφθηκε υπό το βάρος των αντι-
δράσεων. 

Ωστόσο, ουδέν κακό αµιγές καλού, καθώς το παρόν νοµοσχέ-
διο αποτέλεσε την αφορµή να ανοίξει η συζήτηση για τη βελ-
τίωση του αναπτυξιακού νόµου τόσο σε τεχνικό επίπεδο όσο και
σε επίπεδο ουσίας και αποτελεσµάτων. 

Ενδεικτικά αναφέρω ότι προτάθηκαν µεταξύ άλλων η αύξηση
της προθεσµίας για την κατάθεση ένστασης ή ενδικοφανούς
προσφυγής, η διεύρυνση των προϋποθέσεων κωλύµατος των
αξιολογητών, η θωράκιση της αµεροληψίας τους. 

Η υπό συζήτηση ρύθµιση, λοιπόν, θέτει τις βάσεις για την εξο-
µάλυνση της δηµιουργηθείσας κατάστασης. Ωστόσο κοµβικό ση-
µείο για τη συνέχιση της επιτυχίας του εγχειρήµατος είναι η
διάθεση του απαραίτητου εξειδικευµένου προσωπικού, της αρ-
µόδιας πλέον διεύθυνσης οικονοµίας και τουριστικής ανάπτυξης
του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης και η εδραίωση της δια-
φάνειας, της ταχύτητας και της αρτιότητας των διαδικασιών,
στόχοι που κατά κοινή οµολογία επιτεύχθηκαν σε ικανοποιητικό-
τατο βαθµό από τη µέχρι κατάργηση της λειτουργία της επιχει-
ρησιακής µονάδας ανάπτυξης. 

Αυτό αποτελεί και το διακύβευµα της υπό συζήτηση ρύθµισης,
χωρίς βεβαίως να παραβλέπουµε τους προβληµατισµούς και τις
απόψεις συναδέλφων που έχουν δηµοσίως διατυπωθεί, επιση-
µαίνοντας τον υπαρκτό πράγµατι κίνδυνο υποβάθµισης της
πρώην ΕΜΑ σε υπηρεσία διεκπεραίωσης επιχειρηµατικών αιτη-
µάτων λόγω της µη ευθείας υπαγωγής της στο Υπουργείο Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύ-
ων. 

Αποµένει λοιπόν οι ισχυρές διαβεβαιώσεις περί του αντιθέτου
από τον κύριο Υπουργό Μακεδονίας και Θράκης να επαληθευ-
τούν στο άµεσο µέλλον. Είµαστε δε βέβαιοι ότι ο ίδιος θα επο-
πτεύσει και προσωπικά τη λειτουργία της, καθώς πρόκειται για
µία νευραλγική αποκεντρωµένη υπηρεσία. 

Ευχαριστούµε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο κ. Πολύβιος Ζησιµόπουλος ως ειδικός αγορη-
τής του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή. 

ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε σήµε-

ρα το πρώτο νοµοσχέδιο που αφορά το ανασυσταθέν Υπουργείο
Μακεδονίας και Θράκης. Η ανασύστασή του αποτελεί µία ορθή
κίνηση και την επικροτούµε. Η κατάργηση του από την προη-
γούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ήταν εθνικά παράλογη και
καταδικάστηκε από το σύνολο του ελληνικού λαού. 

Το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης είναι σηµαντικό για την
επίτευξη της απαραίτητης αποκέντρωσης, όπως επίσης και την
περιφερειακή ανάπτυξη. Μπορεί και πρέπει να αποτελέσει βρα-
χίονα της ανάπτυξης των περιφερειών της Μακεδονίας και της
Θράκης που τη χρειάζονται σήµερα όσο ποτέ. Οι περιοχές αυτές
µαστίζονται από έντονη αποβιοµηχανοποίηση, µεγάλους δείκτες
ανεργίας και οδηγούνται στην ερήµωση. 

Το Υπουργείο πρέπει να µπορεί ως πυρήνας ανάπτυξης των
περιοχών αυτών, να αντιστρέψει το κλίµα και να δώσει µία νέα
ώθηση σε αυτές. Παρ’ όλα αυτά ο ρόλος του δεν πρέπει να
περιοριστεί στην οικονοµική ανάπτυξη και την αποκέντρωση.
Αυτό θα ήταν µία ολέθρια υποβάθµισή του. Ο ρόλος του είναι
εθνικός και ξεπερνά τους απλούς συµβολισµούς. 

Το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης χωρίς να υποκαθιστά
βέβαια σε καµµία περίπτωση το Υπουργείο Εξωτερικών ή
Εθνικής Άµυνας πρέπει να σταθεί ασπίδα για τις ευαίσθητες εθνι-

κά περιοχές της Μακεδονίας και της Θράκης. Μέσα  από πολιτι-
κές κινήσεις και δράσεις οφείλει να αντισταθεί στην ανιστόρητη
προπαγάνδα των βορείων γειτόνων µας, όσον αφορά την
ελληνικότητα της Μακεδονίας όπως και σε κάθε προσπάθεια της
Τουρκίας για κοσοβοποίηση της Θράκης.

Η Κυβέρνηση πρέπει να µεταφέρει όλες αυτές τις αρµοδιότητες
που θα καταστήσουν το Υπουργείο της Μακεδονίας και Θράκης
σε ένα Υπουργείο µε ουσιαστικό ρόλο. Πρέπει να τύχει όλης της
στήριξης που χρειάζεται, είτε αυτό είναι η ενίσχυση του προσωπι-
κού του, η αναβάθµιση της υλικοτεχνικής του υποδοµής, καθώς
και η παραχώρηση όλων των απαραίτητων πόρων για να µπορέσει
να σταθεί αντάξιο των προσδοκιών µας. 

Το παρόν νοµοσχέδιο αφορά τη µεταφορά αρµοδιοτήτων στο
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, αρµοδιότητες που είχαν
µεταφερθεί στο Υπουργείο Ανάπτυξης και αφορούν τα επενδυ-
τικά σχέδια γενικής επιχειρηµατικότητας και περιφερειακής
συνοχής άνω των 3.000.000 ευρώ, όπως και τα επενδυτικά
σχέδια τεχνολογικής ανάπτυξης. Πρόκειται για µία ουσιαστική
µεταφορά αρµοδιοτήτων και βέβαια τη στηρίζουµε. 

Επίσης, η ρύθµιση έρχεται να διευθετήσει τις εκκρεµότητες
που δηµιούργησε, σε σχέση µε κάποια επενδυτικά σχέδια, η κα-
τάργηση της Επιχειρησιακής Μονάδας Ανάπτυξης, η οποία υπα-
γόταν στο Υπουργείο Ανάπτυξης. Ο Υπουργός µας διαβεβαίωσε
στην Επιτροπή πως όλα τα επενδυτικά σχέδια που εκκρεµούν
αυτήν τη στιγµή στο Υπουργείο του δεν διατρέχουν κανέναν απο-
λύτως κίνδυνο, όπως και ότι το Υπουργείο του είναι απολύτως
ικανό από άποψη οργάνωσης και στελέχωσης να αντεπεξέλθει
στις νέες αρµοδιότητες που αναλαµβάνει µε το παρόν νοµοσχέ-
διο. Εµείς, όπως αναφέραµε και στην επιτροπή, δεν έχουµε λόγο
να µην τον πιστεύουµε. Αναµένουµε, όµως, σύντοµα αποτελέ-
σµατα και θα είµαστε αυστηροί στην κριτική µας, όσον αφορά
το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης.

Το παρόν νοµοσχέδιο ανοίγει θέµατα, σε σχέση µε τον επεν-
δυτικό νόµο, ο οποίος κατά γενική οµολογία είναι δυσλειτουργι-
κός και ελλιπής, όσον αφορά τα κριτήρια που θέτει για την
εξέταση της κάθε επένδυσης. Ο επενδυτικός νόµος πρέπει να
αλλάξει. Στην επιτροπή ακούστηκαν ενδιαφέρουσες προτάσεις,
ως προς τις αλλαγές που µπορούν και πρέπει να γίνουν. 

Επειδή δεν είναι του παρόντος να αναλύσουµε το θέµα του
αναπτυξιακού νόµου, θα αναφερθώ απλά στην κατεύθυνση που
οφείλει αυτός να κινηθεί, όπως και το περιβάλλον που πρέπει να
ληφθεί υπ’ όψιν για την οποιαδήποτε αλλαγή του.

Πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν το γεγονός ότι συνορεύουµε µε
χώρες, όπως τα Σκόπια και η Βουλγαρία, µε πολύ χαµηλούς φο-
ρολογικούς συντελεστές για τις επιχειρήσεις, µειωµένη γραφει-
οκρατία και χαµηλότατο εργασιακό κόστος. Επίσης, πρέπει να
συνυπολογιστεί και το κακό προηγούµενο µε επιχειρήσεις να
λαµβάνουν επιδοτήσεις κατά το παρελθόν και µετά από ελάχιστο
χρονικό διάστηµα να µεταφέρουν τις δραστηριότητές τους στις
γειτονικές χώρες. Θα πρέπει να τεθεί ένα τέτοιο πλαίσιο, ώστε
όχι µόνο να θέτει τις βάσεις για τη δηµιουργία νέων επιχειρήσεων
στην περιοχή, αλλά και να αναστρέψει το  σχετικό κλίµα. Επιχει-
ρήσεις να µεταφέρονται από αυτές τις χώρες στη Μακεδονία και
τη Θράκη και όχι το αντίστροφο. Αυτό φυσικά δεν πρέπει να γίνει
µε την κατάργηση κάθε εργασιακού δικαιώµατος και µε την επι-
βολή νεοφιλελεύθερων πολιτικών, τύπου ειδικών οικονοµικών
ζωνών. Η µείωση των συντελεστών φορολόγησης των επιχειρή-
σεων για τις συγκεκριµένες περιοχές µπορεί να βοηθήσει. Σε
καµµία περίπτωση, όµως, δεν πρέπει να διαταραχθούν οι εργα-
σιακές σχέσεις εις βάρος των εργαζοµένων.

Η αλλαγή του φορολογικού νόµου είναι αναγκαία. Πρέπει να
γίνει πιο απλός και λειτουργικός, ώστε να βοηθά την ανάπτυξη
και να µην αποτελεί τροχοπέδη. Φυσικά, είναι σηµαντική η φο-
ρολογική σταθερότητα. Ο φορολογικός νόµος δεν µπορεί να αλ-
λάζει δύο και τρεις φορές κάθε οικονοµικό έτος.

Τέλος, θεµελιώδης όρος για την οποιαδήποτε ανάπτυξη –και
φυσικά όχι µόνο των περιοχών της Μακεδονίας και της Θράκης-
είναι η ασφάλεια. Οι ισχυρές Ένοπλες Δυνάµεις και η αποτρε-
πτική ισχύ τους είναι η βασική αρχή για κάθε ανάπτυξη. Κανένας
επιχειρηµατίας δεν θα επενδύσει σε µία περιοχή και σε µία χώρα
µε µειωµένη εθνική κυριαρχία. Η µείωση της επιχειρησιακής ικα-
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νότητας των Ενόπλων Δυνάµεων και η συνεχής υποβάθµισή τους
πρέπει να σταµατήσει.

Η Χρυσή Αυγή θα στηρίξει τη µεταφορά ουσιαστικών αρµο-
διοτήτων στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης. Αναµένουµε
πολλά από το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης και ελπίζουµε
να µην διαψευσθούµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Ζησιµόπουλε.
Το λόγο έχει η κ. Αικατερίνη Μάρκου, ειδική αγορήτρια της Δη-

µοκρατικής Αριστεράς.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, συζητούµε σήµερα το σχέδιο νόµου: «Επείγουσες
ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν. 3908/2011 και π.δ. 33/2011»,
µε βασικό θέµα την ένταξη στην ουσία της επιχειρησιακής µονά-
δας ανάπτυξης από το Υπουργείο Ανάπτυξης στο Υπουργείο Μα-
κεδονίας και Θράκης. Έτσι, το κέντρο υποδοχής αιτήσεων για
επενδύσεις που αφορούν τη Βόρεια Ελλάδα επιστρέφει στην
ουσία στο µέρος όπου πραγµατικά λαµβάνονται και εγκρίνονται
οι επενδυτικές αποφάσεις που αφορούν τη  γενική επιχειρηµατι-
κότητα, την τεχνολογική ανάπτυξη και καινοτοµία, την περιφε-
ρειακή συνοχή µεγάλης κλίµακας άνω των 3 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Ο νόµος αυτός είναι µία ευκαιρία να ξανασκεφθούµε όλοι µας
όλα εκείνα τα στοιχεία και τους παράγοντες που µπορούν να κά-
νουν τη χώρα όχι φυσικά Ελ Ντοράντο κερδοσκοπικών κεφα-
λαίων, αλλά επενδυτικό κέντρο για πραγµατικά οικονοµικές
δραστηριότητες που παράγουν εγχώρια προστιθέµενη αξία,
απασχόληση και εισόδηµα. Η στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης για έξυπνη, διατηρήσιµη και χωρίς αποκλεισµούς ανάπτυξη,
η λεγόµενη «ΕΥΡΩΠΗ 2020», αναφέρει µεταξύ των επτά εµβλη-
µατικών πρωτοβουλιών τη στήριξη και ανάπτυξη µίας βιώσιµης
και ισχυρής εγχώριας βιοµηχανικής βάσης, ικανής να ασκεί αν-
ταγωνισµό σε παγκόσµιο επίπεδο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παράγει η Ελλάδα; Μπορεί να
παράγει περισσότερα; Πού βρίσκονται τα κοιτάσµατα των αντα-
γωνιστικών µας πλεονεκτηµάτων; Τι πρέπει και µπορεί να κάνει
η Κυβέρνηση γι’ αυτά; Με αφορµή το σχέδιο νόµου που συζη-
τάµε σήµερα, πρέπει κατ’ αρχάς να αντισταθούµε σε αυτό που
συνήθως λέγεται άκοπα σήµερα ότι η Ελλάδα δεν παράγει τί-
ποτα. 

Η Ελλάδα παρά τη σωρευτική πτώση της µεταποίησης κατά
20% τα τελευταία τρία έτη, διατηρεί µεταποιητικό τοµέα της
τάξης του 7% του ΑΕΠ µε σηµαντικές εξαγωγές και µέσα στην
κρίση, µε αυξητικούς ρυθµούς 4% και 5%. Παρά την κρίση, λοι-
πόν, έχουµε µία βάση εκκίνησης. Το ζήτηµα είναι τώρα το πώς
θα µεγεθύνουµε αυτήν την παραγωγική βάση για να αυξήσουµε
την απασχόληση και τα εισοδήµατα, το πώς θα παράγουµε πε-
ρισσότερα. Αυτό, επιτρέψτε µου να πω, είναι και το σωστό ερώ-
τηµα κι όχι αορίστως να ρωτάµε όλοι γύρω µας πότε και πώς θα
ξεπεράσουµε την κρίση, περιµένοντας τον από µηχανής Θεό να
µας βοηθήσει.

Για να απαντήσουµε στο ερώτηµα αυτό πρέπει να στοχεύ-
σουµε στα ανταγωνιστικά µας πλεονεκτήµατα. Η Μακεδονία και
ιδίως η ευρύτερη περιφέρεια της Θεσσαλονίκης, βασιζόµενη κά-
ποτε στα πλεονεκτήµατα της περιοχής, εξήγαγε το 50% των ελ-
ληνικών εξαγωγών. Μπορεί να γίνει αυτό ξανά; Φυσικά και µπο-
ρεί.

Μπορεί µε µία κυβέρνηση, µε έναν κρατικό µηχανισµό που θα
διευκολύνει τις παραγωγικές επενδύσεις απ’ όπου κι αν προέρ-
χονται και θα αναδεικνύει έτσι τα ανταγωνιστικά πλεονεκτήµατα
της χώρας, που θα απλοποιεί τις αναγκαίες διαδικασίες αδειοδό-
τησης και που θα σταθεροποιεί το καθεστώς άσκησης της φο-
ρολογικής πολιτικής, που θα έχει σωστή οργάνωση και ορθολο-
γική διαχείριση της χρήσης γης, που θα απορροφά δηµιουργικά
τα κονδύλια του ΕΣΠΑ µε την αποτελεσµατική αλλά και αποδο-
τική χρήση των διαθέσιµων πόρων, µε την υιοθέτηση και την υλο-
ποίηση συγκεκριµένων ζωτικών στόχων, µέσα και από την
επιτάχυνση της ωρίµανσης συγκεκριµένων έργων και παρεµβά-
σεων. Κι όλα αυτά µαζί σε συνδυασµό µε µία νέα φορολογική
βιοµηχανική πολιτική ενίσχυσης συγκεκριµένων τοµέων της µε-
ταποίησης στους οποίους η χώρα διαθέτει σχετικά συγκριτικά

πλεονεκτήµατα, αλλά και σε κλάδους κρίσιµους για το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών, µέσα από πολιτικές κινήτρων για φο-
ρολογικές εκπτώσεις σε στοχευµένες περιοχές και κλάδους, µε
πολιτικές αφορολόγητων αποθεµατικών, µε την ενίσχυση σε το-
πικό επίπεδο κλάδων ή και των συµπλεγµάτων παραγωγής, στα
οποία δυνητικά και µε αυξηµένες πιθανότητες επιτυχίας µπορούν
και πρέπει να κατευθυνθούν κρίσιµοι πόροι από όλες τις διαθέ-
σιµες πηγές χρηµατοδότησης, το ΕΣΠΑ και ιδίως το τραπεζικό
σύστηµα.

Να µερικοί τέτοιοι τοµείς-συµπλέγµατα ανάπτυξης, ιδίως στην
ευρύτερη περιοχή της Θεσσαλονίκης, που µπορεί και πρέπει να
διευκολυνθούν οι επενδύσεις: 

Η αγροτική επιχειρηµατικότητα µε δορυφόρους τον εξαγωγικό
τοµέα της µικρής κλίµακας παραγωγή τροφίµων, τα κανάλια δια-
νοµής µάρκετινγκ, όλα αυτά µαζί µε τοπικούς µηχανισµούς υπο-
βοήθησης για εύρεση νέων αγορών και άλλα. Ο κατασκευαστικός
κλάδος µε ειδίκευση πια στην ενεργειακή θωράκιση κτηρίων εγ-
χωρίως. Ο τουριστικός παραθερισµός µε αναφορές όµως στην
υγιεινή ζωή, στους δρόµους του πολιτισµού, αλλά και µε παρα-
κλάδι τις µεταγορές της υπηρεσίας υγείας και κυρίως την εξοχική
κατοικία στην Ελλάδα εύπορων αλλοδαπών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στη Δηµοκρατική Αριστερά συ-
ναισθανόµενοι την κρισιµότητα της συγκυρίας για την ίδια την
ύπαρξη της χώρας, έχουµε επιλέξει να στηρίξουµε πρωτοβου-
λίες µε σαφή αναπτυξιακό χαρακτήρα, όπως συγκεκριµένα τις
στηρίζουµε, γιατί µόνο η ανάπτυξη µε ταυτόχρονη διασφάλιση
νέων θέσεων εργασίας είναι το αντίβαρο που µπορεί να βοηθήσει
στη σταδιακή απαγκίστρωση από τους επαχθείς όρους του µνη-
µονίου. Αυτό δεν σηµαίνει ότι θα δώσουµε λευκή επιταγή. Και
στα µικρά και στα µεγάλα είµαστε παρόντες και παρακολου-
θούµε.

Η επιχειρησιακή µονάδα ανάπτυξης, για την οποία νοµοθε-
τούµε σήµερα, πρέπει να είναι το τοπικό όχηµα για όλα τα πα-
ραπάνω και όχι ένα «άδειο πουκάµισο», µία ακόµη υπηρεσία του
δηµοσίου που υπάρχει απλώς για να υπάρχει. Θέλω να πιστεύω
ότι θα δώσουµε όλοι τον καλύτερό µας εαυτό, έτσι ώστε να γί-
νεται κάθε µέρα µέσα από τη διευκόλυνση που προσφέρει η ΕΜΑ
και µία επένδυση: Κάθε µέρα και µερικές δεκάδες νέες θέσεις
εργασίας, κάθε µέρα και λίγο παραπάνω εισόδηµα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
την κυρία συνάδελφο.

Εισερχόµεθα τώρα στον κατάλογο των οµιλητών.
Το λόγο έχει ο κ. Κυριάκος Γεροντόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ξεκινώντας, θα ήθελα να αποδώσω φόρο τιµής στον πριν από

είκοσι τρία χρόνια δολοφονηθέντα συνάδελφό µας Παύλο Μπα-
κογιάννη. Η τροµοκρατική, εγκληµατική, ακροαριστερή οργά-
νωση «17 Νοέµβρη» πριν από είκοσι τρία χρόνια τον δολοφόνησε
άνανδρα. Επειδή ίσως είµαι ο µόνος που αυτήν τη στιγµή είµαι
στο Κοινοβούλιο και ο οποίος ήµουν Βουλευτής και τότε, θέλω
να θυµίσω ότι ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, ο τέως Πρωθυπουρ-
γός, που συνδεόταν µε στενή συγγενική σχέση µε τον Παύλο
Μπακογιάννη, και την ίδια µέρα και την επόµενη βρισκόταν στο
έδρανο διότι θεωρούσε ότι το Κοινοβούλιο έπρεπε να λειτουργεί
κάτω από οποιεσδήποτε συνθήκες. Αυτή είναι µία απάντηση και
στους συναδέλφους που σήµερα ζήτησαν να µη λειτουργήσει το
Κοινοβούλιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ναι, οφείλουµε να αφουγκραζόµαστε την κοινωνία, ναι, οφεί-

λουµε να σεβόµαστε τις απεργιακές κινητοποιήσεις, αλλά το Κοι-
νοβούλιο πρέπει να µένει πάντα ανοικτό. Είναι ο ναός της
δηµοκρατίας. Εδώ µέσα γίνονται µάχες ιδεών.

Μπαίνοντας στη συζήτηση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου,
θα ήθελα κατ’ αρχάς να πω ότι είναι πολύ σηµαντικό το ότι ξανα-
συστήθηκε το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης και για λόγους
σηµειολογικούς και για λόγους ουσιαστικούς. Πραγµατικά δίνε-
ται η ευκαιρία µέσα από το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης,
το παλιό Βορείου Ελλάδος, να αναπτυχθούν δράσεις τις οποίες
δεν µπορούσαµε να αναπτύξουµε µέσω των υπολοίπων Υπουρ-
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γείων. Επίσης είναι πολύ σηµαντικό το ότι µεταφέρονται αρµο-
διότητες αναπτυξιακού χαρακτήρα στο συγκεκριµένο Υπουργείο.
Αυτό είναι ένα πολύ σηµαντικό βήµα. Ο κύριος Υπουργός µας
διαβεβαίωσε ότι ήδη δηµιουργούνται οι δοµές µέσα στο Υπουρ-
γείο. Ήδη στελεχώνονται µε τους κατάλληλους υπαλλήλους που
ξέρουν τα θέµατα κι έτσι θα µπορέσουν να βοηθήσουν προς
αυτήν την κατεύθυνση. Γίνεται ένα µεγάλο βήµα, αλλά φοβάµαι
ότι αυτό δεν είναι αρκετό. Χρειάζεται να γίνουν και άλλα πράγ-
µατα αν θέλουµε να προχωρήσουµε την ανάπτυξη στη Βόρεια
Ελλάδα, στη Μακεδονία και στη Θράκη.

Θα ήθελα να πω κάποιες σκέψεις, κάποιες προτάσεις που θα
βοηθήσουν πιθανότατα προς αυτήν την κατεύθυνση. Το πρώτο
και βασικό είναι να απενοχοποιήσουµε την επιχειρηµατικότητα.
Δυστυχώς στις µέρες µας οποιοσδήποτε επιχειρεί, πολλές
φορές µπαίνει στο στόχαστρο. Χρειάζεται λοιπόν να καταλά-
βουµε ότι οι επιχειρηµατίες µπορούν να επενδύσουν και να έχουν
ένα κέρδος το οποίο βεβαίως, να είναι νόµιµο και το οποίο µπορεί
να διαχυθεί µετά στην κοινωνία. 

Κύριε Υπουργέ, χρειαζόµαστε ένα σταθερό φορολογικό πλαί-
σιο. Δεν είναι δυνατόν κάθε εβδοµάδα να αλλάζουµε τη φορο-
λογία. Δεν είναι δυνατόν εµείς στη Βόρεια Ελλάδα να έχουµε
φορολογικούς δείκτες οι οποίοι να µην µπορούν να ανταγωνι-
στούν τους βόρειους γείτονές µας. Για παράδειγµα, δεν µπορεί
η Βουλγαρία να έχει φορολογικούς δείκτες 10% κι εµείς στη Μα-
κεδονία και στη Θράκη να έχουµε 40%. Είναι µη ανταγωνιστικές
οι επιχειρήσεις µας, εποµένως οφείλουµε να µειώσουµε τους φο-
ρολογικούς δείκτες.

Είναι απαραίτητο να χτυπηθεί η γραφειοκρατία. Ακούγεται ότι
στις διπλανές χώρες, για να µπορέσεις να πάρεις την άδεια να
λειτουργήσεις την επιχείρησή σου, θες µία εβδοµάδα. Σε µας δυ-
στυχώς, αν φτάσουµε και το πετύχουµε σε επτά µήνες, θεωρείται
µεγάλο κατόρθωµα. Αντιλαµβάνεστε λοιπόν ότι η γραφειοκρατία
αποτελεί εµπόδιο σ’ αυτόν που θέλει να δηµιουργήσει µία επιχεί-
ρηση. Είναι απαραίτητο να υπάρξει ρευστότητα στην αγορά και
οι τράπεζες επιτέλους να δώσουν τη δυνατότητα στους υγιείς
επιχειρηµατίες να επενδύσουν. Συγχρόνως οφείλουµε να δώ-
σουµε τα 6,5 δισεκατοµµύρια τα οποία οφείλει το κράτος στους
πολίτες για να µπορέσουν και αυτά τα χρήµατα να πέσουν στην
αγορά.

Είναι απαραίτητος ένας νέος επενδυτικός νόµος. Ως τώρα οι
επενδυτικοί νόµοι δούλεψαν, αλλά από δω και πέρα οφείλουµε
να τους «θωρακίσουµε» µε τέτοιο τρόπο ώστε, όπως είπε η κυρία
συνάδελφος, να µην υπάρχουν απλώς «κουφάρια» στις διάφορες
περιοχές. Για παράδειγµα, στην περιοχή της Αλεξανδρούπολης
στη βιοµηχανική ζώνη έχουν δηµιουργηθεί «κουφάρια» τα οποία
µένουν όρθια και κανείς δεν µπορεί να τα λειτουργήσει. 

Χρειάζεται να υπάρξει εκείνος ο ελεγκτικός µηχανισµός όπου
αυτός που επενδύει στο τέλος να ελέγχεται και να βλέπουµε
πόσο έχει προοδεύσει η επιχείρησή του και πόσο έχει αξιοποι-
ήσει τα χρήµατα τα οποία τού έχουν δοθεί µέσω του επενδυτικού
νόµου.

Και βεβαίως για να µην υπάρχει καµµία αµφιβολία είναι απα-
ραίτητο να υπάρχει µια διαφάνεια και αξιοκρατία. Είναι σηµαν-
τικό αυτό το πράγµα. Είναι σηµαντικό να ξέρουν οι πάντες ποιος
παίρνει, τι παίρνει, που το δίνει, πως το επενδύει, πως το αξιο-
ποιεί.

Εάν αυτά τα κάνουµε, τότε θα µπορέσουµε την πατρίδα µας,
τη Μακεδονία και τη Θράκη, να την κάνουµε να αναπτυχθεί, να
αποτελέσει την ατµοµηχανή και για την υπόλοιπη Ελλάδα, διότι
έως τώρα όλοι ξέρουµε ότι στη βόρειο Ελλάδα παράγουµε και η
υπόλοιπη Ελλάδα ουσιαστικά ζει µ’ αυτά που παράγονται στη Βό-
ρειο Ελλάδα. 

Μ’ αυτόν τον τρόπο θα µπορέσουµε να χτυπήσουµε και την
ανεργία που αυτήν τη στιγµή αποτελεί το µεγάλο βραχνά για την
ελληνική κοινωνία. Όταν η ανεργία χτυπάει στο κόκκινο ειδικά
για τους νέους ανθρώπους, για τους νέους επιστήµονες τους
οποίους δεν µπορούµε να τους αξιοποιήσουµε -έχουµε ένα εκ-
πληκτικό ανθρώπινο δυναµικό το οποίο δεν αξιοποιείται- αντιλαµ-
βάνεστε ότι τα προβλήµατα που δηµιουργούνται σε κάθε
οικογένεια είναι µεγάλα.

Γι’ αυτόν το λόγο, κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι µε το µεγάλο

βήµα που γίνεται µε τη σύσταση του Υπουργείου σας και µε τα
υπόλοιπα βήµατα που µπορούν να ακολουθήσουν µπορούµε να
πετύχουµε πολλά για την ανάπτυξη της Μακεδονίας και της Θρά-
κης και την ανάπτυξη όλης της Ελλάδος. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Γεροντόπουλε.

Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Βλαχογιάννης.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αξιότιµοι κύριοι Υπουργοί,

θεωρώ πάρα πολύ θετικό βήµα ότι µεταφέρονται αρµοδιότητες
στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης και κυρίως ότι αποκεν-
τρώνονται αυτές οι αρµοδιότητες από την κεντρική διοίκηση και
από το πρώην Υπουργείο Οικονοµίας.

Μακάρι, αυτή η κίνηση, κύριοι Υπουργοί, να συνεχιστεί, το έχει
ανάγκη η ελληνική περιφέρεια. Μακάρι, να εµπιστευτείτε περισ-
σότερο όλα τα επίπεδα διοίκησης που είναι στην περιφέρεια και
κυρίως, την Αυτοδιοίκηση Α’ και Β’ βαθµού. 

Ξέρετε -και όλοι γνωρίζουµε- ότι και ως προς την απορροφη-
τικότητα στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης η Αυτοδιοίκηση
έβγαλε ασπροπρόσωπη τη χώρα, κάτι που δεν το έκαναν οι κεν-
τρικές υπηρεσίες των Υπουργείων. Η απορροφητικότητα σε επί-
πεδο τουλάχιστον δευτέρου βαθµού, τον οποίο υπηρέτησα,
ξέρω ότι ήταν πάνω από το 100% σ’ όλες τις νοµαρχίες της
χώρας, αλλά αυτό πιστεύω ότι δεν συνέβη σε καµµία κεντρική
υπηρεσία και κανένα Υπουργείο δεν πλησίασε ούτε το 80% των
στόχων που είχε θέσει το ίδιο να πετύχει.

Γι’ αυτό εµπιστευτείτε περισσότερο τις αποκεντρωµένες διοι-
κήσεις και αυτοδιοικήσεις για να έχουµε και καλύτερη απορρο-
φητικότητα σ’ όλα τα προγράµµατα και καλύτερο έλεγχο από τις
τοπικές κοινωνίες, αλλά και από τις κεντρικές υπηρεσίες του κρά-
τους που θα ασκούν τη δέουσα εποπτεία και κυρίως θα υπηρε-
τείται η αρχή της επικουρικότητας, έτσι ώστε ο πολίτης να
εξυπηρετείται στην πλησιέστερη προς αυτόν αρχή, αρκεί αυτή
η αρχή να είναι σε θέση να του παράσχει αυτές τις υπηρεσίες,
τις οποίες απαιτεί ο νόµος και η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Πρέπει να µειώσουµε τη γραφειοκρατία. Αυτός πρέπει να είναι
ο κύριος στόχος. Ο µεγάλος εχθρός της ελληνικής κοινωνίας
είναι η γραφειοκρατία. Όταν σχεδιάζονταν το ΕΣΠΑ έτυχε να
είµαι στο διοικητικό συµβούλιο της ΕΝΑΕ και στην εκτελεστική
επιτροπή και είχαµε πει τότε σε πολλούς αρµόδιους των Υπουρ-
γείων µε τους οποίους συζητούσαµε: «δείτε την εµπειρία από το
Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, το οποίο µε τις συνεχείς τροπο-
ποιήσεις είχε γίνει λειτουργικό και αποτελεσµατικό.» Παρ’ όλα
αυτά ακολούθησαν εντελώς λάθος πορεία, µετέφεραν αρµοδιό-
τητες που µέχρι τότε ανήκαν στην περιφέρεια στο κέντρο και
βλέπετε που βρίσκεται σήµερα η απορροφητικότητα του ΕΣΠΑ.
Τολµήστε και δώστε αρµοδιότητες έξω από την Αθήνα, έξω από
το κέντρο αν θέλετε να έχουµε απορροφητικότητα. 

Ακούστηκε από πολλούς συναδέλφους και τονίστηκε ότι πρέ-
πει να υπάρχει σταθερό επενδυτικό περιβάλλον. Μακάρι ο νέος
επενδυτικός νόµος, τον οποίο σχεδιάζει η Κυβέρνηση, να τύχει
της ευρύτερης δυνατής συναίνεσης όλων των πτερύγων της
Βουλής έτσι, ώστε να αντέξει στο χρόνο, για να ξέρει ο πολίτης
και ο κάθε µελλοντικός επενδυτής ποιες είναι οι επενδυτικές δυ-
νατότητες και ευκαιρίες στην Ελλάδα και ποιοι είναι οι κανόνες
του παιχνιδιού. Πρέπει οι κανόνες να είναι σταθεροί, να µην αλ-
λάζουν από Βουλή σε Βουλή, από κυβέρνηση σε κυβέρνηση και
από Υπουργό σε Υπουργό.

Κι εγώ συµφωνώ µε αυτό το οποίο τονίστηκε στην Αίθουσα
από κάποιο συνάδελφο, ότι θα πρέπει να δεσµευθούν αυτοί οι
επιχειρηµατίες, ιδιαίτερα της Βορείου Ελλάδος ότι δεν θα µετα-
φέρουν αρµοδιότητες – ή µέρος των αρµοδιοτήτων τους- σε γει-
τονικές χώρες. Θα ήταν, όχι απλώς παράδοξο, αλλά και σε
βάρος των συµφερόντων της χώρας µας, να επιδοτούνται κά-
ποιοι άνθρωποι, για να κάνουν µια επιχείρηση στη χώρα µας, και
µε την πρώτη ευκαιρία να στρίβουν και να πηγαίνουν σε γειτονι-
κές χώρες και να κάνουν οµοειδείς επιχειρήσεις και κανείς να
µην τους ζητάει το λόγο, τουλάχιστον να επιστρέψουν αυτά τα
οποία πήραν από το ελληνικό κράτος.
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Ζητούµενο είναι η διαφάνεια. Και για να υπάρχει διαφάνεια,
πρέπει να µειωθούν τα επίπεδα που µεσολαβούν από τον επεν-
δυτή µέχρι την τελική έγκριση, διότι ο καθένας κάνει προστιθέ-
µενη αξία «αδιαφάνειας» στην πορεία ή στο βαθµό, τουλάχιστον,
που λέγεται ότι γίνεται. Άρα θα πρέπει να µειωθούν τα επίπεδα
των ελέγχων και να είναι ξεκάθαροι οι κανόνες του παιχνιδιού. 

Τέλος πρέπει να σας πω ότι αυτό το παράδειγµα που κάνατε
µε το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, δηµιουργεί αδικίες σε
περιοχές, όπως είναι η Ήπειρος, η Θεσσαλία, που είναι εγγύς
των συνόρων κι αυτές οι περιοχές, αλλά δεν έχουν τη δυνατό-
τητα να έχουν αυτήν την αµεσότητα, µε το Υπουργείο έγκρισης,
όπως έχει το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης για τις επιχει-
ρήσεις της Βορείου Ελλάδος. 

Για το λόγο αυτό, θα πρέπει να επανεξετάσουµε συνολικά τη
µεταφορά των αρµοδιοτήτων στην αποκεντρωµένη διοίκηση, αν
δεν εµπιστεύεστε τις αυτοδιοικήσεις. Σε κάθε περίπτωση όµως
πρέπει να έχουν όλοι οι Έλληνες ίσες επενδυτικές ευκαιρίες. 

Όλοι κατανοούµε ότι η Βόρειος Ελλάδα έχει ειδικές ανάγκες
και πρέπει να δοθούν ειδικά κίνητρα. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι
πρέπει να αφήσουµε και τις άλλες περιοχές της χώρας χωρίς να
τις ενισχύσουµε, αν όχι στον ίδιο βαθµό, σε κάποιο βαθµό όµως
ανάλογο µε αυτό, που θα ενισχυθούν οι επιχειρήσεις της Βο-
ρείου Ελλάδος. 

Είµαι βέβαιος ότι θα ακολουθήσουν κι άλλα θετικά βήµατα
προς αυτήν την κατεύθυνση. Στηρίζουµε τέτοιες πρωτοβουλίες
της Κυβέρνησης και την ενθαρρύνουµε να συνεχίσει προς αυτήν
την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Βλαχογιάννη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Μηταράκης για πέντε
λεπτά, ως συναρµόδιος Υπουργός.  

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµφωνούµε σ’ αυτήν την Αί-
θουσα ότι ήταν πάρα πολύ σηµαντική η επαναλειτουργία του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης σε µια ευαίσθητη εθνικά πε-
ριοχή. Είναι πολύ σηµαντικό να κάνουµε επιπλέον ενέργειες για
την ενίσχυση τής οικονοµίας και της κοινωνικής συνοχής στη Μα-
κεδονία και στη Θράκη. 

Είναι επίσης σηµαντικό, όπως συζητήθηκε σήµερα, να υπάρχει
αποκέντρωση στον επενδυτικό νόµο. Ήδη σε όλη την Ελλάδα οι
επενδύσεις κάτω από τρία εκατοµµύρια γίνονται αντικείµενο
αξιολόγησης και έγκρισης από τις περιφέρειες. Αυτό είναι ένα
θετικό βήµα, το οποίο ήδη υπάρχει στον επενδυτικό νόµο και η
Κυβέρνηση προτίθεται να διατηρήσει. 

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο αντιµετωπίζονται θέµατα µεταβα-
τικότητας. Με την ίδρυση του Υπουργείου Μακεδονίας και Θρά-
κης αντιµετωπίζονται θέµατα γρήγορα, ώστε να µην υπάρχει
στην πράξη ουδεµία καθυστέρηση –και ήδη δεν παρατηρείται
ουδεµία καθυστέρηση- στην αξιολόγηση επενδύσεων στον τρίτο
επενδυτικό κύκλο. 

Τέθηκαν θέµατα σχετικά µε την ανάγκη αλλαγής του αναπτυ-
ξιακού νόµου. Πράγµατι η Κυβέρνηση ετοιµάζεται να καταθέσει
πολύ σύντοµα στη δηµόσια διαβούλευση το νέο επενδυτικό νόµο
µε τρεις κυρίους στόχους: 

Πρώτα απ’ όλα, την καλύτερη στόχευση του νόµου στις σηµε-
ρινές συνθήκες της αγοράς, ώστε να κάνουµε τα εργαλεία και
τους κλάδους που στηρίζουµε πιο σχετικούς µε την κατάσταση
που σήµερα επικρατεί στην ελληνική οικονοµία.

Δεύτερος στόχος είναι η αύξηση της ταχύτητας, διότι υπάρχει
καθυστέρηση στην υλοποίηση επενδυτικών σχεδίων, λόγω πο-
λυπλοκότητας και γραφειοκρατίας που υπάρχει στο υπάρχον νο-
µικό πλαίσιο. Αυτά θα αλλάξουν µε το νέο αναπτυξιακό νόµο.

Ο τρίτος στόχος είναι η περαιτέρω ενίσχυση της διαφάνειας,
η οποία θα πρέπει να είναι προαπαιτούµενο πάντα σε οποιαδή-
ποτε δράση της κεντρικής Κυβέρνησης. 

Θέσατε θέµα για την απλοποίηση γενικότερα των επενδυτικών
διαδικασιών. Κι αυτό είναι ένα απαιτούµενο σήµερα. Πρέπει να

καταπολεµήσουµε µε συγκεκριµένα µέτρα τη γραφειοκρατία, τη
νοµική πολυπλοκότητα, που πολλές φορές οδηγεί σε αντικρουό-
µενο νοµικό πλαίσιο. Κι αυτό θα είναι στόχος της Κυβέρνησης
στο νοµοσχέδιο που, όπως είπα, θα κατατεθεί άµεσα στη δηµό-
σια διαβούλευση.

Χρειάζονται βέβαια, επιπλέον αναπτυξιακά εργαλεία. Επενδύ-
σεις µε καταλύτη το δηµόσιο και µε σύµπραξη του ιδιωτικού
τοµέα, όπως τώρα που προσπαθούµε να απεµπλοκάρουµε τους
τέσσερις µεγάλους αυτοκινητόδροµους. Προσπαθούµε να πά-
ρουµε νέες πρωτοβουλίες, που θα περιγράφονται στον επενδυ-
τικό νόµο, ώστε να προχωρήσουµε ταχύτερα στη δηµιουργία
νέων θέσεων εργασίας, σε µία εποχή που αυτές είναι πολύ κρί-
σιµες για την κοινωνία. Χρειάζεται να δοθούν περισσότερα φο-
ρολογικά και ρυθµιστικά κίνητρα.

Τέθηκε το θέµα των ΕΟΖ σε αυτήν τη συζήτηση και έχοντας
απαντήσει ήδη δύο επίκαιρες ερωτήσεις στην Εθνική Αντιπρο-
σωπεία, µπορώ να επαναλάβω ότι η Κυβέρνηση προτίθεται να
ξεκινήσει µία διαβούλευση στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, για να δη-
µιουργήσει ένα πλαίσιο για φορολογικά και ρυθµιστικά κίνητρα. 

Τονίζω για τρίτη φορά στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι αυτές
οι ειδικές οικονοµικές ζώνες αν δηµιουργηθούν –και λέω «αν δη-
µιουργηθούν», γιατί ήδη οι όµορες χώρες αρχίζουν και εγείρουν
αντεπιχειρήµατα, φοβούµενες ότι οι επενδύσεις δεν θα γίνουν
στις χώρες τους και θα γίνουν στην Ελλάδα- και προχωρήσουν,
µε όποια µορφή τελικά γίνει αποδεκτή και από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή και από την Εθνική Αντιπροσωπεία, θα ισχύει απολύ-
τως το Εργασιακό Δίκαιο που ισχύει στην Ελλάδα. Το λέω για
τρίτη φορά στην Εθνική Αντιπροσωπεία, γιατί ήδη άκουσα κάποια
σχόλια επί του αντιθέτου. Είναι συγκεκριµένη δέσµευση. Μιλή-
σαµε για σταθερό φορολογικό πλαίσιο και η Κυβέρνηση προτί-
θεται να καταθέσει ένα τέτοιο σχέδιο. Και για να είναι σταθερό,
είναι σηµαντικό να στηριχθεί απ’ όλες τις πλευρές.

Κλείνοντας, θέλω να πω δύο πράγµατα: Πρώτον, ότι η Ελλάδα
αντιµετωπίζει έναν πραγµατικό ανταγωνισµό από τις όµορες
χώρες για την προσέλκυση επενδύσεων, προσφέροντας µεταξύ
άλλων, καλύτερες, µερικές φορές, αδειοδοτικές διαδικασίες και
ένα πιο ανταγωνιστικό φορολογικό περιβάλλον. Πρέπει να λά-
βουµε υπ’ όψιν αυτόν τον ανταγωνισµό, όταν συζητάµε στην Ελ-
λάδα για την προσέλκυση επενδύσεων, γιατί αυτό που πρέπει να
αλλάξει, είναι η νοοτροπία. Πρέπει επιτέλους να γίνουµε µια
χώρα φιλική στην επιχειρηµατικότητα µε σεβασµό στο περιβάλ-
λον, µε σεβασµό στο δίκαιο, χωρίς όµως, να µπλοκάρουν για
χρόνια και χρόνια επενδύσεις που έχουν τύχει της έγκρισης των
αρµόδιων αρχών: επενδύσεις µικρές και µεσαίες και µεγάλες και
ελληνικές και ξένες, γιατί ο πρώτος στόχος όλων µας αυτήν τη
στιγµή, πρέπει να είναι η µείωση της ανεργίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υφυπουργέ.

Ο Υπουργός Μακεδονίας και Θράκης κ. Καράογλου έχει το
λόγο. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-
κης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι µία ιδιαίτερα
σηµαντική ηµέρα. Σαν σήµερα πριν από είκοσι τρία χρόνια, δο-
λοφονήθηκε άνανδρα από τους τροµοκράτες της «17 Νοέµβρη»,
ο αδάµαστος αγωνιστής της δηµοκρατίας, ο πρωταγωνιστής της
εθνικής συµφιλίωσης, ο Παύλος Μπακογιάννης. Είναι µία ηµέρα
µνήµης, είναι µία ηµέρα τιµής και είµαι βέβαιος ότι σύσσωµος ο
ελληνικός λαός έχει ένα κοινό συναίσθηµα, ότι τιµά και σέβεται
τη µνήµη τού, όπως είπα και πριν, αδάµαστου αγωνιστή της δη-
µοκρατίας, του πρωταγωνιστή της εθνικής συµφιλίωσης, του
Παύλου Μπακογιάννη. 

Παράλληλα σήµερα, είναι µία ιδιαίτερη ηµέρα για το Υπουρ-
γείο Μακεδονίας και Θράκης, γιατί παρουσιάζουµε το πρώτο µας
νοµοσχέδιο. Με ιδιαίτερη τιµή, λοιπόν, αλλά και µε συναίσθηση
του χρέους µου απέναντι στην πατρίδα, στους Έλληνες πολίτες,
αλλά και στους συναδέλφους της Εθνικής Αντιπροσωπείας, ει-
σάγουµε σήµερα στην Ολοµέλεια το πρώτο νοµοσχέδιο του νε-
οσύστατου Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, µε τίτλο:
«Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν. 3908/2011 και
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π.δ. 33/2011». 
Αντιλαµβανόµενοι την κρισιµότητα των στιγµών και το γεγονός

ότι η πατρίδα µας βρίσκεται στο κρισιµότερο σηµείο της πιο σο-
βαρής δοκιµασίας που αντιµετώπισε τις τελευταίες δεκαετίες,
κάνουµε ένα πρώτο βήµα προς την κατεύθυνση ανάτασης της
εθνικής µας οικονοµίας και ανάκτησης της εθνικής µας αξιοπι-
στίας, που τόσο πολύ επλήγησαν το προηγούµενο διάστηµα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πατρίδα µας βρέθηκε πάρα
πολύ κοντά στην έξοδο από την Ευρωζώνη. Οι δηλώσεις ξένων
αξιωµατούχων κατά το παρελθόν και τα δηµοσιεύµατα του
Τύπου, εµφάνιζαν την Ελλάδα ένα βήµα πριν από την αποχώ-
ρησή της από το ευρώ. Οι Έλληνες πολίτες όµως τον προηγού-
µενο Ιούνιο, δείχνοντας πολιτική ωριµότητα, αποφάσισαν µε
δηµοκρατικό τρόπο και έδωσαν µία σαφή εντολή, να παραµείνει
η χώρα µας στην Ευρωζώνη και να αποκρούσουµε όλες εκείνες
τις πολιτικές, που θα µπορούσαν να θέσουν την πατρίδα µας
εκτός αυτής.

Επέλεξαν λοιπόν οι Έλληνες πολίτες τον ευρωπαϊκό προσα-
νατολισµό της πατρίδας µας, που µε τόσες θυσίες και τόσους
αγώνες κατακτήσαµε και την εφαρµογή πολιτικών, που µπορούν
να ανατρέψουν τη βαθιά ύφεση που πλήττει την ελληνική οικο-
νοµία. Και όλα αυτά µε το σχηµατισµό µιας Κυβέρνησης εθνικής
ευθύνης, µιας Κυβέρνησης αυξηµένης ευθύνης από την οποία ο
ελληνικός λαός περιµένει απτά και συγκεκριµένα αποτελέσµατα.
Περιµένει αποτελέσµατα που θα βελτιώσουν το βιοτικό του επί-
πεδο, που θα δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας, που θα βοη-
θήσουν στο να τονωθεί η ανταγωνιστικότητα των ελληνικών
επιχειρήσεων, που θα βοηθήσουν να καταπολεµηθεί η ύφεση
που τα τελευταία χρόνια, πραγµατικά, δηµιουργεί τεράστιο πρό-
βληµα στην ελληνική οικονοµία. Μία Κυβέρνηση από την οποία
ο ελληνικός λαός περιµένει να ενισχύσει το κύρος και την ισχύ
της πατρίδος µας, της Ελλάδος. Με στοχευµένες πολιτικές και
µε συντονισµένες προσπάθειες σίγουρα µπορούµε να πετύχουµε
τον επιθυµητό στόχο. 

Προς αυτήν την κατεύθυνση, το γεγονός της επανίδρυσης του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης αποδεικνύει τη σηµασία
που αποδίδει η Κυβέρνησή µας και προσωπικά ο Πρωθυπουργός
Αντώνης Σαµαράς για τη Βόρεια Ελλάδα, για τη Μακεδονία µας,
για τη Θράκη. Το Υπουργείο αυτό είναι απαραίτητο όχι µόνο για
εθνικούς συµβολικούς λόγους, αλλά και για ουσιαστικούς. Η
επανίδρυσή του λοιπόν, αποτελεί µια απτή απόδειξη του υψηλού
ενδιαφέροντος τού Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης για τη
Βόρεια Ελλάδα. 

Για εµάς, η Μακεδονία και η Θράκη αποτελούσαν και αποτε-
λούν πάντα απόλυτη προτεραιότητα. Αναµφίβολα η επανίδρυση
του Υπουργείου είχε θετικό αντίκτυπο στους πολίτες, στους φο-
ρείς, στην ελληνική κοινωνία. Στο παρελθόν η αναγκαιότητα ή
όχι της ύπαρξης του εν λόγω Υπουργείου σίγουρα αποτέλεσε
σοβαρό προϊόν προβληµατισµού. Αναντίρρητα η ύπαρξη ενός
περιφερειακού Υπουργείου, όπως είναι το Υπουργείο Μακεδο-
νίας και Θράκης, σε µία άλλη χώρα της Ευρώπης πιθανά θα απο-
τελούσε περιττή πολυτέλεια. Στην πατρίδα µας όµως µε τα
σηµαντικά προβλήµατα ύφεσης και υπανάπτυξης, µε τις ιδιορ-
ρυθµίες των συνόρων µας, µε την περιθωριοποίηση των ακριτι-
κών περιοχών είναι αναγκαία όσο ποτέ άλλοτε η ανάπτυξη όλων
εκείνων των θεσµών και των δυνάµεων που θα έχουν ως γνώ-
µονα, αφ’ ενός µεν, τη βελτίωση του βιοτικού επιπέδου των συµ-
πολιτών µας που κατοικούν στις συγκεκριµένες περιοχές και αφ’
ετέρου, την προάσπιση των δικαίων και των συµφερόντων της
πατρίδας µας.

Σε αυτό ακριβώς το σηµείο επαφίεται και η επιτυχία της απο-
στολής και του ρόλου του νέου Υπουργείου. Το Υπουργείο Μα-
κεδονίας και Θράκης φέρει ένα ξεχωριστό ρόλο µε περιεχόµενο
και συµβολισµούς απολύτως αναγκαίους στην τρέχουσα κρίσιµη
περίοδο. Ο στόχος της ύπαρξής του, εκτός από το µεγάλο εθνικό
στόχο που όλοι µας κατανοούµε, είναι η ευηµερία των συµπολι-
τών µας στη Βόρεια Ελλάδα και παράλληλα η ανάδειξη του
χώρου της Μακεδονίας και της Θράκης σε ένα ισχυρό οικονο-
µικά, αλλά παράλληλα και ισχυρό εθνικά, βραχίονα της χώρας
µας. Η επίτευξη αυτού του στόχου µπορεί να γίνει και θα γίνει
µέσω της αξιοποίησης όλων των πλεονεκτηµάτων και των δυνα-

τοτήτων της περιοχής, καθώς επίσης και του ιδιαίτερα αξιόλογου
ανθρώπινου δυναµικού που δραστηριοποιείται στη Μακεδονία
και τη Θράκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε έως τον Οκτώ-
βριο του 2009 το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης αποτε-
λούσε το επιτελικό όργανο για την άσκηση, ενεργοποίηση και
εναρµόνιση της κυβερνητικής πολιτικής για τη Μακεδονία και τη
Θράκη. Κατά την άσκηση και εκτέλεση των νοµοθετηµένων αρ-
µοδιοτήτων και συναρµοδιοτήτων του, συγκέντρωνε και επεξερ-
γαζόταν στοιχεία που αφορούσαν τις τοπικές κοινωνίες και
παράλληλα λειτουργούσε, ως επιτελικός φορέας εκπόνησης,
διαβούλευσης και διαµόρφωσης προτάσεων και πολιτικών, προ-
κειµένου να εφαρµοστούν από τα αρµόδια Υπουργεία. 

Με δυο λόγια, το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης συντό-
νιζε, βοηθούσε, υποστήριζε και καθοδηγούσε δράσεις περιφε-
ρειακών οργάνων και υπηρεσιών στη Μακεδονία και τη Θράκη,
µεριµνούσε για την ισόρροπη ανάπτυξη των περιφερειών του
χώρου ευθύνης του, προσπαθώντας να καταστήσει το χώρο Μα-
κεδονίας και Θράκης, πρότυπο περιφερειακής ανάπτυξης και
αναδεικνύοντας τον ιστορικό, πολιτικό, πολιτισµικό και οικονο-
µικό του ρόλο στην ευρύτερη περιοχή. 

Το Υπουργείο είχε έναν ξεχωριστό ρόλο καθώς αποτελούσε
ένα τµήµα της πολιτείας κοντά στην περιφέρεια. Γι’ αυτόν το
λόγο, µπορούσε να κατανοεί, να αφοµοιώνει και να δίνει λύσεις
ιδιαίτερα σε ευαίσθητες περιφέρειες, οι οποίες για πολλά χρόνια
ήταν στο παρελθόν, µακριά από το ενδιαφέρον της κεντρικής δι-
οίκησης. Η επακόλουθη κατάργησή του στις 7 Οκτωβρίου 2009
και η υποβάθµισή του µε τη µετατροπή του σε Γενική Γραµµατεία
Μακεδονίας και Θράκης στην ουσία, σήµαινε και την υποβάθµιση
της ευρύτερης περιοχής. Οι υπηρεσίες του Υπουργείου παρέµε-
ναν αδρανείς σε πολύ µεγάλο βαθµό και το υπαλληλικό προσω-
πικό στην ουσία, άνευ αντικειµένου. Ακόµη και οι φορείς της
Βόρειας Ελλάδας παρέµεναν ασυντόνιστοι ως προς τις δράσεις
τους.

Η σηµαντικότερη όµως συνέπεια όλων -από την κατάργησή
του, δηλαδή- ήταν ο συγκεντρωτισµός και η µεταβίβαση αρµο-
διοτήτων στην πρωτεύουσα και η αυξανόµενη ταλαιπωρία των
συµπατριωτών µας, οι οποίοι ακόµα και για κάτι απλό θα έπρεπε
να κατευθυνθούν πλέον στην Αθήνα, για να αντιµετωπίσουν το
πρόβληµά τους. 

Η διαφαινόµενη αυτή απαξίωση του Υπουργείου Μακεδονίας
και Θράκης έφτασε στο τέλος. Το στοίχηµα της νέας εποχής που
ξεκίνησε µε την επανίδρυση του Υπουργείου από την Κυβέρνηση
εθνικής ευθύνης, είναι η αναβάθµιση του νέου Υπουργείου και η
επακόλουθη βελτίωση της ποιότητας ζωής των συµπολιτών µας.

Ως εκ τούτου, οι αρµοδιότητες του νεοσύστατου ΥΜΑΘ θα
πρέπει να διευκολύνουν επί της ουσίας, την εξυπηρέτηση των
συµπολιτών µας στην καθηµερινότητά τους, ώστε να λειτουργή-
σει αποκεντρωτικά και να µη χρειάζεται πλέον να µεταβαίνουν οι
πολίτες στην Αθήνα, προκειµένου να διευθετήσουν τις υποθέσεις
τους, µε φορείς που εδρεύουν στη Θεσσαλονίκη, αλλά υπάγον-
ται σε Υπουργεία που εδρεύουν στην Αθήνα. 

Χρειάζεται αποκέντρωση της κεντρικής εξουσίας και αυτό θα
γίνει µέσα και από ένα δηµοκρατικό διάλογο και µέσα από µία
διαδικασία δηµοκρατικής διαβούλευσης έτσι, ώστε να εντοπι-
στούν και να καταγραφούν οι ανάγκες των φορέων και των πολι-
τών της Βόρειας Ελλάδας και να γίνουν τέτοιες προσαρµογές
στις αρµοδιότητες του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, που
να διευκολύνουν επί της ουσίας, τις υποχρεώσεις των πολιτών,
γιατί µόνον έτσι µπορούµε να πετύχουµε την περιφερειακή ανά-
πτυξη.

Είναι επιτακτική ανάγκη σήµερα, να υπάρξει πρόοδος των γρα-
φειοκρατικών υποθέσεων που κρατούν σε οµηρία την ανάπτυξη
της οικονοµίας, της αγοράς, των επενδύσεων και βεβαίως των
έργων στη Μακεδονία και τη Θράκη. 

Σε αυτήν, λοιπόν τη φιλοσοφία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
που προηγουµένως ανέφερα, εντάσσεται και το περιεχόµενο τού
υπό συζήτηση νοµοσχεδίου. Με το παρόν νοµοθέτηµα προχω-
ρούµε παραπέρα και κάνουµε το πρώτο βήµα προς αυτήν τη δια-
δικασία. Προχωρούµε δηλαδή σε όλες εκείνες τις ενέργειες που
έχουν ως στόχο, την ανάπτυξη ουσιαστικού έργου σε θέµατα
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σχεδιασµού, προώθησης και εκτέλεσης αναπτυξιακών προγραµ-
µάτων και δράσεων στην ευρύτερη περιοχή της Μακεδονίας και
της Θράκης, εντάσσοντας τις αρµοδιότητες της επιχειρησιακής
µονάδας ανάπτυξης, της γνωστής «ΕΜΑ», από το Υπουργείο
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων στο νεοσύστατο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 7 του π.δ. 85/2012, η ειδική υπηρεσία
µε τίτλο «Επιχειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης» του πρώην Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, που είχε
έδρα τη Θεσσαλονίκη, καταργήθηκε λόγω επανίδρυσης, µε το
ίδιο άρθρο, του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης. Η ΕΜΑ µε-
ταξύ των αρµοδιοτήτων της, περιλάµβανε την υποδοχή, επεξερ-
γασία και αξιολόγηση επενδυτικών σχεδίων µε προϋπολογισµό
πάνω από 3 εκατοµµύρια ευρώ και αναπτυξιακών προγραµµάτων
και δράσεων της ευρύτερης περιοχής της Μακεδονίας και της
Θράκης. Με τη ρύθµιση λοιπόν που σήµερα εισάγουµε, όλες οι
αρµοδιότητες τής παραπάνω υπηρεσίας υπάγονται πλέον στο
νεοσύστατο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης. 

Αντιλαµβάνεστε λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η
υπαγωγή των αρµοδιοτήτων της επιχειρησιακής µονάδας ανά-
πτυξης στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης έχει σηµαντικά
πλεονεκτήµατα και οφέλη. Πρώτον, οδηγεί στην απλοποίηση δια-
δικασιών υλοποίησης µίας επένδυσης. Δεύτερον, µειώνει σηµαν-
τικά τις επιβαρύνσεις που δέχεται ο επιχειρηµατίας στη Βόρεια
Ελλάδα. Και τρίτον, επιταχύνει το χρόνο έγκρισης των επενδυτι-
κών σχεδίων.

Με άλλα λόγια, εξυπηρετεί στο ακέραιο τους ενδιαφερόµε-
νους επενδυτές, σε µία περίοδο που οι παραγωγικές επενδύσεις
αποτελούν εθνικό στόχο για την παρούσα Κυβέρνηση εθνικής
ενότητας. Μ’ αυτόν τον τρόπο φιλοδοξούµε να προσεγγίσουµε
επενδύσεις, να προωθήσουµε δράσεις, να υλοποιήσουµε προ-
γράµµατα µε στόχο την ανάπτυξη της Μακεδονίας και της Θρά-
κης, αλλά και της ευρύτερης περιοχής. Με άλλα λόγια, φιλοδο-
ξούµε να µετατρέψουµε τη Βόρεια Ελλάδα σε κέντρο προώθη-
σης επενδυτικών πρωτοβουλιών. 

Οφείλω να σηµειώσω -γιατί δεν θέλω να είµαι άδικος- ότι η κα-
τάργηση τής επιχειρησιακής µονάδας ανάπτυξης την 21η Ιουνίου
2012, δηµιούργησε εκκρεµότητες και δυσχέρειες για τα επενδυ-
τικά σχέδια που ήδη είχαν κατατεθεί και βρίσκονταν στη φάση
ελέγχου νοµιµότητας. Με την προτεινόµενη ρύθµιση επιλύουµε
αυτές τις εκκρεµότητες και διασφαλίζουµε την οµαλή και εύ-
ρυθµη λειτουργία της υπηρεσίας αυτής και την ασφαλή διαδικα-
σία προς όφελος των επενδυτών, µε γνώµονα τη νοµιµότητα και
τη διαφάνεια. 

Η παραγωγή ουσιαστικού και αξιόπιστου έργου γίνεται µε την
προώθηση όλων εκείνων των πολιτικών που έχουν στον πυρήνα
τους την ανάπτυξη. Αυτό έχουµε ως πυξίδα και στο Υπουργείο
Μακεδονίας και Θράκης. Η προσέλκυση και η επιστροφή επεν-
δύσεων, η δηµιουργία θέσεων εργασίας, η στήριξη των µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων βρίσκονται ψηλά στην ατζέντα του Υπουρ-
γείου µας. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, η πολιτική επιλογή και απόφαση για την
επανασύσταση του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης δεν
έγινε µόνο για τυπικούς ή συµβολικούς λόγους, που και αυτοί
είναι πάρα πολύ ισχυροί λόγοι. Είµαστε αποφασισµένοι να ενι-
σχύσουµε το νέο Υπουργείο, µε όλα εκείνα τα απαραίτητα εφό-
δια τόσο για την ανάπτυξη της περιοχής όσο και για την αντιµε-
τώπιση της καθηµερινότητας των συµπολιτών µας, των Μακεδό-
νων και των Θρακών. Επιδιώκουµε να καταστήσουµε το Υπουρ-
γείο Μακεδονίας και Θράκης το ισχυρότερο αναπτυξιακό
εργαλείο για τη Βόρεια Ελλάδα έτσι, ώστε να πετύχουµε την
αποκέντρωση των δοµών και την αναβάθµιση της ποιότητας
ζωής των πολιτών. 

Το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης λοιπόν είναι πάλι εδώ,
δίνοντας το συµβολικό εθνικό µήνυµα και παράλληλα φιλοδο-
ξώντας να δηµιουργήσει έναν πυρήνα ανάπτυξης για όλη τη Βό-
ρεια Ελλάδα. Αυτό λοιπόν που οφείλω να δηλώσω, είναι ότι η
Μακεδονία και η Θράκη δηλώνουν το «παρών» και φιλοδοξούν
να πρωταγωνιστήσουν στην εθνική προσπάθεια, για τη δηµοσιο-
νοµική προσαρµογή και για την επανεκκίνηση της ελληνικής οι-
κονοµίας. Η Βόρεια Ελλάδα λοιπόν βρίσκεται στην πρώτη γραµ-

µή του κυβερνητικού ενδιαφέροντος και το επανασυσταθέν
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, εκτός από ένα χρήσιµο ερ-
γαλείο για τους πολίτες –στοιχείο που αποδεικνύεται και µε το
παρόν σχέδιο νόµου- σκοπεύει να αποτελέσει και αιχµή του δό-
ρατος στην αντεπίθεση τής ελληνικής οικονοµίας. 

Με την παραχώρηση της αρµοδιότητας της επιχειρησιακής
µονάδας ανάπτυξης στο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, φι-
λοδοξούµε να καταστήσουµε το Υπουργείο, ένα χρήσιµο και
απαραίτητο αναπτυξιακό  εργαλείο, ένα Υπουργείο παραγωγικό
και αποτελεσµατικό, παρά την οµολογουµένως δύσκολη συγκυ-
ρία για τη χώρα. Στηρίζουµε την υγιή επιχειρηµατικότητα, προ-
ωθούµε τις επενδυτικές πρωτοβουλίες, ενθαρρύνουµε τις στρα-
τηγικές ανάπτυξης, γιατί µόνο έτσι θα πετύχουµε το στόχο της
περιφερειακής ανάπτυξης, µόνο έτσι θα συγκρατήσουµε την
ύφεση και θα οδηγηθούµε στην ανάταση της εθνικής µας οικο-
νοµίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνοµαι και αντιλαµβα-
νόµαστε όλοι µας την δύσκολη περίοδο που διατρέχει η χώρα
µας. Γι’ αυτόν το λόγο δρούµε άµεσα έτσι, ώστε να γίνουµε
χώρος υποδοχής επενδύσεων, και όχι υπονόµευσης και αποθάρ-
ρυνσης της επενδυτικής πρωτοβουλίας, και ώστε η πατρίδα µας
να ορθοποδήσει και να πορευθεί µε αξιοπρέπεια στο ευρωπαϊκό
περιβάλλον.

Άλλωστε αυτός είναι και ο στόχος του συγκεκριµένου νοµο-
σχεδίου: η απλούστευση των διαδικασιών για την υλοποίηση µιας
επένδυσης, η δραστική µείωση των επιβαρύνσεων που υφίσταται
ο επιχειρηµατίας, που επιθυµεί και επιδιώκει να προβεί σε µια
επένδυση και βεβαίως η επιτάχυνση του χρόνου έγκρισης των
επενδυτικών σχεδίων. Εν ολίγοις, το νοµοθέτηµα που εισάγουµε,
αποτελεί ένα ουσιαστικό βήµα για την αποτελεσµατικότερη εξυ-
πηρέτηση των ενδιαφεροµένων επενδυτών, σε µια περίοδο που
οι επενδύσεις αποτελούν εθνική επιταγή και βρίσκονται στις άµε-
σες προτεραιότητες της Κυβέρνησής µας. 

Τέθηκαν κάποια ζητήµατα από τους οµιλητές που τοποθετή-
θηκαν προηγουµένως. Θα ήθελα µε δύο κουβέντες να τοποθε-
τηθώ επ’ αυτών. Για τα γενικότερα ζητήµατα διαφθοράς τα οποία
τέθηκαν, να πω ότι προφανώς η οµιλήτρια εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αναφερόταν σε γενικότερα ζητήµατα, που δεν αφορούν το
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, το οποίο ούτε σήµερα ούτε
στο παρελθόν, µε την ιστορική του διαδροµή, έδειξε ότι υπήρχαν
τέτοια ζητήµατα, γιατί άλλωστε, όταν ζεις σε µία µικρότερη, πιο
κλειστή κοινωνία, αυτά αντιµετωπίζονται εν τη γενέσει τους. Ούτε
λοιπόν σήµερα ούτε στο παρελθόν υπήρξαν τέτοια ζητήµατα δια-
φθοράς στο χώρο του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης και
είναι κάτι που, αν προκύψει –γιατί ποτέ κανείς δεν µπορεί να είναι
απόλυτος για κάτι- θα αντιµετωπιστεί εν τη γενέσει του. 

Για τα γενικότερα θέµατα του αναπτυξιακού νόµου, τοποθε-
τήθηκε προηγουµένως ο αρµόδιος Υπουργός, ο οποίος είπε ήδη
ότι υπάρχει στο τελικό στάδιο διαµόρφωσης ένα συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο, το οποίο πολύ σύντοµα θα τεθεί σε δηµόσια διαβού-
λευση. Αυτό πρακτικά, σηµαίνει ότι οποιαδήποτε σοβαρή και
αξιόλογη πρόταση υπάρχει και κατατεθεί στο δηµόσιο διάλογο
βεβαίως και θα ληφθεί υπ’ όψιν και βεβαίως θα γίνουν οι κατάλ-
ληλες προσαρµογές, µια που άλλωστε, ζητούµενο είναι να
έχουµε έναν αναπτυξιακό επενδυτικό νόµο λειτουργικό, έναν
αναπτυξιακό επενδυτικό νόµο, ο οποίος πραγµατικά θα µπορέσει
να αποτελέσει την ασφαλιστική δικλίδα εκείνη, µε την οποία θα
ξεκινήσουν να δηµιουργούνται επενδύσεις στη χώρα µας, ειδι-
κότερα µετά από πέντε χρόνια ύφεσης τα οποία βιώνουµε. 

Στην κριτική η οποία έγινε για την κατάργηση της επιχειρησια-
κής µονάδας ανάπτυξης, να αναφέρω ότι το µεγάλο πρόβληµα
ξεκίνησε όταν στις 7 Οκτωβρίου του 2009, αποφασίστηκε η κα-
τάργηση τού Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, γιατί τότε δεν
ήταν το ζητούµενο η κατάργηση τού Υπουργείου, αλλά η ισχυ-
ροποίησή του. Άρα θα µπορούσε κάλλιστα να συνδυαστεί η λει-
τουργία τού Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης µε την
εκχώρηση αυτών των αρµοδιοτήτων σε αυτό. 

Από εκεί και πέρα, σε σχέση µε την καθυστέρηση των επενδυ-
τικών σχεδίων, να ξεκαθαρίσουµε ότι όχι, δεν υπάρχει, γιατί πολύ
σύντοµα –αµέσως δηλαδή, µετά την κατάργηση της επιχειρησια-
κής µονάδας ανάπτυξης µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
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στις 6 Αυγούστου του 2012- ξαναδόθηκε αυτή η αρµοδιότητα
στο νεοσύστατο Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης. 

Ξεκίνησε λοιπόν η προσπάθεια, ξαναστήθηκε το γραφείο και
άρχισε η προεργασία των επενδυτικών σχεδίων τα οποία εκκρε-
µούσαν. Άρα στην ουσία, δεν χάθηκε, παρά ελάχιστος χρόνος,
ενός µηνός περίπου, γι’ αυτήν τη διαδικασία, χρόνος τον οποίο
φιλοδοξούµε να κερδίσουµε, µέσα από γρήγορες διαδικασίες,
που θα γίνονται από το νεοσύστατο γραφείο, που είναι αρµόδιο
για τη διαχείριση επενδυτικών σχεδίων.

Στο ερώτηµα αν υπάρχει κατάλληλο προσωπικό, θέλω να σας
πω ότι ναι, υπάρχει καταλληλότατο προσωπικό, το προσωπικό
του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης. Είναι εκατόν είκοσι έξι
συνάδελφοι, που έχουν πολύ καλά ποιοτικά στοιχεία, έχουν
υψηλό µορφωτικό επίπεδο και µπορούν -και το έχουν αποδείξει
και στο παρελθόν, µε τη λειτουργία της ΕΜΑ, άλλωστε ήταν τα
ίδια πρόσωπα που σήµερα στελεχώνουν αυτό το γραφείο- µε επι-
τυχία να διεκπεραιώσουν όλες τις αρµοδιότητες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν σχέδιο νόµου, κά-
νουµε ήδη ένα µεγάλο άλµα προς αυτήν την κατεύθυνση, προ-
κειµένου δηλαδή, να βγούµε από τα αδιέξοδα και να ξαναφέρου-
µε την ελπίδα και την αισιοδοξία στον ελληνικό λαό. Δεν ονειρο-
βατούµε και δεν ωραιοποιούµε καταστάσεις. Η περίοδος που βιώ-
νουµε, είναι κρίσιµη για την πατρίδα µας, το λαό µας, για τους
Έλληνες πολίτες.

Ως Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης, οφείλουµε να δηµιουργή-
σουµε εκείνες τις συνθήκες, έτσι ώστε αφ’ ενός, η χώρα να εξέλ-
θει οριστικά, από την κρίση και αφ’ετέρου, να απεγκλωβιστεί από
την ανάγκη εξάρτησης από δανειακές συµβάσεις στο µέλλον.

Σκοπεύουµε λοιπόν, παρά τις δυσκολίες, να δώσουµε όλα
εκείνα τα κίνητρα έτσι, ώστε η Βόρεια Ελλάδα να πρωταγωνιστή-
σει σε ολόκληρη την ευρύτερη περιοχή. Με αυτό το νοµοθέτηµα
δίνουµε ουσιαστικά κίνητρα για επενδύσεις και περαιτέρω ανά-
πτυξη. 

Ως εκ τούτου, σε αυτήν την προσπάθεια που τώρα ξεκινά,
ζητώ τη συµµετοχή και τη στήριξη όλων των πτερύγων της ελ-
ληνικής Βουλής έτσι, ώστε τα αποτελέσµατα να είναι άµεσα και
επιθυµητά προς όφελος της πατρίδας και των Ελλήνων πολιτών. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
και εµείς, κύριε Υπουργέ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», όπως ισχύει, δικογραφία, κατά του πρώην Πρωθυ-
πουργού, Γεωργίου Παπανδρέου του Ανδρέα.  

Το λόγο έχει για δώδεκα λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου, κ. Παπαδηµούλης.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, να µου επιτρέψετε, πριν περάσω στο συζη-

τούµενο νοµοσχέδιο, ορισµένες εισαγωγικές παρατηρήσεις, για
θέµατα που κυριαρχούν στην πολιτική επικαιρότητα και απασχο-
λούν, περισσότερο από το συζητούµενο νοµοσχέδιο, τους συµ-
πολίτες µας, όλους τους Έλληνες, όποιο κόµµα και αν ψήφισαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτήν την ώρα, εκατοµµύρια
Ελλήνων απεργούν, όχι µόνο εργαζόµενοι, αλλά και έµποροι, βιο-
τέχνες, επαγγελµατίες, επιστήµονες, τα µεσαία στρώµατα. Είναι
µία απεργία και µία κινητοποίηση διαµαρτυρίας, αγωνίας, αλλά
και αξιοπρέπειας. 

Απεργούν απέναντι σε ένα οικονοµικό πακέτο άγριο, άδικο,
υφεσιακό, αδιέξοδο, το χειρότερο πακέτο µέτρων που έχει έρθει
σε αυτά τα χρόνια του µνηµονίου. Είναι πολύ χειρότερο από τους
προηγούµενους εφαρµοστικούς νόµους, πολύ πιο άγριο, πολύ
πιο άδικο, πολύ πιο υφεσιακό.

Την ίδια ώρα σε όλη τη χώρα εκατοντάδες χιλιάδες πολίτες
πληµµυρίζουν δρόµους και πλατείες µαζικά, ειρηνικά, ενωτικά,
µαχητικά, διεκδικώντας αυτό που πέτυχαν ήδη µε τις κινητοποι-
ήσεις τους οι Πορτογάλοι: να πάρει πίσω η πορτογαλική κυβέρ-
νηση κάποια αντιλαϊκά, αντικοινωνικά µέτρα.

Την ίδια ώρα ο δηµόσιος βίος κατακλύζεται από ένα νέο κύµα
καταγγελιών για υποθέσεις περίεργου πλουτισµού, διαφθοράς,
φοροδιαφυγής, ξεπλύµατος µαύρου χρήµατος, υποθέσεις και
καταγγελίες που αναπτύσσονται σε ένα περιβάλλον πολύ µεγά-
λης και απολύτως δικαιολογηµένης δυσπιστίας όλων των Ελλή-
νων απέναντι σε τέτοιες καταγγελίες. Διότι ζούµε στη χώρα όπου
πρόσφατα «κουκουλώθηκε» µε έναν άθλιο τρόπο το σκάνδαλο
της «SIEMENS», ζούµε στη χώρα όπου οι πολιτικοί έχουν νοµο-
θετήσει για τους εαυτούς τους µια υπερβολική αυτοπροστασία,
ζούµε στη χώρα όπου βασιλεύει το «κουκούλωµα», ο συµψηφι-
σµός και η ατιµωρησία και όχι η δίκαιη τιµωρία αυτών που έβα-
λαν το «δάχτυλο στο µέλι», όσο ψηλά και αν βρίσκονται. 

Καθαρές κουβέντες, κύριε Υπουργέ: Χωρίς µία γενναία, δίκαιη
πολιτική αυτοκάθαρση είναι αδύνατο να προχωρήσει οτιδήποτε
σ’ αυτήν τη χώρα οποιαδήποτε προσπάθεια για ανάπτυξη, ανόρ-
θωση, προκοπή, δηµιουργία θέσεων εργασίας. Και για να γίνει
αυτό τα κόµµατα, που κυβέρνησαν και κυβερνούν τον τόπο για
δεκαετίες, πρέπει να πάψουν να βλέπουν αυτά τα θέµατα µε τα
κοµµατικά χρωµατιστά «γυαλιά» της σκοπιµότητας. Χρειάζεται
να λειτουργήσουν οι θεσµοί και µια «συµµαχία εντίµων» να απαι-
τήσει γρήγορη εκκαθάριση των υποθέσεων αλλά συνάµα και δί-
καιη και αποτελεσµατική, έτσι ώστε όσοι είναι αθώοι, να αποδο-
θούν αθώοι στην κοινωνία κι όσοι έχουν βάλει το «δάχτυλο στο
µέλι» επιτέλους να τιµωρηθούν, να κάτσουν στο σκαµνί.

Για να γίνει όµως αυτό, κύριε Υπουργέ, δηλαδή µία γρήγορη δι-
καστική εκκαθάριση κι όχι οι υποθέσεις να σαπίζουν στα συρτάρια
για χρόνια και να µη βγαίνει τίποτα, χρειάζεται και οι εµπλεκόµενοι
να διευκολύνουν παραιτούµενοι από την υπερπροστασία που τους
δίνει το Σύνταγµα και ο νόµος, έτσι ώστε να λυθούν και τα χέρια
των αρµόδιων θεσµών, είτε λέγεται δικαιοσύνη είτε λέγεται ΣΔΟΕ
είτε λέγεται Αρχή για το Ξέπλυµα του Μαύρου Χρήµατος είτε Επι-
τροπή της Βουλής για τον Έλεγχο του «Πόθεν Έσχες», και να κά-
νουν τη δουλειά τους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ)

Και µε την ευκαιρία να πω και το εξής: Ο κ. Νάκος, ο Πρόεδρος
της αρµόδιας Επιτροπής για τον Έλεγχο του «Πόθεν Έσχες», µε
βάση το άρθρο 21, ζήτησε από τον κ. Στασινόπουλο, το νέο επι-
κεφαλής του ΣΔΟΕ, ο οποίος αντικατέστησε µετά από απόφαση
Σαµαρά τον κ. Διώτη, το φάκελο µε τις τριάντα δύο υποθέσεις,
που εστάλη στη δικαιοσύνη να το στείλει το ΣΔΟΕ και στη Βουλή.
Δεν είναι υπόθεση της δικαιοσύνης να στείλει το φάκελο στη
Βουλή, γιατί η δικαιοσύνη πρέπει να κάνει τις ανακρίσεις της µε
µυστικότητα. Αυτό λέει το Σύνταγµα. Όµως το ΣΔΟΕ και το
Υπουργείο Οικονοµικών, µε βάση το ν. 4065/2012 άρθρο 1 ση-
µείο 8, έχουν υποχρέωση να δώσουν τα στοιχεία στην αρµόδια
επιτροπή της Βουλής. Αν δεν το κάνει ο κ. Στασινόπουλος, πα-
ρανοµεί και έρχεται σε αντίφαση µε τον κ. Στουρνάρα, ο οποίος
πριν από µία εβδοµάδα, απαντώντας σ’ έναν συνάδελφο κυβερ-
νητικού κόµµατος  του είπε «ναι, υπάρχουν τριάντα δύο υποθέ-
σεις». Θα ξέρουµε τον αριθµό και δεν θα ξέρουµε τις υποθέσεις;
Και πώς θα κάνουµε τη δουλειά µας ως αρµόδια επιτροπή της
Βουλής;

Επειδή η Επιτροπή για τον Έλεγχο του «Πόθεν Έσχες» συνε-
δριάζει σήµερα στις 18.30’, κύριε Υπουργέ, διαβιβάστε στον κ.
Στουρνάρα και στην Κυβέρνηση ότι ο προϊστάµενος του ΣΔΟΕ,
που ορίστηκε από την Κυβέρνηση, πρέπει να κάνει αυτό που ορί-
ζει ο νόµος, όπως έγινε πριν από µερικούς µήνες από την ίδια
επιτροπή µε το περίφηµο 1 εκατοµµύριο του πολιτικού, που τε-
λικά αποδείχθηκε ότι ήταν το 1 εκατοµµύριο του κ. Κούβελου.
Αυτό το έστειλε στον Άρειο Πάγο η Επιτροπή για τον Έλεγχο του
«Πόθεν Έσχες» της Βουλής, διότι το Υπουργείο Οικονοµικών µάς
έδωσε τα στοιχεία και πρέπει να µάς τα ξαναδώσει, για να δούµε
και πόσα χρόνια κάποιες υποθέσεις σαπίζουν σε κάποια συρτά-
ρια. 

Έρχοµαι στο πιο σοβαρό θέµα που αφορά τις καταγγελίες και
τις καταθέσεις που αναµειγνύουν και το όνοµα του Προέδρου
της Βουλής. Καθαρές κουβέντες: Η ανάµειξη του Προέδρου της
Βουλής σε τέτοιες υποθέσεις δηµιουργεί σοβαρή πολιτική και
θεσµική εµπλοκή. Εµείς δεν θέλουµε να κερδοσκοπήσουµε πο-
λιτικά σ’ αυτήν την υπόθεση χωρίς να έχουµε τις πληροφορίες.

1802 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Περιµένουµε το πόρισµα της δικαιοσύνης και θέλουµε αυτό να
έρθει γρήγορα και να είναι δίκαιο και ουσιαστικό και πειστικό
πριν απ’ όλα προς την κοινή γνώµη, προς τους Έλληνες πολίτες
που είναι δικαιολογηµένα δύσπιστοι. 

Κι έχουµε και κάποια ερωτηµατικά. Τι έγινε σ’ αυτά τα δύο χρό-
νια από τον Οκτώβριο του 2010 µέχρι τα τέλη Σεπτεµβρίου του
2012 για τον έλεγχο αυτής της υπόθεσης; Γιατί η αρχική κατά-
θεση που ανακάτευε αυτά τα ονόµατα χρονολογείται από τον
Οκτώβριο του 2010. Σ’ αυτά απαιτούνται απαντήσεις.

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµα. Η συµβιβαστική λύση, που
επελέγη από τον Πρόεδρο, προφανώς µετά από συνεννοήσεις
µε τα τρία κόµµατα που µετέχουν  στην Κυβέρνηση, ότι δηλαδή
«δεν παραιτούµαι αλλά δεν ασκώ και τα καθήκοντά µου», δεν
µπορεί να πάει µακριά, γιατί δηµιουργεί εµπλοκές και αντιφάσεις
δυσεπίλυτες για τη λειτουργία του πολιτεύµατος και της Βουλής. 

Κι επειδή ζούµε σε µια χώρα που καθυστερεί πολύ η δικαιο-
σύνη να εκκαθαρίσει υποθέσεις πολιτικών, επειδή ζούµε σε µια
χώρα που η δικαιοσύνη άλλοτε τρέχει µε ταχύτητα λαγού, όταν
πρόκειται για κανέναν φτωχοδιάβολο και άλλοτε µε ταχύτητα χε-
λώνας, όταν πρόκειται για το σκάνδαλο της «SIEMENS», αναρω-
τιόµαστε τι θα γίνει εάν αυτή η εκκαθάριση κρατήσει ένα, δύο,
τρία χρόνια παραπάνω στα δύο χρόνια που ήδη υπάρχει αυτός
ο φάκελος;

Έρχοµαι σε αυτό που απασχολεί όλους τους Έλληνες: τα οι-
κονοµικά µέτρα. Διαβάζω, λίγη ώρα πριν ανέβω στο Βήµα, ότι
έκλεισε το πακέτο από Στουρνάρα- Σαµαρά και αύριο συνέρχεται
η Σύσκεψη των Αρχηγών για να το εγκρίνει, γιατί υπάρχει πρε-
µούρα και πίεση. 

Αυτό που συζητούν µεταξύ τους δύο µήνες, η τρόικα εσωτε-
ρικού µε την τρόικα των δανειστών, αληθεύει ότι σκοπεύετε να
το φέρετε, κύριε Υπουργέ, στην αντιδηµοκρατική συσκευασία
της µιας ψηφοφορίας και µάλιστα µε τη διαδικασία του κατεπεί-
γοντος, για εσάς δύο µήνες και  για τους Βουλευτές ψεκάστε,
ψηφίστε, τελειώσαµε� Αυτό είναι η ακύρωση της δηµοκρατίας και
προσβολή στο Κοινοβούλιο. 

Έρχοµαι στο χρόνο που µου µένει στο συζητούµενο νοµοσχέ-
διο. 

Εµείς γενικά είµαστε θετικοί στην ιδέα της αποκέντρωσης των
αρµοδιοτήτων. Αλλά ακούγοντας τον Υπουργό να περιγράφει
τους στόχους και τις φιλοδοξίες του Υπουργείου Μακεδονίας και
Θράκης είδα πληθωρισµό λόγων και υποσχέσεων σε σχέση µε
την πραγµατικότητα. Το µέγεθος και οι αρµοδιότητες, κύριε Κα-
ράογλου, του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης είναι µέγεθος
και αρµοδιότητες µιας µικρής γραµµατείας. Εποµένως περισσό-
τερα έργα και λιγότερα λόγια.

Δεύτερον -το θέµα δεν αφορά εσάς και το Υπουργείο σας
αλλά όλη την Κυβέρνηση και πρώτα από όλα το υπέρ υπουργείο
Ανάπτυξης- δεν πρέπει να γίνει και ένας απολογισµός τι έχει απο-
δώσει όλη αυτή η ιστορία των επενδυτικών νόµων και του τελευ-
ταίου και των προηγούµενων� 

Στη Μακεδονία και τη Θράκη έχουν δοθεί σε επενδυτές -σε
πολλά εισαγωγικά- δισεκατοµµύρια ευρώ, για να κάνουν επενδύ-
σεις, να κάνουν εργοστάσια, να δηµιουργήσουν θέσεις απασχό-
λησης, τσάµπα χρήµα και αυτοί οι κύριοι, επειδή η Βουλή και οι
κυβερνήσεις δεν έφτιαξαν µηχανισµούς έλεγχου και ρήτρες,
πήραν τα λεφτά, εφάρµοσαν τη συνταγή  που θυµίζει µια παλιά
ταινία: «Πάρε τα λεφτά και τρέχα», έκλεισαν τα εργοστάσια,
αφού φούσκωσαν τις επενδύσεις τους µε υπερτιµολογήσεις, µε
τα κέρδη έστησαν εργοστάσιο στη γειτονική Βουλγαρία ή στη
FYROM ή στην Αλβανία και άφησαν κουφάρια και ανεργία στη
Μακεδονία και στη Θράκη εκµεταλλευόµενοι τις τρύπες του
νόµου.

Γίνεται απολογισµός, λοιπόν: Πόσα δώσατε και ποιο ήταν το
αποτέλεσµα; Πόσες από τις επενδύσεις που χρηµατοδοτήσατε
–διαδοχικά οι κυβερνήσεις Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ- λει-
τουργούν; Πόσες θέσεις εργασίας αυτήν τη στιγµή συντηρούν;
Τι κυρώσεις είχαν αυτοί που έκλεισαν µε λουκέτο κι έβγαλαν τα
λεφτά στο εξωτερικό κι έφαγαν και τα λεφτά και πέταξαν και τον
κόσµο στο δρόµο και τον άφησαν απλήρωτο;

Υπάρχουν αρνητικές εµπειρίες και υπάρχουν και τρύπες στο
σύστηµα µε το οποίο µοιράζονται οι επιδοτήσεις, κύριε Καράο-

γλου. Πρόσφατα είναι τα κρούσµατα κάποιων στην αρµόδια υπη-
ρεσία του Υπουργείου Ανάπτυξης, που τους έπιασαν µε τα λεφτά
στο χέρι. Έτσι δεν είναι; Μπορεί στο Υπουργείο Μακεδονίας και
Θράκης να µην έχει σκάσει κανένα σκάνδαλο, αλλά µη µας λέτε
ότι κινητοποιείται ακαριαία και εν τη γενέσει της η υπηρεσία και
η µηχανή και το κράτος και η διοίκηση; 

Αυτές τις ηµέρες δικάζεται µια υπόθεση υπεξαίρεσης δεκάδων
εκατοµµυρίων ευρώ στο Δήµο Θεσσαλονίκης µε κατηγορούµενο
και το δήµαρχο και γενικό γραµµατέα του δήµου, του κόµµατός
σας, του ίδιου µηχανισµού. 

Πριν από λίγο καιρό είχε παυθεί για πολύ διάστηµα ο περιφε-
ρειάρχης του κόµµατός σας στη Θεσσαλονίκη, πάλι για τέτοιες
υποθέσεις οικονοµικές και παράβασης καθήκοντος, που έσπαγε
τα έργα σε σαρανταπεντάρια για τις απευθείας αναθέσεις. 

Εποµένως –σας εξηγώ και το «παρών» που είπε η εισηγήτριά
µας- θέλουµε την αποκέντρωση, θέλουµε ελέγχους, αλλά έχουµε
πάρα πολλά ερωτηµατικά για το αν υπάρχουν οι δικλίδες και οι
εγγυήσεις να µην ξαναπαιχτεί το ίδιο έργο. Το δε µηχανισµό της
Νέας Δηµοκρατίας στη Θεσσαλονίκη, µε βάση τα έργα Παπαγε-
ωργόπουλου και Ψωµιάδη, δεν τον εµπιστευόµαστε καθόλου. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει η κ. Βούλτεψη για δώδεκα λεπτά. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Αν κατάλαβα καλά, νωρίς το πρωί ετέθη ένα υπαρξιακό ζήτηµα

–µε το οποίο µάλλον δεν είχαµε ξυπνήσει όλοι!- για το πού πρέπει
να βρίσκονται οι Βουλευτές, αν δηλαδή οι Βουλευτές πρέπει να
βρίσκονται εντός του Κοινοβουλίου για το λαό ή εκτός του Κοι-
νοβουλίου µε το λαό. 

Κάποιες δυνάµεις µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα θεωρούν ότι θο-
ρυβώντας και κυκλοφορώντας ανάµεσα στο λαό προσφέρουν
στο λαό και θέσεις εργασίας και καρβέλια ψωµί. Αυτό φυσικά δεν
ισχύει. 

Γι’ αυτό υπάρχει το Κοινοβούλιο, για να λαµβάνει αποφάσεις
για λογαριασµό του λαού, πολύ δε περισσότερο που πέρα από
αυτό το υπαρξιακό ερώτηµα ήταν και υποκριτικό το θέµα που
ετέθη το πρωί, γιατί όποιος ήθελε να λάβει µέρος στη διαδήλωση
µε το λαό, προλάβαινε να καθίσει εδώ να συζητήσει δυο ώρες το
νοµοσχέδιο που σχετίζεται µε επενδύσεις –δηλαδή κάτι το οποίο
έχει να κάνει µε το λαό- και µετά να πάει και στη διαδήλωσή του,
αν κρίνει ότι η δουλειά του Βουλευτή είναι αυτή. Όχι! Δέκα η ώρα
το πρωί είχαν ξυπνήσει όλοι υπερασπιζόµενοι το λαό ως Νικητα-
ράδες τουρκοφάγοι!

Θεωρητικά πιστεύω ότι η Βουλή συνεδριάζει ώστε να µη χει-
µάζεται ο λαός και να µη χρειάζεται να κάνει διαδηλώσεις. Στην
πράξη όµως βλέπουµε –το λέω για δεύτερη φορά σ’ αυτήν την
Αίθουσα- µια απίστευτη δηµαγωγία, µια ψηφοθηρία. Δεν τολµάει
να διαδηλώσει κάποιος έξω και τρέχουν κάποιοι να του χτυπή-
σουν την πλάτη και να του πάρουν τις ψήφους. Είναι τόσο απλό,
το έχω ξαναπεί και αυτό! Αν ο λαός και αυτήν τη φορά πιστέψει
τους σηµερινούς δηµαγωγούς, τότε χαλάλι τους! Για τρίτη φορά
το λέω. 

Έχει τεθεί και ένα ζήτηµα σχετικά µε κάποια τριάντα δύο, σα-
ράντα δύο, πενήντα δύο ονόµατα που κυκλοφορούν. Κάποιοι
βγαίνουν οι ίδιοι και λένε «ξέρετε, σπούδαζε το παιδί µου και τα
πήγα». Κάποιοι άλλοι λένε «τα έβγαλα για λόγους υγείας». 

Η πραγµατικότητα είναι ότι το ΣΔΟΕ έχει από καιρό εξελιχθεί
σε ένα κέντρο συκοφαντίας και διαρροών –λυπάµαι που θα το
πω- το οποίο µαζεύει στοιχεία και ουσιαστικά αυτήν τη στιγµή
εκεί υπάρχει ένα εξωκοινοβουλευτικό κέντρο µε ανθρώπους –όχι
όλοι, υπάρχουν εκεί και ευσυνείδητοι άνθρωποι και θα δείτε ποια
είναι η επίσηµη άποψη του ΣΔΟΕ για την υπόθεση του Προέδρου
της Βουλής- οι οποίοι συµπεριφέρονται ως εξής:

Όταν πηγαίνει κάποιος και καταθέτει επειδή είναι παράνοµος
και ο ίδιος και γιατί έχει κάνει φορολογική παράβαση –και περί
αυτού µιλάµε τώρα, µιλούσαµε για φορολογική παράβαση και τί-
ποτα άλλο, η υπόθεση που εµπλέκει τον Πρόεδρο της Βουλής,
σας το λέω εδώ και ξέρετε ότι έχω τις πληροφορίες µου, είναι
µια υπόθεση φορολογικής παράβασης 2,5 εκατοµµυρίων ευρώ-
προκειµένου να καθυστερήσει το θέµα και να µην πληρώσει, αρ-
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χίζουν τις ερωτήσεις του τύπου «πες µας, ξέρεις;».  Τον πιέζουν
και κάποιοι έξυπνοι του ΣΔΟΕ «ξέρεις κανένα πολιτικό πρό-
σωπο;», γιατί στο ΣΔΟΕ νοµίζουν ότι είναι η ΕΥΠ και θα κρατάνε
τους πολιτικούς στα χέρια και κάθε φορά που θα υπάρχει ένα
θέµα, θα το πετάνε και θα το κάνουν διαρροή. Και αυτός απαντά,
διότι δεν µιλάει σε εισαγγελέα, σε έναν υπάλληλο του ΣΔΟΕ µι-
λάει. 

Για να δούµε, όµως, αν ο κύριος αυτός θα τα πει αυτά στην ει-
σαγγελέα τη Δευτέρα το πρωί, αν θα πει «άκουσα κάτι ονόµατα
και νοµίζω και εφόσον και είναι αυτά τα ονόµατα»; Ορίστε, λοι-
πόν, η δράση κατά του κοινοβουλευτισµού, ορίστε ο εκφασισµός
της χώρας αυτήν τη στιγµή!

Πιστεύει κανείς ότι υπάρχουν τόσοι πολλοί ηλίθιοι, οι οποίοι
θα έκαναν αγορές που δεν θα συµβάδιζαν µε τα εισοδήµατά
τους και θα τους έπιανε το έξυπνο το ΣΔΟΕ; 

Δεν είναι αυτά τα λεφτά σε offshore; Γιατί συζητάµε, λοιπόν,
για τριάντα δύο άτοµα, που αύριο το πρωί θα δείτε ότι δεν θα
είναι κανείς, γιατί όλοι το δικαιολογούν αυτό. Μόνο κάποιοι οι
οποίοι νόµιζαν ότι µπορούσαν να κάνουν τη µεγάλη ζωή στην Ελ-
λάδα, την έπαθαν. Δεν υπάρχουν, λοιπόν, τόσοι «ηλίθιοι» ή «έξυ-
πνοι». Τα έχουν τα λεφτά σε offshore.

Το ΣΔΟΕ, λοιπόν -λέω από αυτό το Βήµα- οφείλει να κάνει τη
δουλειά του, να πιάσει τους µεγαλοφοροφυγάδες και να αφήσει
τα κουτσοµπολιά και τις διαρροές, διότι έτσι εξελίσσεται –το λέω
εν πλήρη συνειδήσει αυτού που λέω- σε ρουφιανοµάγαζο.

Το ΣΔΟΕ αυτήν τη στιγµή θα στείλει όχι πόρισµα αλλά κάποι-
ους ελέγχους στην εισαγγελέα. Δεν προκύπτει τίποτα, γιατί στο
ΣΔΟΕ υπάρχουν στελέχη τα οποία ξέρουν να κάνουν τη δουλειά
τους και την κάνουν σωστά. Στο µεταξύ, όµως, το καρφί βγήκε
αλλά η τρύπα έµεινε. Εµπλέκεται ο Πρόεδρος της Βουλής, και τι
γίνεται µε το Κοινοβούλιο και είναι τριάντα δύο και είναι και σα-
ράντα δύο και είναι και πενήντα δύο και τρίβουν τα χέρια τους οι
πραγµατικοί κλέφτες, που δεν είναι αυτήν τη στιγµή µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα.

Έτσι, λοιπόν, το Κοινοβούλιο πλήττεται και πλήττεται µε τρόπο
που µπορεί να οδηγήσει σε εκτροπή τη χώρα. Νοµίζω ότι επ’
αυτού πρέπει να είµαστε όλοι αποφασισµένοι. Έχεις, κύριε, στοι-
χεία; Στείλτα! Διότι αυτοί, τι κάνουν; Λένε ότι έχω ακούσει για την
κυρία Βούλτεψη. Αµάν, λέει αυτός, ακούω πολιτικό πρόσωπο, ας
το στείλω στον εισαγγελέα. Αµάν, λέει ο εισαγγελέας, θα το
στείλω αµελλητί στη Βουλή και αυτός δεν πληρώνει ποτέ το
φόρο του. Και περιµένει διά της καθυστερήσεως.

Είναι αυτές δουλειές, οι οποίες µπορούν να γίνουν ανεκτές;
Είναι αυτά σοβαρά πράγµατα, διαρροές από το ΣΔΟΕ; Να µα-
ζευτεί το ΣΔΟΕ. Και επίσης ο Υπουργός Οικονοµικών δεν έχει
καµµία δουλειά να µιλάει για λίστες, διότι δεν τις ξέρει τις λίστες.
Ξέρει, έχει ακούσει ότι κάποιοι ελέγχουν κάτι. Ναι, είναι ατυχής
αυτή η αναφορά στην αλλαγή της λίστας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν ξέρει ο προϊστάµενος
του ΣΔΟΕ και ξέρετε εσείς; Πρόκειται για θεσµική ανωµαλία.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ακούστε µε. Μισό λεπτό. 
Κύριε Παπαδηµούλη, εάν εσείς είχατε το παιδί σας στο εξω-

τερικό και στέλνατε χρήµατα, αυτό δεν είναι παράνοµο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Άλλο είπα, κυρία Βούλτεψη.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Επ’ αυτού σας απαντάω. Λέω ότι του

είπαν στο ΣΔΟΕ ότι ψάχνουµε τριάντα δύο..
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ξέρετε περισσότερα από

τον Υπουργό; 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Είπα να είναι πιο προσεκτικός.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εσείς µε ποιο δικαίωµα ξέ-

ρετε περισσότερα από τον Υπουργό, να µας πείτε.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν ξέρω περισσότερα. Βγήκαν οι άν-

θρωποι οι ίδιοι και είπαν ότι εγώ έστειλα λεφτά για το παιδί µου,
εγώ έστειλα λεφτά γιατί ήταν άρρωστη η πεθερά µου. Βγήκαν οι
ίδιοι. Δεν ξέρω εγώ κάτι περισσότερο.

Βλέπω, όµως, ότι µε το να δηµιουργείται ένας µύθος ακόµη
και από τόσο επίσηµα χείλη, όσο είναι τα χείλη του Υπουργού
των Οικονοµικών, δηµιουργείται πρόβληµα στη χώρα. Κι εγώ
αυτό το πρόβληµα δεν το θέλω, διότι αυτό το πρόβληµα οδηγεί
στο φασισµό. Αυτό το πρόβληµα οδηγεί στη Δηµοκρατία της Βαϊ-
µάρης ότι είναι όλοι βρώµικοι, είναι όλοι έτσι κ.λπ..

Και όταν θα έρθουν τα πορίσµατα, αγαπητοί συνάδελφοι, που
θα λένε ότι ναι, αυτός τα έβγαλε για το παιδί του, αυτός για την
πεθερά του κ.λπ., τι θα πει ο λαός; Α, τα κουκούλωσαν πάλι. Αυτό
θα πει ο λαός, και δεν θα πει ότι τελικά αυτό ήταν µία φούσκα
στην οποία αναφέρθηκαν και τόσο επίσηµα χείλη, όπως αυτά του
Υπουργού των Οικονοµικών. Υπό αυτήν την έννοια αναφέρθηκα
στον Υπουργό των Οικονοµικών. Εγώ από το Υπουργείο των Οι-
κονοµικών και το ΣΔΟΕ περιµένω να πιάσει µεγαλοφοροφυγά-
δες. Δεν περιµένω να κάνει τον κήνσορα. Εκεί είναι οι εισαγγε-
λείς, για όλα τα υπόλοιπα.

Θα τα βρούµε όλα αυτά µπροστά µας. Κοντά είναι η Δευτέρα.
Κανείς από αυτούς δεν έχει στοιχεία. Έτσι λένε. Έχετε ακούσει
κάτι; Μάλιστα. Ποιους έχετε ακούσει; Τον τάδε, τον τάδε και τον
τάδε. Μπράβο, και το γράφει αυτός. Όταν έρχεται και ψάχνει ο
κανονικός ελεγκτής δεν βρίσκει να εµπλέκεται κανένα πρόσωπο.
Στο µεταξύ, όµως, έχουν γίνει δηµοσιεύµατα, έχουν γίνει διαρ-
ροές, έχει σπιλωθεί όλος ο πολιτικός κόσµος και «κάτω η Βουλή»
και «έξω το Κοινοβούλιο» Και µετά τι; Μπορούµε να σκεφτούµε;

Όσον αφορά στο νοµοσχέδιο -γιατί ετέθησαν όλα αυτά τα θέ-
µατα- πιστεύω ότι είµαστε Βουλευτές οι οποίοι ψηφίζουµε κα-
λούς νόµους, που µπορεί όµως και να µην εφαρµόζονται. Έχου-
µε πικρή εµπειρία από τους αναπτυξιακούς νόµους. Ο πρώτος
έδιωξε τις επιχειρήσεις εκτός Ελλάδας, στα Βαλκάνια, ο δεύτε-
ρος δεν ήταν συµβατός µε το Ευρωπαϊκό Δίκαιο, τον τρίτο τον
έφαγε η γραφειοκρατία, τον τέταρτο τον έφαγε το µνηµόνιο.
Αυτή είναι η αλήθεια, αγαπητοί συνάδελφοι.

Άρα, λοιπόν, συµφωνούµε µε ένα νόµο; Τον ψηφίζουµε; Τον
ψηφίζουµε. Έχουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο, για να δούµε αν
εφαρµόζεται ο νόµος; Αυτό είναι το κρίσιµο µέσα σε µία δηµο-
κρατία. Και αύριο εδώ θα είµαστε για να δούµε αν ο νόµος αυτός
–που είναι αναπτυξιακός ειδικά για τη Μακεδονία και τη Θράκη-
εφαρµόζεται ή όχι. Αυτό πρέπει να είναι το ζητούµενο του Κοι-
νοβουλίου, η νοµοθέτηση και ο κοινοβουλευτικός έλεγχος. Πάνω
σε αυτό, κατά τη γνώµη µου, πρέπει να δουλέψουµε κλείνοντας
τα αυτιά µας και υπερασπιζόµενοι το Κοινοβούλιο, ανεξάρτητα
του σε ποια παράταξη ανήκουµε, γιατί εδώ είναι ζήτηµα δηµο-
κρατίας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία Βούλτεψη. 

Το λόγο έχει η κ. Χριστοφιλοπούλου για δώδεκα λεπτά. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Πράγµατι, η σηµερινή συζήτηση διεξάγεται σε µία πολύ δύ-

σκολη συγκυρία για τη χώρα, για την Ευρώπη, για την ανάπτυξη.
Αυτήν τη στιγµή στην Πορτογαλία υπήρξαν πολλές και ογκώδεις
διαδηλώσεις και στην Ισπανία το ίδιο. Παράλληλα, όµως, ηγεσίες
στην Ευρωπαϊκή Ένωση των χωρών του Νότου αλλά και σοσια-
λιστών ηγετών, όπως ο Φρανσουά Ολάντ, ενώνουν τις δυνάµεις
τους, ενώνουν τις φωνές τους και διεκδικούν ένα άλλο µείγµα
πολιτικής για την Ευρώπη. 

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε, ότι το να υπάρχουν ειρηνικές διαδη-
λώσεις του κόσµου που έχει πρόβληµα, που έχει δυσκολευτεί,
του επιχειρηµατία, του ανέργου, των οικογενειών που πλήττον-
ται, είναι προς όφελος της δηµοκρατίας και όχι προς ζηµία της
δηµοκρατίας, υπό την προϋπόθεση ότι, βεβαίως, το Κοινοβούλιο
παραµένει ανοικτό, εν εγρηγόρσει και λειτουργεί και υπό την
προϋπόθεση ότι όλα αυτά γίνονται µε ειρηνικό τρόπο και δεν
υπάρχουν πράξεις που βεβηλώνουν όχι µόνο την εικόνα της
χώρας αλλά και την ίδια τη δηµοκρατία µας. 

Έχοντας πει αυτό, θα ήθελα να απαντήσω στον κ. Παπαδη-
µούλη ότι διευκολύνεται η εκτροπή και από τη δηµαγωγία και το
λαϊκισµό, ο οποίος ξεσηκώνει όχι µόνο τον πολίτη που έχει το
πραγµατικό πρόβληµα –γιατί και αυτοί είναι έξω, κάποιοι από αυ-
τούς, όχι όλοι- αλλά και άλλους εν ονόµατι διεκδικήσεων και αι-
τηµάτων. Και αυτό δεν το έχει κάνει µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος
κατά κόρον το κάνει τώρα, το έκανε και παλιότερα ως αντιπολί-
τευση, εσαεί αντιπολίτευση. Μπορεί να αλλάξει αυτό και τότε
ίσως αλλάξει και νοοτροπία. Πολιτικοί έχουµε υποπέσει στη δη-
µοκρατία µας –δεν θέλω να εξαιρώ ούτε τον εαυτό µου ούτε κα-
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νέναν, ξέρετε- στο εύκολο «ναι», στο χάιδεµα και στο κτύπηµα
της πλάτης αιτηµάτων παντός είδους, «ναι, βεβαίως και εσείς
δίκιο έχετε, µαζί θα διαδηλώσουµε». Όταν, όµως, βρισκόµαστε
στην άλλη πλευρά της όχθης, στην όχθη της ευθύνης, στην όχθη
της κυβέρνησης, τότε βρισκόµαστε ενώπιον των ευθυνών µας. 

Έχω πει πάρα πολλές φορές ότι είναι η ώρα να αλλάξουµε
πράγµατα, να πάµε σε άλλες σελίδες και στη θεσµική µας λει-
τουργία και στην πολιτική µας λειτουργία και στη δικαστική λει-
τουργία σε αυτήν τη δηµοκρατία, η οποία αυτήν τη στιγµή
βρίσκεται σε µεγάλη κρίση µαζί µε την οικονοµία. Είναι η ώρα,
λοιπόν, να αφήσουµε τις δηµαγωγίες και τους λαϊκισµούς, να
αφήσουµε τις περίεργες διαρροές.

Από τη µια µεριά θα συµφωνήσω µε τον κ. Παπαδηµούλη ότι
είναι ντροπή για την Ελλάδα να λιµνάζει αυτή η υπόθεση δύο
χρόνια -δεν πρέπει να λιµνάζουν τέτοιες υποθέσεις- από την
άλλη όµως θα συµφωνήσω και µε την κ. Βούλτεψη. Δεν είναι δυ-
νατόν όλως τυχαίως να βγαίνει τώρα διαρροή. 

Και ξέρετε κάτι; Όλοι δεν µπορούν να αποφύγουν αυτό το πε-
ρίεργο παιχνίδι των διαρροών, ούτε ο ίδιος ο Αρχηγός σας δεν
µπόρεσε να το αποφύγει, χωρίς να φταίει ο ίδιος, βεβαίως. Δεν
υπάρχει καµµία µοµφή στο πρόσωπο του κ. Τσίπρα αυτήν τη
στιγµή σε αυτό που λέω. Ήταν όµως και ο ίδιος θύµα διαρροών
και λάσπης στον ανεµιστήρα. 

Αυτή, επίσης, είναι µία διαδικασία-δηλητήριο για τη δηµοκρα-
τία µας, διαδικασία στην οποία µετέχουν κατά κόρον τα media
και οι πολιτικοί οι οποίοι θέλουν να προωθηθούν από τα media
και, βεβαίως, ένα ορισµένο κοµµάτι υπαλλήλων του ΣΔΟΕ, ενδε-
χοµένως και των δικαστικών αρχών, γιατί και από εκεί έχουµε
διαρροές. Και δεν εννοώ τους ίδιους τους δικαστές, µιλώ για τη
δικαιοσύνη, η οποία συναπαρτίζεται από δικαστές και πολιτικούς
υπαλλήλους. 

Κάποιο γρανάζι κι εκεί δίνει διαρροές και το τάιµινγκ των διαρ-
ροών είναι εξαιρετικά επικίνδυνο και όχι άµοιρο της παρούσας
συγκυρίας. Ας έχουν γνώση λοιπόν οι φύλακες της δηµοκρατίας
και εδώ και σε ό,τι αφορά το πρόσωπο του Προέδρου της Βου-
λής, του τρίτου στην ιεραρχία του πολιτεύµατος, παράγοντα της
χώρας. 

Εµείς αξιώνουµε και συµφωνούµε να δοθούν τα πάντα στη δη-
µοσιότητα αύριο, σήµερα ει δυνατόν, τα πάντα, όσα αφορούν και
τον κ. Μεϊµαράκη, τον Πρόεδρο της Βουλής, αλλά και όλους
τους άλλους πολιτικούς, για να τελειώνουµε µε το παιχνίδι µα-
γισσών των τριάντα δύο, των σαράντα δύο, των πενήντα δύο. Δεν
µπορεί να σέρνεται, όχι απλά ο πολιτικός κόσµος. Διότι εµείς, κύ-
ριοι συνάδελφοι, σήµερα είµαστε, αύριο δεν είµαστε. Στη δηµο-
κρατία αλλάζουν όλα, στη δηµοκρατία όµως. Δεν µπορεί να
υπάρχουν κυνήγια µαγισσών στις δηµοκρατίες. 

Εµείς, λοιπόν, στηρίζουµε αυτήν την προσπάθεια και θεωρούµε
ότι πρέπει τάχιστα να δουν τα πάντα το φως της δηµοσιότητας.
Από εκεί και πέρα θέλω να παραδεχτείτε, κύριε Παπαδηµούλη,
ότι αναφερθήκατε σε ένα νόµο, στο ν.4046/2012. Επί Υπουργίας
Ευάγγελου Βενιζέλου και Κυβέρνησης Παπαδήµου πέρασε αυτός
ο νόµος που δίνει τη δυνατότητα –να τον δούµε αυτόν το νόµο
και να δούµε αν πρέπει να τον βελτιώσουµε- να διενεργούνται τά-
χιστα, εξονυχιστικά και µε απόλυτο τρόπο έλεγχοι του ΣΔΟΕ. 

Εγώ θα πω και κάτι άλλο κι εδώ η κ. Βούλτεψη έχει δίκιο. Ο
Υπουργός, κατά τη γνώµη µου, κύριε Παπαδηµούλη, οφείλει να
µην ξέρει, για να µην υποστεί, για να µην είναι ο ίδιος, ο εκάστοτε
Υπουργός, αντικείµενο πιέσεων από διάφορα συµφέροντα, επι-
χειρηµατικά, µιντιακά, πολιτικά. Ο Υπουργός οφείλει να µη γνω-
ρίζει. Μπορεί να έχει µία γενική γνώση αλλά τα επιµέρους των
φακέλων των απορρήτων δεν πρέπει να τα γνωρίζει ο Υπουργός.
Αυτά πρέπει να είναι απόρρητα µέχρι να τελειώσουν οι έλεγχοι.
Κι εδώ ήταν το λάθος, έπρεπε να τελειώσουν αυτοί οι έλεγχοι και
µετά να έρθουν οι φάκελοι στη Βουλή. 

Βεβαίως –εδώ θα συµφωνήσουµε κι ελπίζω τουλάχιστον οι δυ-
νάµεις του δηµοκρατικού τόξου να συµφωνήσουµε- οποιοσδή-
ποτε είτε είναι πολιτικός είτε οποιαδήποτε ιδιότητα έχει, πρέπει
να τιµωρηθεί αµείλικτα µε δίκαιη τιµωρία, αλλιώς όλο αυτό το
παιχνίδι θα σέρνεται και το θύµα θα είναι η δηµοκρατία. 

Περνώντας τώρα σ’ αυτό καθαυτό το νοµοσχέδιο και επειδή
πολλά είπαµε και µε την αφορµή των µεγάλων γεγονότων που

συνταράζουν τη χώρα, κύριε Υπουργέ, θέλω να επισηµάνω κι
εγώ από την πλευρά µου την καλή νοµοθέτηση και κυρίως τη δυ-
νατότητα να αξιολογούµε την εφαρµογή των νόµων, άρα να
εφαρµόζονται οι νόµοι και να βλέπουµε πού πρέπει να τους διορ-
θώσουµε. 

Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι η ρύθµιση που φέρνετε σήµερα
δεν καταστρατηγεί τον επενδυτικό νόµο του 2011, είναι κυρίως
διαδικαστικού χαρακτήρα. Εσείς λέτε ότι διευκολύνει. Εµείς σας
δίνουµε κατ’ αρχάς ένα Okay να το προχωρήσετε, θεωρώντας
ότι µε τον τρόπο που θα το κάνετε δεν θα υπάρξει καµµία διατά-
ραξη της λειτουργίας, αντίθετα θα υπάρξει επίσπευση. Επειδή
όµως άκουσα και τον Υφυπουργό να λέει για νέο επενδυτικό
νόµο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρειάζεται να βελτιώσουµε
τον υπάρχοντα νόµο και νοµίζω ότι εκεί µπορεί το Κοινοβούλιο
να έχει µία πολύ ουσιαστική λειτουργία, µέσω του κοινοβουλευ-
τικού ελέγχου να διαπιστώνονται αδυναµίες, προβλήµατα και
λάθη. 

Ο κ. Παπαδηµούλης αναφέρθηκε σε διαχρονικά προβλήµατα
επενδυτικών νόµων, το ίδιο και η κ. Βούλτεψη. Θα ενώσω τη
φωνή µου λέγοντας -δεν θέλω να υπερβώ το χρόνο, αλλά πράγ-
µατι έχουµε µία σειρά επενδυτικών νόµων που δεν απέδωσαν-
ότι τελικά δεν είµαστε µία φιλοεπενδυτική χώρα. 

Κι επειδή άκουσα τον κ. Μηταράκη, θέλω να κάνω δύο επιση-
µάνσεις. Η πρώτη είναι ότι πρέπει σε αυτόν το νόµο –το είπα ήδη,
αλλά θέλω να δώσουµε έµφαση- που υπάρχει να δούµε πού µπο-
ρούµε να απλοποιήσουµε, πού µπορούµε να τον κάνουµε πιο δια-
φανή, χωρίς να βάλουµε όµως επιπλέον διαδικασία που
επιβαρύνει τον επιχειρηµατία. Δηλαδή εκεί πρέπει να γίνει µία
καλή συνεργασία και όλες οι πτέρυγες της Βουλής να συµβά-
λουν τα  µέγιστα. 

Το δεύτερο όµως είναι ότι δεν χρειάζονται µόνο µεγάλα πα-
κέτα και µόνο µεγάλοι αυτοκινητόδροµοι. 

Βεβαίως και πρέπει το δίκτυο των αυτοκινητοδρόµων να ολο-
κληρωθεί. Όµως, οι µικρές και µεσαίες επενδύσεις είναι αυτήν
τη στιγµή πολύ σηµαντικές στο να ξεκινήσει ξανά µε την ολοκλή-
ρωση της εθνικής προσπάθειας –ελπίζουµε πολύ σύντοµα- η µη-
χανή της οικονοµίας. Να µην ξεκινήσει, όµως, όπως παλιά. Να
είναι µια ευκαιρία. Ο µικρός επιχειρηµατίας, που σχετίζεται µε
συγκριτικά πλεονεκτήµατα της βόρειας Ελλάδας εν προκειµένω,
µιας και µιλάµε σήµερα µε την ευκαιρία αυτού του νοµοσχεδίου,
αλλά και όλων των άλλων κοµµατιών της όµορφης χώρας µας,
να µπορεί πραγµατικά να πιστεύει ότι µια ιδέα που πατάει πάνω
σε µια παραγωγή, σε µια υπηρεσία, σε πρωτογενή παραγωγή
στον πολιτισµό, στα δικά µας συγκριτικά πλεονεκτήµατα, µπορεί
να τύχει όχι απλά και µόνο της επιδότησης του κράτους. Για πολ-
λούς επιχειρηµατίες σήµερα, οι οποίοι στήνουν µια µικρή επιχεί-
ρηση ή την έχουν και θέλουν µια µικρή επέκταση πάνω σε αυτή,
πραγµατικά υπάρχει ένας βραχνάς, που άπτεται κυρίως των αρ-
µοδιοτήτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, το οποίο επισκεφθήκαµε χθες,  των υπηρεσιών
της Αρχαιολογίας και, βεβαίως, των υπηρεσιών του Υπουργείου
Ανάπτυξης. 

Κύριε Υπουργέ, θεωρούµε ότι αυτή η Κυβέρνηση έχει ως µεί-
ζονα προτεραιότητα να ξεκινήσει µια διαδικασία µετατροπής της
χώρας σε φιλοεπενδυτική χώρα και, βεβαίως, τις ειδικές οικονο-
µικές ζώνες. Δεν πρέπει να υπάρχει διαφοροποιηµένο εργασιακό
καθεστώς. Και βεβαίως το εργασιακό καθεστώς στην Ελλάδα
πρέπει να επιστρέψει στα  ευρωπαϊκά κεκτηµένα. Και αυτό πρέ-
πει να είναι σηµείο πάνω στις διαµορφούµενες διαπραγµατεύ-
σεις των επόµενων µηνών. Όµως, όχι µόνο ζώνες ειδικού
ελέγχου, αλλά µικρές επιχειρήσεις, µικρές πρωτοβουλίες, δηµι-
ουργικές, παντού, χωρίς το κράτος να επεµβαίνει ως το µακρύ
επιδοτούµενο χέρι και µόνο. Ας υπάρχουν επιδοτήσεις. Ας είναι
διαφανής και ευέλικτος αυτός ο τρόπος που θα δοθούν οι δηµό-
σιες επενδύσεις. Είναι πολύ σηµαντικό. 

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας –θα ήθελα την ανοχή
σας, αν χρειαστεί, για µισό λεπτό- ότι είναι καλό να έχουµε βελ-
τιώσεις στο νόµο. Τα κίνητρα που πρέπει να παρέχουµε για να
προσελκύσουµε επενδύσεις –και εσείς και ο κ. Μηταράκης ανα-
φερθήκατε σε αυτό- και να γίνουµε ανταγωνιστικοί είναι σηµαν-
τικά. Όµως, εξίσου σηµαντικό είναι και το φορολογικό πλαίσιο.
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Μπορεί, όµως, ένα φορολογικό πλαίσιο να είναι ανταγωνιστικό,
αλλά ταυτόχρονα και κοινωνικά δίκαιο; Εξηγούµαι: Να έχει ευ-
καιρία φορολογικών ευνοϊκών κινήτρων ο µικρός και µεσαίος επι-
χειρηµατίας και βεβαίως, να µην ευνοείται µόνο ο µεγαλοεπεν-
δυτής. Αυτό έχει πολύ µεγάλη σηµασία. 

Το νέο φορολογικό πλαίσιο, για το οποίο χάθηκε πάρα πολύς
και πολύτιµος χρόνος -και το ξέρετε- ήταν έτοιµο. Λυπάµαι που
τότε η Νέα Δηµοκρατία δεν θέλησε να έρθει στο διάλογο, όπως
και άλλα κόµµατα. Μας είχε συνεπάρει τότε ως πολιτικό σύστηµα
η ιστορία των εκλογών. Και πήγαν πίσω πολλά πράγµατα. Ελ-
πίζω, λοιπόν, τώρα ότι είναι µια ευκαιρία για έναν εθνικό διάλογο.
Έναν εθνικό διάλογο σύντοµο µεν, διότι δεν µπορεί να εξαντλη-
θεί ο χρόνος, αλλά έναν εθνικό διάλογο ουσιαστικό, πάνω σε ένα
φορολογικό πλαίσιο, το οποίο θα ευνοεί τις επενδύσεις και ταυ-
τόχρονα θα αποδίδει δικαιοσύνη. 

Δεν είναι εύκολο. Πρέπει όµως και εδώ η δηµοκρατία και το
πολίτευµά µας να ξεφύγει πάλι από µια συνήθεια. Φέρναµε φο-
ρολογικούς νόµους χρόνια τώρα. Ο ένας άλλαζε τον άλλο, πο-
λυνοµία, κώδικες, γραφειοκρατία. Πρέπει να τελειώσουµε µε
αυτά. Απαιτούνται ριζικές λύσεις. Απαιτούνται τολµηρές λύσεις.
Απαιτούνται διάφανες λύσεις. Γιατί στην κρίση µπορούµε να µε-
τατρέψουµε αυτές τις στιγµές της τόσο µεγάλης δυσκολίας για
τη χώρα και για όλο τον κόσµο σε µια ευκαιρία ανάκαµψης της
πατρίδας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Κασιδιάρης από τη Χρυσή Αυγή για
δώδεκα λεπτά. 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Μακεδονία και Θράκη. Μακεδονία και Θράκη σηµαίνει Ελληνι-

σµός πληγωµένος από την προπαγάνδα τούρκων και σκοπιανών.
Πληγωµένος από πράκτορες ξένων δυνάµεων και προσφάτως
πλέον, πληγωµένος από την ανεργία, την υπογεννητικότητα, τη
λειψανδρία. Πληγωµένος από την ύπουλη, αντεθνική και παρά-
νοµη δράση του τουρκικού Προξενείου, που αποτελεί κράτος εν
κράτει, των όποιων ψευτοµουφτήδων και όλων αυτών που έχουν
καταντήσει την ελληνική Θράκη έδρα των «Γκρίζων Λύκων», που
έχουν καταντήσει τη Μακεδονία µας άσυλο σλάβων και που,
χωρίς καµµία τιµωρία, καπηλεύονται το όνοµα των Μακεδόνων. 

Εφόσον, λοιπόν, λειτουργήσει ξανά το Υπουργείου σας, πρώτο
σας µέληµα πρέπει να είναι η πάταξη αυτών των παρακµιακών
αντεθνικών φαινοµένων. 

Αναφέρονται όλοι οι προλαλήσαντες οµιλητές στην επιχειρη-
µατική δραστηριότητα στη Μακεδονία και στη Θράκη. Δυστυχώς,
σας δόθηκε προ ετών µία τεράστια ευκαιρία για να αναβαθµίσετε
και γεωπολιτικά και ενεργειακά και αµυντικά και την ελληνική
Θράκη, αλλά και ολόκληρη τη χώρα, ολόκληρο τον Ελληνισµό. 

Η ευκαιρία αυτή –πρέπει να τεθεί το θέµα αυτό στο Κοινοβού-
λιο, είναι µείζον θέµα- ήταν η περίπτωση του αγωγού Πύργου-
Αλεξανδρουπόλεως που από µόνος του ο αγωγός αυτός θα έδινε
µία τεράστια προοπτική και στην Ελλάδα, ως ενεργειακό κόµβο,
αλλά και θα έληγε οριστικά τα ύπουλα τουρκικά σχέδια για κο-
σοβοποίηση της Θράκης. Φανταστείτε µόνο µία απλή µονάδα
των ρωσικών ειδικών δυνάµεων σε συνεργασία µε τον ελληνικό
Στρατό να στάθµευε στην Αλεξανδρούπολη για την ασφάλεια
του αγωγού.

Γιατί, όµως, αυτό το τεράστιο σχέδιο µείζονος σηµασίας έπεσε
στο κενό; Έπεσε στο κενό, διότι έπεσαν πάνω σας οι αµερικανοί.
Μέχρι και σενάρια φόνου του πρώην Έλληνα Πρωθυπουργού
ακούσαµε, ότι θα του την «έστηναν» δηλαδή στη Λεωφόρο Μα-
ραθώνος πράκτορες ξένων δυνάµεων για να τον δολοφονήσουν. 

Ανοίγω παρένθεση. Ο εν λόγω τέως Πρωθυπουργός σε µία
κρίση ειλικρίνειας ανέφερε χθες ότι µε την τροπή που έχουν
λάβει τα πράγµατα η Χρυσή Αυγή σήµερα βρίσκεται στο 20%.
Αυτό είναι µία τεράστια αλήθεια και την επαναλαµβάνω.

Από εκεί και πέρα, η υπόθεση του αγωγού Πύργου Αλεξαν-
δρουπόλεως είναι µία απτή απόδειξη ότι η χώρα µας αποτελεί
δυστυχώς ένα θλιβερό προτεκτοράτο ξένων δυνάµεων και πρέ-
πει να γίνουν τεράστιοι αγώνες, τεράστια προσπάθεια και τερά-

στια βήµατα προς την κατεύθυνση της εθνικής µας ανεξαρτησίας
και πάνω απ’ όλα απαιτείται άµεση αναστροφή του γεωπολιτικού
µας προσανατολισµού, άµεση στροφή, επενδυτική και ενεργει-
ακή κατ’ αρχάς, προς τη Ρωσία. 

Πρέπει να ακουστεί η άποψη αυτή µέσα στην Αίθουσα, πρέπει
να ακουστεί µέσα στο Κοινοβούλιο. Είναι άµεση εθνική ανάγκη
να αναστρέψει η Ελλάς το γεωπολιτικό της προσανατολισµό και
να επανεξετάσει τις όποιες συµµαχίες της, οι οποίες, εξ όσων
προκύπτουν, δεν µας έχουν προσφέρει απολύτως τίποτα για τα
εθνικά µας συµφέροντα.

Δυστυχώς, η χώρα µας είναι απούσα από τους δρόµους της
ενέργειας, καµµία ενεργειακή πολιτική δεν χαράσσεται. Απέ-
χουµε σκανδαλωδώς το τελευταίο διάστηµα απ’ όλες τις ενερ-
γειακές συµφωνίες, δεν γνωρίζουµε καν τις λέξεις «πολιτική των
αγωγών». Δυστυχώς, οι κυβερνώντες συµπεριφέρεστε όχι ως κυ-
βερνήτες ενός ανεξάρτητου κράτους, αλλά ως διορισµένοι διοι-
κητές ενός προτεκτοράτου ξένων δυνάµεων.

Εµείς, η Χρυσή Αυγή, επιµένουµε και λέµε ότι η λύση στο ελ-
ληνικό πρόβληµα µπορεί και πρέπει να είναι η ενέργεια, µπορεί
και πρέπει να είναι οι αγωγοί. Πρέπει η Ελλάς να καταστεί στρα-
τηγικός ενεργειακός κόµβος και πρέπει επιτέλους να ξεκινή-
σουµε την αξιοποίηση των ενεργειακών κοιτασµάτων της
ελληνικής Αποκλειστικής Οικονοµικής Ζώνης.

Ετέθη από τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας το ζήτηµα
της δολοφονίας του Παύλου Μπακογιάννη, εποµένως και το ζή-
τηµα της τροµοκρατίας. Εµείς είµαστε ιδιαίτερα ευαίσθητοι στο
ζήτηµα αυτό, διότι έχουµε πέσει κι εµείς θύµατα τροµοκρατίας.
Και ερωτούµε: Τι κάνατε για την τροµοκρατία;

Η 17 Νοέµβρη, απ’ ότι φάνηκε, είχε πασίγνωστα στελέχη για
δύο δεκαετίες που τους µαζέψατε τελικά και τους βάλατε στη
φυλακή για λόγους επικοινωνιακούς, πριν τα Olympic Games,
όταν πλέον ο ξένος παράγοντας σας πίεζε ασφυκτικά προς
αυτήν την κατεύθυνση, όταν πλέον το σύστηµα εξουσίας δεν
χρειαζόταν την τροµοκρατία και τη 17 Νοέµβρη.

Ερωτούµε τώρα: Τι γίνεται µε τη νέα γενιά τροµοκρατών; Τους
ξέρετε όλους, τους ξέρουµε κι εµείς, είναι πασίγνωστοι στις
αρχές. Τους αφήνετε να παρανοµούν, να τελούν παράνοµες
πράξεις και κακουργήµατα, όπως η περίπτωση του δολοφόνου
της Πάρου που τον ξέρατε, τον παρακολουθούσατε και τον πιά-
σατε µόνο την ηµέρα που σκότωσε έναν αθώο συµπολίτη µας.

Θα επαναλάβουµε ότι η τροµοκρατία και το διεφθαρµένο µε-
ταπολιτευτικό καθεστώς διάγουν βίους παράλληλους και για να
πέσει το σκιάχτρο της τροµοκρατίας πρέπει να πέσει αυτό το
αµαρτωλό και διεφθαρµένο πολιτικό σύστηµα.

Θα ανοίξω µία παρένθεση για κάποια λόγια που ακούστηκαν
στην έναρξη της σηµερινής συνεδρίασης. Ακούσαµε το πιο επι-
τυχηµένο σύντοµο ανέκδοτο της χρονιάς. Παλιά αρχές δεκαε-
τίας ’90 λέγαµε «Αλβανός τουρίστας». Αυτό έχει εγκαταλειφθεί
πλέον, διότι οι Αλβανοί πάνε για τουρισµό και στη Μύκονο και
στο εξωτερικό, έχουν πιάσει λεφτά, είναι µια χαρά, καλύτερα απ’
ότι οι Έλληνες.

Σήµερα ακούσαµε το κορυφαίο: Απεργός Βουλευτής. Εάν η
κοινωνική κατάσταση δεν ήταν τραγική, θα µπορούσαµε να γε-
λάµε για ώρες.

Θέλω να κλείσω µε δύο προειδοποιήσεις σχετικές µε τις λαϊκές
κινητοποιήσεις που συµβαίνουν αυτήν τη στιγµήν στην Αθήνα
αλλά και σε άλλες πόλεις της χώρας: Η Κυβέρνησή σας είναι
υποχρεωµένη να περιφρουρήσει το δικαίωµα του συνέρχεσθαι
εκατοντάδων χιλιάδων νοµίµων Ελλήνων πολιτών -και όχι λαθρο-
µεταναστών που την Κυριακή έσπαγαν την Οµόνοια- Ελλήνων
πολιτών που µε ελληνικές σηµαίες και µε οµοψυχία διατρανώ-
νουν την ορµή τους για την απώλεια της εθνικής µας ανεξαρτη-
σίας. Σας καλούµε να σταµατήσει επιτέλους η χρήση τόνων
χηµικών, οι «αύρες», το ξύλο προς Έλληνες που ασκούν ένα συν-
ταγµατικά κατοχυρωµένο δικαίωµά τους.

Δεύτερον: Είναι πλέον αίτηµα της κοινωνίας να κάνετε αυτό
που είχατε πει προεκλογικά. Βγάλτε επιτέλους τις κουκούλες
από τους κουκουλοφόρους. Είναι πανεύκολο. Απαιτούνται µόνο
είκοσι τέσσερεις ώρες, πενήντα αστυνοµικοί και ένας εισαγγε-
λέας. Τα ίδια ακριβώς προαπαιτούµενα υπάρχουν και για την κά-
θαρση του πολιτικού µας συστήµατος από τους διεφθαρµένους
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πολιτικούς και τους κλέφτες, διότι υπάρχουν και τα δύο, και διε-
φθαρµένοι πολιτικοί και κλέφτες. Εδώ όµως το φάκελο Τσοχα-
τζόπουλου τον φύλαγαν για χρόνια. Είχε πιάσει αράχνες και
σκόνη και «την έφαγε» τελικά ο Τσοχατζόπουλος προεκλογικά
για επικοινωνιακούς λόγους. 

Εµείς σας καλούµε να τολµήσετε να καταργήσετε τον εκτρω-
µατικό νόµο περί ευθύνης Υπουργών όταν το επιτρέπει η συν-
ταγµατική αναθεώρηση, να καταργήσετε τη βουλευτική ασυλία
και πρωτίστως –κάτι που µπορεί να γίνει άµεσα, το ξέρουν οι πάν-
τες- να αναζητηθούν τα ίχνη του «µαύρου» χρήµατος στις off
shore εταιρείες του Ειρηνικού ωκεανού. Κάντε όλα αυτά και αφή-
στε τις τηλεµαχίες στα κανάλια της διαπλοκής.

Θα περάσουν τα µέτρα, αυτό δυστυχώς πρέπει να θεωρείται
δεδοµένο. «Κλείδωσαν» τα µέτρα και παράλληλα «κλείδωσαν»
τόσο η απώλεια της κοινωνικής συνοχής όσο και η διάλυση του
κοινωνικού ιστού της χώρας. Ταυτόχρονα όµως δική µας εκτί-
µηση είναι ότι τα µέτρα αυτά θα είναι και το τέλος αυτού του
αµαρτωλού πολιτικού συστήµατος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Βασίλειος Οικονόµου εκ µέρους της Δηµοκρατικής Αριστεράς
για δώδεκα λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα σας πρότεινα
να µεταφέρετε την παράκλησή µας να καταργηθούν και τα χη-
µικά και όλες οι ενέργειες οι οποίες απευθύνονται σε κάθε άν-
θρωπο και όχι βέβαια να κάνουµε διαχωρισµούς οι οποίοι είναι
τραγικής φιλοσοφίας όταν διαχωρίζουµε τους ανθρώπους ανά-
λογα µε τη ράτσα, τη θρησκεία, το χρώµα κ.λπ.. Σ’ αυτήν τη χώρα
όπου γεννήθηκε η δηµοκρατία και δηµιουργήθηκε και γεννήθηκε
ο ανθρωπισµός, δεν έχει δικαίωµα κανένας –τουλάχιστον από τη
συγκροτηµένη πολιτεία- να κάνει τέτοιους διαχωρισµούς.

Σήµερα είναι µία σηµαντική µέρα γιατί συµπίπτουν πάρα πολλά
πράγµατα µαζί, η γενική απεργία, θέµατα τα οποία προέκυψαν
σε σχέση µε τη διαφθορά και µε τις ευθύνες προσώπων και βέ-
βαια και το σηµερινό νοµοσχέδιο που δεν είναι αµελητέας σηµα-
σίας. Μπαίνουν πολλά θέµατα τα οποία θα µου δοθεί η ευκαιρία
να εκθέσω την άποψή µας.

Επειδή έγινε πολλή συζήτηση και πολύς λόγος για το αν τελικά
η σηµερινή απεργία πρέπει να έχει τη συµπαράσταση των Βου-
λευτών και των πολιτικών δυνάµεων, εγώ θα σας έλεγα το εξής:
Επί δυόµισι χρόνια ζούµε µια εξέλιξη των πραγµάτων η οποία,
ξεκινώντας το Μάιο του 2010, έχει φορτώσει τον εργαζόµενο,
τον ελληνικό λαό γενικά, µε πάρα πολλά προβλήµατα. Αυτές τις
µέρες αυτά τα προβλήµατα θα γιγαντωθούν διότι βρισκόµαστε
µπροστά σε νέες εξελίξεις και σε νέες αποφάσεις. 

Αυτό που λέµε εµείς, η Δηµοκρατική Αριστερά, είναι το εξής:
Πραγµατικά ο ελληνικός λαός, η µέση ελληνική οικογένεια, έχει
επιβαρυνθεί πάρα πολύ τα τελευταία δυόµισι χρόνια. Είναι πολύ
λογικό λοιπόν το οργανωµένο συνδικαλιστικό κίνηµα, οι πολιτικές
δυνάµεις οι οποίες µε κριτική διάθεση ή µε απορριπτική διάθεση
-ανάλογα µε το πώς το προσεγγίζει ο καθένας- αντιµετώπισαν
επί δύο χρόνια αυτή την πολιτική, να συµπαρίστανται στις σηµε-
ρινές κινητοποιήσεις. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά φυσικά και είναι ανοικτή και θετική
στο να διαδηλώσει ο ελληνικός λαός και οι εργαζόµενοι την αν-
τίθεσή τους σε µια πορεία, η οποία έχει φτάσει τη χώρα σ’ αυτά
τα επίπεδα. Βέβαια, πρέπει να αναλογιστεί ο καθένας τις ευθύνες
των πολιτικών δυνάµεων και των προσώπων. 

Εµείς, λοιπόν, σήµερα τι λέµε; Λέµε ότι είναι µια τελευταία ευ-
καιρία να προσπαθήσουµε να γλιτώσουµε για να ξεφύγει ο ερ-
γαζόµενος και ο ελληνικός λαός από την ασφυκτική θηλιά που
µπήκε τα τελευταία χρόνια. 

Και επειδή κάποιοι βιάζονται να κάνουν το λογαριασµό, επειδή
κάποιοι πιστεύουν ότι τώρα θα γίνει ο απολογισµός όλης αυτής
της πορείας, θα προτιµούσα και θα συνιστούσα στις πολιτικές
δυνάµεις να περιµένουν λίγο να δούµε αν το πλοίο περάσει τον
κάβο. Διότι αν δεν περάσει τον κάβο και πέσει το πλοίο στα βρά-
χια, θα συζητάµε τελείως διαφορετικά και πάλι τελείως διαφο-
ρετικά θα συζητάµε αν περάσει τον κάβο και τα προβλήµατα.

Για τη διαφθορά και για τα ζητήµατα που προέκυψαν τις τε-
λευταίες ηµέρες -και θα προκύπτουν έχω την εκτίµηση και τις

επόµενες- µπορούµε να κάνουµε µεγάλο λόγο και πολλά να
πούµε. Δεν θα συµφωνήσω µε την προσέγγιση της κ. Βούλτεψη.
Πρώτον, όταν πολιτικά πρόσωπα πρέπει να δώσουν λογαριασµό,
σαφέστατα πρέπει να δώσουν λογαριασµό και δεν βάλλεται ο
κοινοβουλευτισµός, κ. Βούλτεψη.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Γιατί αυτό είπα εγώ;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Έτσι είπατε.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όχι δεν είπα αυτό.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τελοσπάντων έτσι άκουσα, µπορεί

να µην άκουσα καλά. Να µην το προσωποποιήσω µ’ εσάς. 
Με την άποψη, όµως, ότι βάλλεται ο κοινοβουλευτισµός δεν

θα συµφωνήσω. Συµφωνώ ότι το ΣΔΟΕ κάνει παιχνίδια επικοινω-
νιακά, αλλά έλεος να λειτουργήσουν οι θεσµοί σ’ αυτήν την
χώρα. Ξέρετε γιατί; Επειδή δεν έχουν λειτουργήσει οι θεσµοί ερ-
χόµαστε συνέχεια έκπληκτοι µπροστά σε φαινόµενα. Μα, όλοι τα
συζητάµε τα φαινόµενα αυτά. Όλοι αναγνωρίζουµε και βλέπουµε
τις παθογένειες του ελληνικού συστήµατος. Δεν µπορεί να είµα-
στε ξαφνικά έκπληκτοι.

Άρα, λοιπόν, προτείνουµε και εµείς στον κ. Μεϊµαράκη, ο
οποίος είναι το πρόσωπο το οποίο κυριαρχεί σ’ αυτήν την προ-
βληµατική κατάσταση, αλλά και στους θεσµούς της χώρας οι
οποίοι έχουν την ευθύνη να ρίξουν άπλετο φως στην υπόθεση
όλα να γίνουν πολύ γρήγορα. Προσέξτε, ο χρόνος για την ανα-
γνώριση των ευθυνών και των προβληµάτων δεν µπορεί να είναι
ο χρόνος µιας κλασσικής περιόδου. Είµαστε σε ειδική περί-
πτωση, άρα, λοιπόν, όλα σε επιτάχυνση και η δικαιοσύνη και το
ΣΔΟΕ, όλοι σε επιτάχυνση και αυτό ισχύει και για το κοινοβούλιο
και για τα πολιτικά πρόσωπα. Άρα, λοιπόν, όχι στο χαλαρό και
στο ψύχραιµο το πολύ. 

Εµείς δεν λέµε να καταδικάσουµε κάποιον πριν βγουν αποφά-
σεις, αλλά η πολύ ψυχραιµία καταντάει και αµεριµνησία, την
οποία δεν δικαιούµαστε να την έχουµε. Τα τριάντα δύο πρόσωπα
που συζητάµε και ακούµε δεν ξέρω αν όλοι έχουν τα ίδια θέµατα
µε τα παιδιά και µε την υγεία. Δεν το ξέρω και δεν µπορώ να µπω
εγώ σ’ αυτήν την υπόθεση. Εγώ ξέρετε τι λέω; Λέω να πέσει φως
καθαρό. 

Πολύ συµφωνώ µε το φίλο µου τον Αργύρη Ντινόπουλο, όπου
σε εκποµπή είπε το εξής αµίµητο και πολύ σωστό: «Ξεκίνησαν
πένητες οι περισσότεροι και ξαφνικά είναι πλούσιοι µε βίλες, µε,
µε.» Και αναρωτήθηκε: « Όλοι παντρευτήκαν πλούσιες γυναίκες;
Ήρθαν τα εµβάσµατα από την Αµερική κατά την παλιά ελληνική
ταινία;» Έλεος. Αφήστε, γιατί µε το µισθό του Βουλευτή δεν µπο-
ρείς να κάνεις τίποτα στη ζωή σου και νοµίζω ότι συµφωνείτε. Μ’
αυτά τα πέντε χιλιάρικα που παίρνει ο Βουλευτής, αν είναι πραγ-
µατικός Βουλευτής, δεν µπορεί να κάνεις τίποτα. Τούβλο πάνω
στο τούβλο να φτιάξει.

Άρα, λοιπόν, να είµαστε πιο αυστηροί. Ούτε ο κοινοβουλευτι-
σµός βάλλεται ούτε µπορούµε να δίνουµε συγχωροχάρτια γε-
νικά. Πρέπει να γίνεται έλεγχος πολύ αυστηρός και άµεσος. 

Και παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε -από τη στιγµή που είστε Πρό-
εδρος και έχετε πλέον τις αρµοδιότητες, αφού ο νυν Πρόεδρος
έχει αποποιηθεί και καλά κάνει αφού επιλέγει αυτήν την οδό-
σύντοµα αποφάσεις, αλλά και λύσεις.

Ξέρετε, γιατί το λέµε αυτό; Διότι συσσωρεύονται τα προβλή-
µατα. Δεν προχωράνε οι επενδυτικοί νόµοι κι άρα δεν ανοίγουν
δουλειές. Απ’ ό,τι γνωρίζω, µόνο για το θέµα της Βορείου Ελλά-
δος είχαµε ενενήντα δύο επενδυτικά σχέδια, πεντακοσίων πε-
νήντα εκατοµµυρίων που έχουν στοιβαχτεί. Μάλιστα εδώ και
τρεις µήνες που έχει καταργηθεί η Επιχειρησιακή Μονάδα Ανά-
πτυξης, όλα αυτά αράζουν πολύ ωραία και το ελληνικό κράτος
αµέριµνο αρµενίζει.

Οι επενδυτικοί νόµοι, όµως, δεν προχωρούν. Έρχεται ο Πα-
πανδρέου µε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 2009 και καταργεί το
Υπουργείο Μακεδονίας- Θράκης.  Έρχεστε τώρα εσείς και το ξα-
ναστήνετε. Το έργο το έχουµε δει πολλές φορές. Έρχεται µετά
ο αγαπητός µου κ. Βλαχογιάννης και προτείνει Υπουργείο Ηπεί-
ρου… 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δεν είπα αυτό.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Περίπου, αυτό είπατε.
Θα έρθει και ο αγαπητός µου φίλος από την Κρήτη και θα προ-

τείνει και Υπουργείο Κρήτης και θα πάµε σε µια κωµωδία πρώτου
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µεγέθους. 
Εγώ διαφώνησα µε πολλά θέµατα και µε κυρίαρχες πολιτικές

που έκανε ο Παπανδρέου. Ένα από τα καλά που έκανε πάντως
ήταν ότι κατήργησε αυτό το Υπουργείο. 

Ξέρετε, γιατί το λέω αυτό; Διότι παγκοσµίως δεν υπάρχουν
εθνικοτοπικά Υπουργεία -αυτό είναι ανέκδοτο- για να ικανοποι-
ούµε καταστάσεις και σκέψεις ανόητες. Υπάρχουν Υπουργεία
της χώρας. Αν κάποιος θέλει να κάνει περιφερειακή πολιτική
κάνει τις περιφέρειες κι εκεί δίνει πραγµατική αποκέντρωση.

Εδώ, λοιπόν, στήνουµε το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης.
Το ξαναξηλώνουµε και το ξαναστήνουµε. Θα στήσουµε και το
υπουργείο Ηπείρου, θα στήσουµε και το υπουργείο Κρήτης και
θα ικανοποιούµε πολιτικά πρόσωπα και καταστάσεις επιµέρους. 

Συγγνώµη, που το λέω, κύριε Υπουργέ, αλλά τελικά ο µόνος
ρόλος του Υπουργού Μακεδονίας και Θράκης και Βορείου Ελ-
λάδος παλιά, ήταν να συνοδεύει στο βήµα της ΔΕΘ τον Πρωθυ-
πουργό. Τελικά, εκεί το κατάντησαν και το κατέληξαν το θέµα κι
αυτό είναι αδιανόητο. 

Σήµερα, αυτό πάει να αποκτήσει ένα περιεχόµενο. Για το λόγο
αυτό, θα το ψηφίσουµε εµείς το νοµοσχέδιο, ώστε να αποκτή-
σετε περιεχόµενο και να µην είστε µόνο ο τελετάρχης της ΔΕΘ.
Αυτά, όµως, είναι γελοίες πολιτικές που µας οδήγησαν σήµερα
σε αυτό το σηµείο: Να ικανοποιούµε το µεγαλοϊδεατισµό κά-
ποιων επάνω στη Θεσσαλονίκη, να ικανοποιήσουµε κάποιους και
στο Ηράκλειο και κάποιους στην Πάτρα. Αυτά είναι αστειότητες.
Δεν υπάρχει κανένα ευρωπαϊκό κράτος –για να µην πω παγκο-
σµίως- που να λειτουργούν µε εθνικοτοπικά χαρακτηριστικά τα
Υπουργεία.

Άλλωστε -συµφωνούν όλες οι πτέρυγες- γι’ αυτό αναβαθµί-
σαµε και δώσαµε αξία και ουσία στις περιφέρειες µε εκλεγµένο
περιφερειάρχη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Εµείς πάντως δεν
θέλουµε στην Πελοπόννησο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εσείς δεν θέλετε. Είναι πολύ ση-
µαντικό να βλέπω έναν πολιτικό να αποποιείται τέτοιων µεγα-
λείων.

Νοµίζω ότι ήταν ένα πολύ καλό µήνυµα αυτό που είπε ο κ. Μη-
ταράκης. Αν οι ειδικές οικονοµικές ζώνες θα είναι έτσι όπως πε-
ριγράφονται από κάποιες πτέρυγες -οι φόβοι, αλλά και οι
πραγµατικές υποψίες- δηλαδή, ζώνες ασυδοσίας, πραγµατικά
δεν θα είµαστε υποστηρικτές αυτών των πολιτικών. 

Άκουσα µε προσοχή τον κ. Μηταράκη, εκφράζοντας την Κυ-
βέρνηση προφανώς, να λέει ότι το εργασιακό καθεστώς και σε
αυτές τις ζώνες θα είναι αυτό που ισχύει στην επίσηµη εργατική
νοµοθεσία. Αυτό δεν σηµαίνει ότι ισχυρίζοµαι -και ισχυρίζεται και
η Δηµοκρατική Αριστερά- ότι έτσι όπως έχει καταντήσει η επί-
σηµη εργατική νοµοθεσία σήµερα είναι αυτό που µας ικανοποιεί.
Αυτό είναι ένα θέµα, το οποίο θα συζητήσουµε το επόµενο διά-
στηµα.

Παρακαλώ όµως,  αφού πάρετε αυτό το πακέτο των αρµοδιο-
τήτων και των δυνατοτήτων ως Υπουργείο Μακεδονίας και Θρά-
κης, να δούµε άµεσα που στοχεύει: Ποια επενδυτικά προγράµ-
µατα από αυτά τα ενενήντα δύο που λιµνάζουν, θα προχωρή-
σουν� Έχετε χρόνους ενστάσεων. Εξαντλήστε τους και λάβετε
αµέσως αποφάσεις, αν θέλετε να έχουµε µια ελπίδα για να ξε-
περάσουµε αυτόν τον κάβο, που λέγαµε.

Διότι -και πολύ ωραία τα είπε η κ. Μάρκου η εισηγήτριά µας-
πολλή συζήτηση γίνεται για την κρίση. Ακούµε ένα «Αχ και βαχ»
για την κρίση, έχουµε µια µεµψιµοιρία, µια ηττοπάθεια, µια από-
γνωση. Πραγµατικά, όλο αυτό έχει δηµιουργηθεί, γιατί έχει ασκη-
θεί αυτή η πολιτική µέχρι τώρα. Σήµερα, όµως, νοµίζω ο λαός
και ο κόσµος περιµένει συγκεκριµένες και χειροπιαστές απαντή-
σεις. 

Θα ανοίξουν δουλειές� Θα πέσει χρήµα� Όλη η συζήτηση γί-
νεται για το αν το κράτος θα συνδράµει τον επενδυτή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Σε όλες τις επενδύσεις θα πρέπει να συνδράµει το κράτος� Το

κράτος πρέπει να έχει µόνο αυτόν το ρόλο: να συνδράµει σε µια
επιχείρηση� Δηλαδή, ο επενδυτής, ο ιδιώτης, δεν µπορεί να κινη-

θεί χωρίς το κράτος� 
Το κράτος, όµως, τι πρέπει να εξασφαλίσει� Πρέπει να εξασφα-

λίσει φορολογικό πλαίσιο σταθερό, το οποίο το περιµένουµε. Ας
έχει έναν πενταετές «αέρα» αυτό το φορολογικό πλαίσιο, ας
κάνει µια αναδιανοµή του εισοδήµατος, ας δηµιουργεί στεγανά
από παράπλευρες πιέσεις και καταστάσεις, ας δίνει κίνητρο για
να δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας. Αυτά τα περιµένουµε. 

Κοιτάξτε να δείτε είναι µία Κυβέρνηση τριών µηνών. Κάποιοι
ζητούν από αυτή την Κυβέρνηση να λύσει παθογένειες πενήντα
ετών. Δεν µπορούν να γίνουν µαγικά. Άλλωστε όποιοι τα ζητούν
αυτά προφανώς έχουν θητεύσει σε άλλες σχολές. Όµως µπο-
ρούν να γίνουν κάποιες κινήσεις και κάποια βήµατα. Εσείς κάνετε
τώρα µία κίνηση. Πάτε να δώσετε ένα περιεχόµενο σε ένα κου-
στούµι το οποίο µέχρι στιγµής απλά παρευρισκόταν. Θα σας
ελέγξουµε, θα σας παρακολουθήσουµε αν αυτά τα εργαλεία που
αποκτάτε θα τα χρησιµοποιήσετε επ’ ωφελεία του λαού και όχι
µόνο της Βορείου Ελλάδας ή της Νοτίου Ελλάδας, ή της Δυτικής
Ελλάδας κ.λπ.. Τι είναι αυτές οι ιστορίες; Υπέρ της Ελλάδας,
υπέρ του Έλληνα πολίτη. Είτε µένει στη Θεσσαλονίκη είτε µένει
στην Κοµοτηνή είτε µένει στην Πάτρα είτε µένει στην Αθήνα ο
Έλληνας πολίτης θέλει ευκαιρίες, θέλει δυνατότητες. Μακάρι να
έρθει ο Αθηναίος να πάει να δουλέψει στη Θεσσαλονίκη και να
κατέβει ο Θεσσαλονικιός να πάει να δουλέψει στην Κρήτη. 

Αυτές είναι οι σκέψεις µας αυτές είναι οι ελπίδες µας. Στηρί-
ζουµε το νοµοσχέδιο και θα στηρίξουµε και τη δική σας προσπά-
θεια σε αυτή την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Αριστε-

ράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Ο κ. Παπαδηµούλης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ξεκινώ µε κάτι που µε εντυ-

πωσίασε. Η κ. Βούλτεψη και η κ. Χριστοφιλοπούλου συνέπραξαν
στην άσκηση µίας σκληρής κριτικής στον Υπουργό Οικονοµικών,
τον κ. Στουρνάρα γιατί έσπευσε να απαντήσει σε ερώτηση Βου-
λευτή της ΔΗΜΑΡ, γύρω από το πόσες υποθέσεις πολιτικών
ελέγχει το ΣΔΟΕ. Συνέπραξαν κυριολεκτικά στο άδειασµά του.
Δεν είναι η πρώτη φορά που συµπράττει η Νέα Δηµοκρατία µε
το ΠΑΣΟΚ. Πρόσφατα συνέπραξαν στο κουκούλωµα της «SIE-
MENS». Επί καιρώ συµπράττουν στην υλοποίηση µίας άγριας
µνηµονιακής πολιτικής. Εδώ όµως αυτή η σύµπραξη εντυπωσιά-
ζει και απαιτούνται εξηγήσεις όχι µόνο από τα κόµµατα της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ., αλλά και από την Κυβέρνηση.
Όντως ο κ. Στουρνάρας έσπευσε. 

Ο κ. Τσούκαλης υπέβαλε την ερώτησή του στις 3 Σεπτεµβρίου
και ο κ. Στουρνάρας έσπευσε να απαντήσει δέκα ηµέρες µετά,
ενώ συνήθως ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι όλων των πτερύγων, ότι
οι απαντήσεις σε γραπτές ερωτήσεις κάνουν εβδοµάδες και
µήνες. Μαθαίνω –και παρακαλώ να επιβεβαιωθεί- ότι έστειλε την
απάντηση και µε ειδικό αγγελιοφόρο. Αυτά να τα ψάξει η Κυβέρ-
νηση. 

Το ΠΑΣΟΚ όµως, και η Νέα Δηµοκρατία κτυπάνε τον Υπουργό
Οικονοµικών, που κατά τα άλλα εµπιστεύονται για την άσκηση
οικονοµικής πολιτικής -αυτός ετοίµασε τα µέτρα που ετοιµάζεστε
να ψηφίσετε- για ποιον λόγο; Τι έπρεπε να απαντήσει στον Βου-
λευτή της ΔΗΜΑΡ που είναι επίσης, συγκυβερνών κόµµα µαζί
σας; Να µην πει τίποτε; Ο προηγούµενος Υπουργός Οικονοµι-
κών, µε τον οποίο είµαστε απέναντι για την οικονοµική πολιτική,
όταν ξέσπασε το σκάνδαλο µε τον πολιτικό που έκρυψε το 1 εκα-
τοµµύριο, έδωσε εντολή στο ΣΔΟΕ και µας έστειλε όλα τα στοι-
χεία, στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής. Δεν θα έπρεπε να γίνει
το ίδιο και τώρα; Το επιβάλλει ο ν. 4065/2012. Στο άρθρο 1 ση-
µείο 8 λέει ότι η Επιτροπή «πόθεν έσχες» έχει αυξηµένες αρµο-
διότητες -το ψήφισαν όλες οι πτέρυγες- και αν ζητάει η επιτροπή
για τον έλεγχο του «πόθεν έσχες» κάτι, το ΣΔΟΕ οφείλει να το
δώσει. 

Τι σηµαίνει ΣΔΟΕ; Σώµα Δίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος. Ψά-
χνει το οικονοµικό έγκληµα, όταν το κάνουν οι οποιοιδήποτε. Αν
υπάρχουν κάποιες καταγγελίες ότι εµπλέκονται και πολιτικοί νυν
ή πρώην, το ΣΔΟΕ δεν πρέπει να κάνει καλά τη δουλειά του; Αν
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δεν κάνει καλά τη δουλειά του το ΣΔΟΕ –γιατί εσείς φαίνεται να
έχετε περισσότερες πληροφορίες από εµάς και ρίξατε σπόντες
και αιχµές για κάποιους που κάνουν καλά τη δουλειά τους και
για κάποιους που δεν την κάνουν καλά- απαντήστε µας ως Κυ-
βέρνηση, κύριε Καράογλου, γιατί αντικαταστάθηκε από την Κυ-
βέρνηση ο κ. Διώτης µε τον κ. Στασινόπουλο, έναν απολύτως
έµπιστο εφοριακό του Πρωθυπουργού που και αυτός, κατά σύµ-
πτωση, κατάγεται από τη Μεσσηνία; Και τι µέτρα έχει πάρει ο
καινούργιος επικεφαλής του ΣΔΟΕ για να γίνεται σωστά η δου-
λειά; 

Έρχοµαι τώρα στις ΕΟΖ, τις Ειδικές Οικονοµικές Ζώνες. Εµείς
είµαστε εντελώς αντίθετοι. Στην Ευρωπαϊκή Ένωση εφαρµόζον-
ται µόνο σε µία περιοχή της Πολωνίας και σηµαίνουν ειδικό κα-
θεστώς, χειρότερο, για τις αµοιβές και τα  δικαιώµατα των
εργαζοµένων, και ειδικό φορολογικό καθεστώς,ευνοϊκό,για τους
εργοδότες. Έχουν δοκιµαστεί όµως στην Ελλάδα, στη Μακεδο-
νία και στη Θράκη. Όλα αυτά τα κίνητρα που οδήγησαν στα χα-
µένα λεφτά, στα κουφάρια, στα κλειστά εργοστάσια, στην κλοπή
ουσιαστικά του δηµόσιου χρήµατος να στηθούν εργοστάσια στη
Βουλγαρία, στην Αλβανία, στη FYROM, ήταν µία πολιτική τύπου
ΕΟΖ. Και θέλετε να το ξανακάνετε;

Δεν θα µπορέσετε να το κάνετε αυτό. Το προανήγγειλε ο κ.
Μηταράκης ότι ήδη υπάρχουν αντιδράσεις και θα «φάτε πόρτα»
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Αλλά επειδή δεν µπορείτε να κά-
νετε ΕΟΖ, πάτε να κάνετε όλη την Ελλάδα ΕΟΖ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ένα λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Θα κάνω κάποιες προτάσεις σχετικές µε το νοµοσχέδιο.

Πρώτα απ’ όλα υπάρχει ένας παραλογισµός. Το Υπουργείο Μα-
κεδονίας-Θράκης ανήκει στην Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας.
Προτείνουµε να αλλάξει ο Κανονισµός της Βουλής και να πάει
στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου. Δεν µπορεί να έχει ως
αρµοδιότητα επενδύσεις και να είναι στην Επιτροπή Εξωτερικών
και Άµυνας.

Δεύτερον, ο καινούργιος επενδυτικός νόµος που προανήγ-
γειλε ο κ. Μηταράκης πρέπει µε βάση την αρνητική εµπειρία του
παρελθόντος -που όλοι τώρα, αφού τα κάνατε, έρχεστε και λέτε
ότι ήταν στραβά- να βάλει ρήτρες, ότι αυτός που θα επιδοτηθεί
µε τον αναπτυξιακό νόµο θα πρέπει να εγγυηθεί ότι θα λειτουρ-
γήσει η επιχείρηση κάποια χρόνια, αλλιώς θα πρέπει να πάρει
πίσω τα λεφτά ή να έχει ποινικές κυρώσεις. Θα πρέπει να εγγυη-
θεί ρήτρες απασχόλησης και να µπει ένα φρένο στην κοµπίνα
των υπερτιµολογήσεων και των υποτιµολογήσεων, όπου µια
επένδυση υποτίθεται ότι κάνει εκατό εκατοµµύρια ευρώ, επιδο-
τείται στη Μακεδονία ή στη Θράκη µε 70% και ο άλλος κάνει τη
δουλειά µε πενήντα εκατοµµύρια, παίρνει τιµολόγια που λένε ότι
ξόδεψε εκατό και κρατάει και είκοσι στην τσέπη και δίνει από
αυτά και σε αυτούς που του ενέκριναν την επένδυση. Πρώτη
φορά τα ακούτε αυτά τα πράγµατα;

Εποµένως, αν θέλουµε -που χρειάζεται- παραγωγική ανασυγ-
κρότηση αυτού του τόπου, αξιοποίηση συγκριτικών πλεονεκτη-
µάτων, για να έχουµε πρωτογενή παραγωγή, υπηρεσίες, τουρι-
σµό, βιοµηχανία, ενέργεια και να µειώσουµε επιτέλους, την ανερ-
γία, πρέπει να αλλάξει ριζικά και ο επενδυτικός νόµος και οι δι-
κλίδες ασφαλείας και ελέγχου και οι κλέφτες και στα παρακάτω
επίπεδα να πηγαίνουν φυλακή και να µην λιµνάζουν οι υποθέσεις
τους για χρόνια στα υπηρεσιακά συµβούλια.

Και επειδή κάτι ειπώθηκε και για το ΕΣΠΑ, το ΕΣΠΑ που υλο-
ποιείται τώρα και τελειώνει, είναι φτιαγµένο προ κρίσης, σχεδιά-
στηκε µε στοιχεία του 2005 και του 2006 και δεν άλλαξε
ουσιαστικά αυτός ο σχεδιασµός και τώρα τελειώνει η διαπραγ-
µάτευση για το νέο Κοινοτικό Πλαίσιο 2014-2020 και η ελληνική
διοίκηση και η ελληνική Κυβέρνηση δεν έχει κάνει τίποτα για να
σχεδιάσει πώς θα αξιοποιήσει αυτά τα λεφτά: να µη χαθούν κι
αυτά αντιπαραγωγικά, που θα είναι και λιγότερα. 

Ο κ. Κούρκουλας, κύριε Καράογλου, µας είπε στην αρµόδια
Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων ότι αν κλείσει το πακέτο έτσι
όπως το έχουν ετοιµάσει οι ελίτ των Βρυξελλών, η Ελλάδα θα
πάρει οκτώ δισεκατοµµύρια ευρώ λιγότερα. Ε ας µην τα σπατα-
λήσουµε και αυτά στα διάφορα λαµόγια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει η κ. Βούλτεψη.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω σε σχέση µε το πολιτικό χρήµα

ότι είναι µακριά από µένα κάθε σκέψη να υποστηρίξω ότι δεν
υπάρχει πολιτικό χρήµα. Και βέβαια υπήρξε και υπάρχει και θα
υπάρχει ενδεχοµένως πολιτικό χρήµα και µίζες και διαφθορά.

Αυτό το οποίο υποστήριξα εγώ από το Βήµα της Βουλής είναι
ότι όταν αναφερόµαστε γενικά σε αριθµούς και πρόσωπα, που
στο τέλος από την έρευνα προκύπτει ότι δεν υπήρχε κανένα θέµα
-όπως είχε γίνει και µε τις εξεταστικές επιτροπές που γίνεται µε-
γάλος θόρυβος και στο τέλος βγαίνουν διάφορα πορίσµατα που
δεν λένε τίποτα- τότε οι πραγµατικοί ένοχοι, οι πολιτικοί δηλαδή,
που έχουν βγάλει τα λεφτά τους σε offshore, τρίβουν τα χέρια
τους και λένε: «Πάρα πολύ ωραία, σπιλώθηκε όλο το Κοινοβούλιο
και είπαµε για τριάντα δύο ή σαράντα δύο Βουλευτές». Και όµως,
ουσιαστικά για κανέναν από αυτούς δεν υπήρχε κανένα ζήτηµα.
Μάλιστα εξέφρασα το αντίθετο, την ανησυχία µου να θεωρήσει
ο λαός ότι τα κουκουλώνουµε όλα, όλοι ίδιοι είµαστε και όλοι
συµπεριφερόµαστε σκανδαλωδώς και µετά έρχεται κάτι το οποίο
µας καλύπτει. Αυτό είπα και τίποτε άλλο.

Όσον αφορά τον Υπουργό των Οικονοµικών, θεώρησα από την
αρχή ατυχές το γεγονός ότι έσπευσε να πει ότι υπάρχουν
τριάντα δύο Βουλευτές και δεν είναι µόνο τριάντα δύο και µπορεί
να είναι περισσότεροι, χωρίς να έχει γνώση -όπως και δεν όφειλε
να έχει- του φακέλου τον οποίο δεν έχει ολοκληρώσει ούτε το
ΣΔΟΕ. Και είπα ότι χρειάζεται προσοχή και υπάρχει µια απειρία,
γιατί εδώ µπορεί να θεωρηθεί ότι υπάρχουν κάποιοι κοινοβου-
λευτικοί και κάποιοι εξωκοινοβουλευτικοί και δηµιουργείται ένα
τέτοιο κλίµα στη χώρα. Αυτό είπα.

Όσο για τα µέτρα, αγαπητοί συνάδελφοι, τα µέτρα συζητούν-
ται κάτι µήνες τώρα από τρεις αρχηγούς και από τον Υπουργό
των Οικονοµικών. Δεν σηµαίνει ότι κάνει ό,τι θέλει ο Υπουργός
των Οικονοµικών. Έχει πάει κάποια πράγµατα, έχει πάρει πίσω,
έχει φέρει άλλα, έχει πει κάποια ισοδύναµα. Μου κάνει όµως εν-
τύπωση όλη αυτή η ιστορία, όλος αυτός ο θόρυβος γύρω από
τον Πρόεδρο της Βουλής. Σας είπα, δεν είναι το πρόσωπο µόνο,
είναι το αξίωµα, είναι ο Πρόεδρος της Βουλής. Αυτήν τη στιγµή
χτυπήθηκε στην καρδιά του το κοινοβουλευτικό σύστηµα και µά-
λιστα µε βάση µία µαρτυρία ενός ανθρώπου που είπαµε ότι µπο-
ρεί και να φοροδιαφεύγει, επειδή είπε «έχω ακούσει ότι ο τάδε
και ο τάδε και ο τάδε...» και αυτό διέρρευσε από το ΣΔΟΕ. Και
δεν παίρνω κουβέντα πίσω από όσα έχω πει σχετικά µε τη λει-
τουργία του ΣΔΟΕ. 

Απαιτώ ως Βουλευτής, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας Δηµοκρατίας το ΣΔΟΕ να πιάσει τους φοροφυγάδες. Όχι
αυτούς που έχουν πτωχεύσει, ούτε αυτούς που τους µεταφέρει
κάθε τόσο και στο τέλος δεν βγάζει τίποτε. Να πιάσει αυτούς που
πράγµατι βγάλανε λεφτά έξω. Αν µέσα εκεί είναι πολιτικοί, να
τους πιάσει. Κανείς δεν τους εµπόδισε. Με το να λέει όµως, ότι
είναι «έτσι και έτσι και έτσι» και στο τέλος να µην συµβαίνει τί-
ποτα, απλώς πλήττεται η δηµοκρατία. Αυτό είπα και τίποτε άλλο.
Πραγµατικά, ξέρετε ότι µιλάω πάντα τη γλώσσα της αληθείας.
Δεν µου άρεσε ο τρόπος µε τον οποίο έγινε αυτό. Και επειδή
βλέπω κάτι κινδύνους, βλέπω κάτι δηµοσκοπήσεις, βλέπω κάτι
πράγµατα απαξίωσης, είπα να χτυπήσω το καµπανάκι. Τώρα, αν
δεν θέλει κάποιος να το καταλάβει, είναι δικαίωµά του.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η κ. Χριστοφιλοπούλου.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ο ΣΥ-

ΡΙΖΑ θυµίζει πολλές φορές το έργο «Δόκτωρ Τζέκιλ και Μίστερ
Χάιντ». Έχει δύο πρόσωπα. Και αυτήν τη διπροσωπία την έχει
δείξει και στο θέµα της οικονοµικής πολιτικής και της ευρωπαϊ-
κής πορείας της χώρας µέσα στην κρίση, αλλά βεβαίως και στα
θέµατα των θεσµών. Δεν έχει αποφασίσει ο ΣΥΡΙΖΑ µε ποιο πρό-
σωπο θα πάει. Θα πάει µε ένα ευρωπαϊκό πρόσωπο, που προ-
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σπαθεί ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, καθοδηγώντας όσες συνι-
στώσες αντιδρούν, να διαµορφώσει σιγά-σιγά ή θα πάει µε τους
εραστές της Αργεντινής, της χρεοκοπίας, της δραχµής και της
κατάρρευσης της χώρας; Μέχρι να το αποφασίσει, η χώρα πρέ-
πει να σωθεί.

Σήµερα επίσης, ακούσαµε τα δύο πρόσωπα των θεσµών από
τον αγαπητό συνάδελφο κ. Παπαδηµούλη. Από το Βήµα της Βου-
λής ο κ. Παπαδηµούλης αναφερόµενος στον Πρόεδρο της Βου-
λής ήταν ιδιαίτερα προσεκτικός και εγώ θέλω να το χαιρετίσω
αυτό το πρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ. Κατόπιν, επεδόθη σε µία δυστυ-
χώς επαναλαµβανόµενη πρακτική στρέβλωσης, τσουβαλιάσµα-
τος, γενίκευσης φασίζουσας χροιάς, στην οποία δυστυχώς ο
ΣΥΡΙΖΑ ως µη φασιστικό κόµµα, ως αριστερό κόµµα, ως δηµο-
κρατικό κόµµα επιδίδεται. Διότι, είναι φασίζουσα η νοοτροπία να
τσουβαλιάζεις τα πάντα. 

Εξηγούµαι, λοιπόν. Πρώτον, οφείλει ο εκάστοτε Υπουργός Οι-
κονοµικών και ο οποιοσδήποτε Υπουργός να απαντάει στη
Βουλή; Οφείλει το ταχύτερο δυνατόν. Άρα, καλώς στην ερώτηση
του κ. Τσούκαλη απάντησε ο κ. Στουρνάρας. Δεύτερον, εφόσον
διεξάγεται η έρευνα και η έρευνα είναι απόλυτη και απόρρητη,
πρέπει να ολοκληρωθεί η έρευνα; Πρέπει. Άρα, ο κύριος Υπουρ-
γός είχε να επιλέξει µεταξύ δύο πραγµάτων. 

Και µε συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε. Ουδείς υπεράνω κριτικής.
Δεν αδειάζεις έναν Υπουργό, επειδή ασκείς κριτική. Εγώ άσκησα
λίγο πριν κριτική, ζήτησα διευκρινίσεις και ελπίζω ότι ο Υπουργός
στη δευτερολογία του θα απαντήσει για όσα αναφέρθηκαν από
τον ίδιο και από τον κ. Μηταράκη για τα θέµατα των ειδικών οι-
κονοµικών ζωνών, για τα θέµατα του επενδυτικού νόµου και άλλα
θέµατα. Αυτό σηµαίνει ότι εγώ αδειάζω τους Υπουργούς; Αυτή
είναι η κοινοβουλευτική λειτουργία! Αδειάζουµε τους Υπουρ-
γούς; Αλλά, βεβαίως, η ευκολία της δηµαγωγίας του ΣΥΡΙΖΑ έχει
εκποιήσει τα πάντα  εις τον βωµόν του άµεσου, εύκολου, λαϊκί-
στικου κοµµατικού οφέλους, τα πάντα. Αυτό είναι.

Επανέρχοµαι. Έπρεπε να ολοκληρωθεί αυτή η έρευνα του
ΣΔΟΕ, εν τω µεταξύ όµως, εφόσον υπήρξε διαρροή -και να δούµε
από πού υπήρξε διαρροή για πρόσωπα και πράγµατα και επανα-
λαµβάνω ότι και ο ίδιος ο αρχηγός του κ. Παπαδηµούλη έχει
υποστεί και είναι θύµα διαρροών και λάσπης στον ανεµιστήρα-
είµαστε υπέρ του να δοθούν στη δηµοσιότητα τα στοιχεία που
αφορούν τον Πρόεδρο της Βουλής και όσα άλλα πολιτικά πρό-
σωπα εµπλέκονται τώρα. Και εδώ θα συµφωνήσω µε τον ΣΥΡΙΖΑ,
διότι δεν έχουµε εµείς κοµµατικές παρωπίδες, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ µέσα µας ενδιαφέρει το έθνος πάνω απ’ όλα και η πατρίδα. 

Θα συµφωνήσω µε τον ΣΥΡΙΖΑ σ’ αυτό το σηµείο, γιατί πρέπει
να δούµε και πού µπορούµε να συµφωνούµε ως Συµπολίτευση
και Αντιπολίτευση επιτέλους, τουλάχιστον τώρα που η χώρα βρί-
σκεται σ’ αυτήν τη δύσκολη καµπή. 

Λυπάµαι πολύ για όλα τα άλλα που είπε ο κ. Παπαδηµούλης
και θέλησε να «τσουβαλιάσει» την κ. Βούλτεψη και εµένα. Με την
αγαπητή συνάδελφο σε πολλά συµφωνούµε και σε πολλά δια-
φωνούµε. Δεν έχω κανένα θέµα. Δεν αφορά ούτε την κ. Βούλ-
τεψη ούτε εµένα. Αφορά την ουσία της αντιπαράθεσης µέσα στο
Κοινοβούλιο, κύριε Πρόεδρε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί προσω-
πικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε Πα-
παδηµούλη.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε, σύµφωνα µε όσα προβλέπει ο Κανονισµός.

Εγώ επεσήµανα κατά την κρίση µου περιστατικά και γεγονότα.
Η κριτική που ασκήθηκε µε σφοδρότητα από την κ. Βούλτεψη και
την κ. Χριστοφιλοπούλου –και υπάρχει στα Πρακτικά της Βου-
λής- είναι ταυτόσηµη για το πώς ενήργησε ο κ. Στουρνάρας. Το
αξιολόγησα πολιτικά.

Λυπάµαι γιατί η κ. Χριστοφιλοπούλου –όχι η κ. Βούλτεψη- στην
ταραχή της απέδωσε σε µένα προσωπικά φασίζουσα λογική. Δεν
θα της το επιστρέψω, απλώς θα συστήσω το ΠΑΣΟΚ, όταν τα τε-
λευταία δυόµισι χρόνια έχει κάνει αυτά που έχει κάνει –και στην
οικονοµική πολιτική και στα σκάνδαλα και στις καινούργιες κυ-
βερνητικές κολεγιές- να είναι προσεκτικό όταν απευθύνεται στη
µεγάλη δηµοκρατική παράταξη του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού

Μετώπου. 
Ένα µεγάλο κοµµάτι του 27% είναι χθεσινοί ψηφοφόροι του

ΠΑΣΟΚ, φτωχοί, άνεργοι, συνταξιούχοι, οι οποίοι εγκατέλειψαν
το ΠΑΣΟΚ ακριβώς γι’ αυτές τις πολιτικές και γι’ αυτές τις λογι-
κές. Τίποτε άλλο!

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να
απαντήσω επί του προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κυρία Χρι-
στοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε,
επιστρέφω τα περί παράταξης κ.λπ.. Παρ’ όλα αυτά, εγώ και
εκτιµώ και σέβοµαι τον συνάδελφο. Δεν είπα ότι είναι ο ίδιος
φασίζων. Είπα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δηµαγωγεί, επιδίδεται σε λαϊκισµό,
επιδίδεται σε τέτοιες πρακτικές που είναι φασίζουσας νοοτρο-
πίας, διότι στον πυρήνα του φασισµού είναι η γενίκευση, η
κατάρρευση και ο µηδενισµός των πάντων. 

Δεν είπα ότι ο κ. Παπαδηµούλης επιδίδεται σε φασίζουσες
νοοτροπίες. Θα το δείτε στα Πρακτικά. Αν υπάρχει οιαδήποτε
τέτοια χροιά στον τρόπο που θα γραφούν τα Πρακτικά, παρακα-
λώ θα τα διορθώσω εγώ. Θα δείτε ότι η ουσία της παρέµβασής
µου είναι αυτή και µόνο που επαναλαµβάνω και την οποία
υποστηρίζω, κύριε Πρόεδρε, γιατί είδαµε άλλο ένα σόου κοµ-
µατικής προπαγάνδας και µάλιστα µε χροιά αλαζονείας, θα
έλεγα. Λυπούµαι πάρα πολύ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει για
τρία λεπτά ο κ. Κασιδιάρης. 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Οφείλω και εγώ µια διόρθωση, διότι
ακούστηκε και πάλι ότι κάποιες δηµοσκοπήσεις κρούουν τον
κώδωνα του κινδύνου για τη δηµοκρατία µας. 

Οφείλουµε να πούµε ότι αυτό το «ντιν-νταν» που ακούγεται δεν
είναι ο κώδων του κινδύνου, είναι τα κουδούνια που ετοιµάζεται
να κρεµάσει ο κόσµος στους κυβερνώντες για το «παπατζιλίκι»
που του πούλησαν και για τα προεκλογικά τους ψέµατα. 

Η υπόθεση «µαύρο χρήµα», οι µίζες, οι προµήθειες είναι ταυ-
τόχρονα µια υπόθεση δυσώδης, αµαρτωλή, αλλά και πανεύκο-
λη. Τα ίχνη του µαύρου χρήµατος ανακαλύπτονται. 

Εµείς µιλάµε τη γλώσσα της αλήθειας και των αριθµών, εάν
θέλετε. Υπάρχουν απτά παραδείγµατα του πώς βρήκε η CIA τα
κλεµµένα λεφτά του Καντάφι, πώς έπραξαν οι Αµερικανοί για
τους δικτάτορες της Λατινικής Αµερικής κ.λπ.. Διότι αν τα λεφτά
είναι κλεµµένα, αν δηλαδή υπάρχει προϊόν παράνοµης συνδιαλ-
λαγής, τότε δίνεις στους Ελβετούς ή στους όποιους τραπεζίτες
ένα ποσοστό -επειδή οι τραπεζίτες ξέρουν πολύ καλά πώς να
βγάζουν λεφτά- και τα υπόλοιπα επιστρέφονται στο ελληνικό
δηµόσιο. 

Τα ίχνη του µαύρου χρήµατος ανακαλύπτονται, αρκεί να υπάρχει
πολιτική βούληση. Δυστυχώς, το υπάρχον πολιτικό σύστηµα
συγκαλύπτει εδώ και τρεις δεκαετίες τη διαφθορά, για να µην
αναφέρουµε πάλι παραδείγµατα, όπως του Χρηµατιστηρίου, των
έργων στα Olympic Games, των κουρεµένων οµολόγων κ.λπ. Το
ίδιο κάνει και σήµερα το πολιτικό σύστηµα που κυβερνά τη χώρα. 

Εµείς δεν διαχωρίζουµε κανέναν. Έχουµε αυτή τη νοοτροπία
και τη συµπεριφορά και αποκαλέστε την και φασίζουσα εάν
θέλετε. Οι οργισµένοι Έλληνες που απαιτούν κάθαρση, όπως
επίσης απαιτούν να  πάνε στη φυλακή οι διεφθαρµένοι, είναι
λογικό να στρέφονται µαζικά προς το πολιτικό κόµµα «Λαϊκός
Σύνδεσµος-Χρυσή Αυγή».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ. Οι-
κονόµου για τρία λεπτά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, είναι φανερό -και
το αναγνωρίζουν, απ’ ό,τι βλέπω, και οι υπόλοιπες πτέρυγες- ότι
για τη Δηµοκρατική Αριστερά ο πήχης είναι πολύ ψηλά στα θέ-
µατα της διαφάνειας και στα ζητήµατα που προκύπτουν το τε-
λευταίο χρονικό διάστηµα. Και δεν µπορούν να κάνουν και
αλλιώς, διότι είµαστε το Κόµµα και τα πολιτικά πρόσωπα που
πρώτοι, κύριε Πρόεδρε, θίξαµε τα ζητήµατα της διαδροµής του
«µαύρου χρήµατος» και του αν οι «έχοντες και κατέχοντες» -που
λέγαµε παλιά- έχουν πληρώσει τους φόρους που αναλογούν στα
εισοδήµατά τους, ποιοι επώνυµοι, κατά το κοινώς λεγόµενον,
είτε αυτά είναι πολιτικά πρόσωπα είτε είναι καλλιτέχνες είτε είναι
δηµόσια πρόσωπα, έχουν αποδώσει το φόρο τους και αν, σε τε-
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λική ανάλυση, όλοι όσοι πρέπει αυτήν τη στιγµή στη χώρα µας
να αποδώσουν µε το εισόδηµά τους αυτά που αναλογούν στην
πατρίδα, το έχουν κάνει. 

Ο κ. Παπαδηµούλης πολύ καλά έκανε και εντόπισε την αρχή,
δηλαδή το ποιος έπιασε την κλωστή και άρχισε να ξηλώνει το
«πουλόβερ». 

Πραγµατικά, ο έτερος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο κ.
Τσούκαλης, κατέθεσε στις 28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση όπου ζή-
ταγε από τον κ. Στουρνάρα να πει και να εκθέσει ως Προϊστάµε-
νος του ΣΔΟΕ ποια είναι η εικόνα του για πρόσωπα και για
καταστάσεις και µάλιστα –το λέω επειδή έχω µπροστά µου την
ερώτηση- κάνοντας και κριτική στον κ. Στουρνάρα και στην Κυ-
βέρνηση επειδή έγινε αυτή η εσπευσµένη αλλαγή του κ. Διώτη.
Εµείς πιστεύαµε και πιστεύουµε ακόµη ότι δεν έπρεπε ο κ. Διώ-
της να αλλάξει µεσούσης µίας πορείας πραγµάτων και εξέλιξης
ερευνών. Επροτιµήθη ο συµπατριώτης µας ο Μεσσήνιος. Θα κρι-
θούν όλοι. 

Όµως, κύριε Παπαδηµούλη, εκεί που πήγατε να αναγνωρίσετε
την πραγµατικότητα, αφήσατε και µια χαραµάδα για να πείτε και
το πικρόχολο σχόλιό σας. Δεν ήταν κατόπιν συνεννοήσεως, διότι
οι µέρες δεν βγαίνουν. Όπως ξέρετε, διότι είστε και έµπειρος
κοινοβουλευτικός, η επίκαιρη ερώτηση δεν απαντήθηκε. Εξελίχ-
θηκε σε γραπτή ερώτηση και απαντήθηκε, όχι σε δέκα µέρες βέ-
βαια. Φθάσαµε στο τέλος µε γραπτή απάντηση ο κύριος
Υπουργός να εκθέσει την άποψή του, µετά από ένα µήνα. Ούτε
προσυνεννοήσεις έγιναν ούτε τίποτα.

Η δική µας θέση, κύριε Πρόεδρε, -και το λέω προς όλες τις
πτέρυγες- είναι καθαρή απέναντι σε όλους. Ούτε χίµαιρες περί
κοινοβουλευτισµού, που χτυπιέται, ούτε κουβέντες οι οποίες δεν
στοιχειοθετούνται θα ακούσετε από εµάς. Εµείς λέµε «άπλετο
φως σε όλα» ξεκινώντας από τον Πρόεδρο της Βουλής -που σή-
µερα το θέµα είναι σε εξέλιξη και αποτελεί σηµείο αιχµής για τη
συζήτησή µας- αλλά και για τα υπόλοιπα πολιτικά πρόσωπα, είτε
είναι Υπουργοί, είτε είναι Βουλευτές, είτε είναι δήµαρχοι, είτε
είναι περιφερειάρχες, είτε είναι παλαιοί νοµάρχες. Ουδείς  έχει
τη δυνατότητα σήµερα να γλυτώσει. Ξέρετε γιατί; Διότι θα υπάρ-
χουν πολιτικές δυνάµεις και πολιτικά πρόσωπα που θα παρακο-
λουθούν. Εµείς κάθε εβδοµάδα καταθέτουµε επίκαιρη ερώτηση.
Επανήλθε ο κ. Τσούκαλης κι έχω καταθέσει κι εγώ άλλη επίκαιρη
ερώτηση. Το Κόµµα µας συνέχεια κάνει επίκαιρες ερωτήσεις.
Δεν θα αφήσουµε σε χλωρό κλαρί κανέναν Υπουργό και κανένα
ΣΔΟΕ! Θα φέρει τα ονόµατα και θα αποκαλυφθούν όλοι!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Αριστε-

ράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον

κ. Οικονόµου. 
Η κ. Αµµανατίδου έχει ζητήσει το λόγο. 
Κυρία Αµµανατίδου, εγώ θέλω να εφαρµόσω πιστά τον Κανο-

νισµό της Βουλής. Σας διαβάζω, λοιπόν, τι λέει το άρθρο 96. Οι
εισηγητές δεν δέχθηκαν να δευτερολογήσουν. Εσείς απουσιά-
ζατε. Όλοι όµως ρωτήθηκαν. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ –ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Είχα αναφέρει στην
πρωτολογία µου ότι θα τα πω όταν δευτερολογήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ακούστε µε, κυρία
Αµµανατίδου. Σας διαβάζω τι λέει ο Κανονισµός της Βουλής,
άσχετα µε το αν τελικά σάς δώσω το λόγο. Ξέρετε όµως ότι όταν
το λόγο τον παραβιάζει το Προεδρείο, υπάρχουν διαµαρτυρίες. 

Διαβάζω, λοιπόν: «Δικαίωµα δευτερολογίας στην κατ’ αρχήν
συζήτηση νοµοσχεδίου ή σε πρόταση νόµου έχουν οι Βουλευτές
που έχουν εγγραφεί στον κατάλογο των οµιλητών της προηγού-
µενης παραγράφου κι εφόσον το ζητήσουν ως το τέλος της συ-
ζήτησης». Εσείς είστε εισηγήτρια, δεν είστε οµιλήτρια. Ρωτήθη-
καν όλοι οι εισηγητές -και παρακαλώ για τη µαρτυρία τους- και
είπαν ότι «εφόσον η κυρία Αµµανατίδου δεν τοποθετείται, επειδή
απουσιάζει, δεν θα µιλήσουµε κι εµείς». 

Γι’ αυτό πήραν το λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. 
Κυρία Αµµανατίδου, σας παρακαλώ πάρα πολύ να σεβαστείτε

τον Κανονισµό της  Βουλής. Εάν δεν το θέλετε, εγώ θα παρα-
βιάσω τον Κανονισµό της Βουλής να σας δώσω το λόγο που θέ-
λετε επειγόντως και παρά τον Κανονισµό της Βουλής ώστε να

µιλήσετε. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κατ’

αρχάς δεν είναι θέµα παραβίασης του Κανονισµού, διότι στην
πρωτολογία µου κλείνοντας είπα ότι θα επανέλθω στη δευτερο-
λογία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Δεν ήσασταν εδώ,
κυρία Αµµανατίδου. Δηλαδή έπρεπε να σταµατήσει η Βουλή
εκείνη την ώρα, να σας καλέσουµε να έρθετε και να µιλήσουν οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι;  

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι
πέντε χρόνια µέσα στη Βουλή και ξέρω ότι οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι έχουν τη δυνατότητα δευτερολογίας.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Έχει τελειώσει η ώρα για σας.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Σας παρακαλώ, κύριε

Πρόεδρε, να πω την  άποψή µου. Θέλω το λόγο για ένα λεπτό. 
Αυτό που θέλω να µεταφέρω, είναι ότι µέσα σε όλη αυτήν τη

γενική απεργία σε όλη την Ελλάδα υπάρχουν χιλιάδες διαδηλω-
τών που ειρηνικά βγήκαν στους δρόµους για να διαδηλώσουν
κατά των σκληρότατων µέτρων αυτής της Κυβέρνησης. 

Θέλω, όµως, να πω, ότι στη Χαλκιδική υπήρξε ένα γεγονός -
και πρέπει να το γνωρίζουν όλοι και ο κύριος Υπουργός Μακε-
δονίας και Θράκης- ότι εµποδίστηκαν οι διαδηλωτές πηγαίνοντας
από την Ιερισσό προς τον Πολύγυρο µε έναν τρόπο απαράδεκτο.
Μάλιστα, αφού ζήτησαν από όλους τις ταυτότητες, ζήτησαν
µέχρι και το άνοιγµα του πανό, που αυτό απαγορεύεται. Δεν κα-
τάλαβα, γιατί θα πρέπει να δουν οι αστυνοµικές αρχές τι πανό
έχουν οι διαδηλωτές; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρία Αµµανατίδου,
αυτό που λέτε τώρα έχει σχέση µε αυτό που συζητάµε; Υπάρχει
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο οποίος µπορούσε να λάβει
το λόγο και να τα πει αυτά. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Εδώ είναι ο ναός της
δηµοκρατίας και πρέπει να µεταφέρουµε ό,τι γίνεται άµεσα στη
χώρα µας. Αυτό έπρεπε να το µεταφέρω. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός για πέντε λεπτά. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ (Υπουργός Μακεδονίας και Θρά-

κης): Κλείνοντας θα ήθελα να ευχαριστήσω όλους τους συνα-
δέλφους για τη συµµετοχή τους είτε δια του λόγου είτε και δια
της φυσικής τους παρουσίας στη σηµερινή συζήτηση του νοµο-
σχεδίου και να πω ότι κατατέθηκαν πολύ ενδιαφέρουσες από-
ψεις, θετικές και αρνητικές και βεβαίως ακούστηκαν και κριτικές
απόψεις. 

Εγώ θα ήθελα να τονίσω ότι ως Υπουργός -και φαντάζοµαι
αυτό ισχύει για όλους- δεν διεκδικώ το αλάθητο τον Πάπα, άρα
είναι καλοδεχούµενες και οι κριτικές απόψεις ακόµη και από κόµ-
µατα και παρατάξεις που στηρίζουν κυβερνητικό σχηµατισµό,
γιατί απλούστατα µέσα από το διάλογο που γίνεται και µέσα από
την κατάθεση απόψεων, ακόµη και αν είναι αντίθετη µερικές
φορές από τις απόψεις του εκάστοτε Υπουργού, νοµίζω ότι προ-
κύπτει ένα θετικό συµπέρασµα. Έχει τη δυνατότητα ο κάθε
Υπουργός να ακούσει και µια διαφορετική άποψη, να τη συνεκτι-
µήσει και αναλόγως να διαµορφώσει τη θέση του. 

Έγινε ένα ζήτηµα σοβαρό, υπήρξε µια τοποθέτηση από τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Δηµοκρατικής Αριστεράς σε
σχέση µε την αναγκαιότητα της επανασύστασης και επαναλει-
τουργίας του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης. 

Θα ήθελα να πω -το είπα και στην πρωτοµιλία µου- ότι ενδε-
χοµένως σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όπου δεν υπάρχουν τα ιδι-
αίτερα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η βόρεια Ελλάδα και
ειδικότερα η Μακεδονία και η Θράκη, προφανώς ένα τέτοιο
Υπουργείο θα µπορούσε να είναι µια πολυτέλεια. Όµως, στη
χώρα µας, µε δεδοµένα τα προβλήµατα τα οποία υπάρχουν και
µάλιστα τη δεδοµένη χρονική στιγµή, όταν γίνεται µια διαπραγ-
µάτευση για το ζήτηµα ενός ονόµατος που είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό, που είναι µείζονος σηµασίας για τα εθνικά συµφέροντα,
θεωρώ ότι η κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης
στις 7 Οκτωβρίου του 2009 ήταν λάθος και πολύ σωστά εναπα-
συστάθηκε το Υπουργείο γιατί απλούστατα στέλνει ισχυρά
εθνικά µηνύµατα. Στέλνει σε όλους τους γείτονες, τους ανιστό-
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ρητους ιδιαίτερα, το µήνυµα ότι η Μακεδονία ήταν, είναι και πα-
ραµένει µία και ελληνική και αυτό είναι κάτι το οποίο δεν µπο-
ρούµε να το ξεχνάµε. 

Και βέβαια εκτός από τον ισχυρό, εθνικό λόγο, για τον οποίο
επανασυστάθηκε το Υπουργείο για να στέλνει αυτά  τα  µηνύ-
µατά του διαχρονικά και προς όλους, εµείς φιλοδοξούµε το
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης να αποκτήσει και περιεχό-
µενο στο «κουστούµι», όπως προηγουµένως είπε ο κ. Παπαδη-
µούλης, δηλαδή να αποκτήσει και ουσιαστικές αρµοδιότητες. 

Η αρµοδιότητα, λοιπόν, την οποία συζητάµε και την οποία το
Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης παίρνει, είναι µια πρώτη, ου-
σιαστική, αναπτυξιακή δραστηριότητα. Και βεβαίως θα ακολου-
θήσουν και άλλες. Ήδη συζητείται και ερευνάται η δυνατότητα
παραχώρησης ενός ευρωπαϊκού προγράµµατος διασυνοριακής
συνεργασίας το interreg. Υπάρχει και µια σειρά άλλων ζητηµά-
των, τα οποία θα συζητηθούν.

Φιλοδοξούµε σε µια περιοχή που έχει έντονα χαρακτηριστικά
αποβιοµηχάνισης, όπου το µεγαλύτερο κοινωνικό πρόβληµα που
αντιµετωπίζουν, όπως βέβαια και η υπόλοιπη χώρα, αλλά κυριο-
λεκτικά στη Μακεδονία και στη Θράκη σπάει κόκαλα και είναι η
ανεργία, τα προβλήµατα να τα αντιµετωπίσουµε µε αναπτυξιακές
πρωτοβουλίες.

Και βεβαίως φιλοδοξούµε να καταστήσουµε το Υπουργείο Μα-
κεδονίας και Θράκης το αναπτυξιακό εργαλείο για τη συγκεκρι-
µένη περιοχή, γιατί εκτιµούµε ότι έχουµε τις δυνατότητες,
έχουµε το προσωπικό, έχουµε όλα εκείνα τα εφόδια που είναι
απαραίτητα, για να µπορέσει πραγµατικά η Μακεδονία και η
Θράκη να είναι η αιχµή του δόρατος στην προσπάθεια για την
επανεκκίνηση της ελληνικής οικονοµίας, για την ανάπτυξη της
ελληνικής οικονοµίας, για να ξεφύγουµε από την ύφεση που τα
πέντε τελευταία χρόνια κατατρώει το εθνικό εισόδηµα. 

Βεβαίως, ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι η προσπάθεια αυτή δεν
είναι µια µοναχική προσπάθεια και µια µοναχική διαδροµή, αλλά
γίνεται πάντοτε σε συνεργασία µε τα κεντρικά Υπουργεία. Έτσι,
λοιπόν, γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι οι προϋποθέσεις για να
υπάρξει ανάπτυξη στη χώρα –άρα και στη Μακεδονία και τη
Θράκη- είναι πολλές και συγκεκριµένες. Ωστόσο, θα αναφερθώ
σε τέσσερις σηµαντικές, οι οποίες είναι εκ των ων ουκ άνευ απα-
ραίτητες, για να µπορέσει να ξαναρχίσει η ανάπτυξη στην ελλη-
νική οικονοµία. 

Πρώτα-πρώτα, πρέπει να υπάρχει µια σταθερή κυβέρνηση και
αυτό είναι δεδοµένο, παρά το ότι µπορεί να φαίνεται περίεργο
σε κάποιους, γιατί έχουµε τρία διαφορετικά κόµµατα, µε τρεις
διαφορετικές ιδεολογικές αφετηρίες. Παρ’όλα αυτά, έχει απο-
δειχθεί ότι το πείραµα αυτό µπορεί να λειτουργήσει, γιατί για
πρώτη φορά ιστορικά τρία διαφορετικά κόµµατα που, όπως είπα,
έχουν διαφορετική ιδεολογική βάση, παραµέρισαν τις ιδεολογι-
κές τους διαφορές –που αυτό δεν σηµαίνει ότι καταργήθηκαν,
συνεχίζουν να υπάρχουν- και έβαλαν πάνω απ’ όλα τον εθνικό
σκοπό και στόχο, για να µπορέσει δηλαδή η χώρα να ξεπεράσει
την κρίση στο συντοµότερο χρονικό διάστηµα και µε το µικρό-
τερο δυνατό κοινωνικό κόστος. 

Γι’ αυτόν το λόγο, λοιπόν, πιστεύω ότι η Κυβέρνηση αυτή είναι
σταθερή. Άρα, ικανοποιείται η πρώτη και απαραίτητη προϋπό-
θεση για την ανάκαµψη της ελληνικής οικονοµίας. 

Η δεύτερη σηµαντική προϋπόθεση είναι να υπάρχει ένας ευ-
νοϊκός επενδυτικός αναπτυξιακός νόµος. Είδαµε, λοιπόν –και
αναφέρθηκε πολύ εύγλωττα προηγουµένως η κ. Βούλτεψη- ότι
µε τους προηγούµενους αναπτυξιακούς νόµους υπήρχαν κάποια
λάθη και κάποια προβλήµατα, τα οποία πρέπει να τα ξεπερά-
σουµε. 

Κατέθεσε προηγουµένως ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Μηταρά-
κης, ότι είµαστε στο τελικό στάδιο της προετοιµασίας ενός νέου
αναπτυξιακού νόµου, ο οποίος θα κατατεθεί για δηµόσια διαβού-
λευση και φιλοδοξούµε µέσα από αυτή τη δηµόσια διαβούλευση
να κατατεθούν και οι προτάσεις των κοµµάτων και των φορέων
και των απλών πολιτών, να προκύψει ένα καλό, ένα ουσιαστικό,
ένα αναπτυξιακό νοµοσχέδιο, το οποίο πραγµατικά µπορεί να
βοηθήσει τα µέγιστα στην ανάκαµψη της ελληνικής οικονοµίας.

Η τρίτη βασική προϋπόθεση είναι ένα σταθερό φορολογικό
σύστηµα, µε όσο το δυνατόν χαµηλότερους φορολογικούς συν-

τελεστές, ώστε οι υψηλοί φορολογικοί συντελεστές να µην απο-
τελούν αντικίνητρο και οι επιχειρήσεις να µην δραπετεύουν προς
άλλες χώρες. Είναι ένα ζήτηµα, το οποίο η Κυβέρνηση έχει δε-
σµευθεί ότι µέχρι το τέλος του χρόνου θα έχει αντιµετωπιστεί.
Θα υπάρχει ένα φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο θα είναι στα-
θερό για όλη τη διάρκεια της τετραετίας και θα αντιµετωπίζει
προβλήµατα και παθογένειες του φορολογικού µας συστήµατος
µε την απλοποίησή του, µε χαµηλούς φορολογικούς συντελε-
στές, µε διαδικασίες πολύ πιο γρήγορες και πιο ευέλικτες, για να
µπορεί να προχωρήσει µια επένδυση στη χώρα µας. 

Μια τέταρτη και βασική προϋπόθεση που είναι παθογένεια της
ελληνικής διοίκησης και θα πρέπει να αντιµετωπίσουµε είναι η
µείωση όσο το δυνατόν περισσότερο της γραφειοκρατίας, η
οποία ταλαιπωρεί τους πολίτες και βεβαίως και τις ελληνικές επι-
χειρήσεις. Πιστεύουµε ότι µπορούµε να τα καταφέρουµε. Είναι
γεγονός ότι η χώρα αντιµετωπίζει πάρα πολύ δύσκολες καταστά-
σεις. 

Όµως, θεωρώ ότι µε την προσπάθεια όλων µας και κυρίως –
και πάνω απ’ όλα- την προσπάθεια και τη σκληρή δουλειά του
ελληνικού λαού θα µπορέσουµε να ξεφύγουµε από το αδιέξοδο
και από τα προβλήµατα που πραγµατικά έχει η χώρα και βεβαίως
θα πετύχουµε το θεµιτό αποτέλεσµα. 

Κλείνοντας, θα παρακαλούσα –γιατί πραγµατικά πιστεύω ότι
είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο που για πρώτη φορά
δίνει µια πολύ σηµαντική, ουσιαστική αρµοδιότητα στο Υπουρ-
γείο Μακεδονίας και Θράκης- αυτό να τύχει της επιδοκιµασίας
και της ψήφου όλων των κοµµάτων. 

Αναγνωρίζω ότι και ο ΣΥΡΙΖΑ έχει κάνει µια θετική προσέγγιση
και τοποθετείται δηλώνοντας «παρών» στη σηµερινή διαδικασία,
όµως εκτιµώ ότι αδικεί το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, αδικεί την
παραχώρηση των αρµοδιοτήτων αυτών και θα παρακαλούσα, αν
είναι δυνατόν, να επανεξετάσει τη θέση του και να δώσει θετική
ψήφο στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Μακεδονίας και Θράκης: «Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών
σχεδίων ν.3908/2011 και π.δ. 33/2011».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης: «Επείγουσες
ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν.3908/2011 και π.δ. 33/2011»,
έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο µόνο µε τη νοµο-

τεχνική βελτίωση του κυρίου Υπουργού;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς το άρθρο

µόνο έγινε δεκτό µε τη νοµοτεχνική βελτίωση του κυρίου Υπουρ-
γού, κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Μακεδονίας και Θρά-

κης: «Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν.3908/2011
και π.δ. 33/2011» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής, επί των άρθρων και στο σύνολό του και έχει ως
εξής: 

«Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχεδίων ν.3908/2011
και π.δ. 33/2011

Άρθρο Μόνο

1. Το άρθρο 11 παρ. 1 περίπτωση β’ του ν. 3908/2011 (Α’ 8)
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«Ενίσχυση ιδιωτικών επενδύσεων για την Οικονοµική Ανάπτυξη,
την Επιχειρηµατικότητα και την Περιφερειακή Συνοχή» αντικαθί-
σταται ως εξής:

«Στη Διεύθυνση Οικονοµίας και Τουριστικής Ανάπτυξης του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης υποβάλλονται οι αιτήσεις
υπαγωγής των επενδυτικών σχεδίων Γενικής Επιχειρηµατικότη-
τας και Περιφερειακής Συνοχής, ύψους άνω των τριών εκατοµ-
µυρίων (3.000.000) ευρώ, του άρθρου 6 περιπτώσεις α’ και γ’,
που πραγµατοποιούνται στις Περιφέρειες Ανατολικής Μακεδο-
νίας και Θράκης, Κεντρικής Μακεδονίας και Δυτικής Μακεδονίας.
Επίσης, υποβάλλονται οι αιτήσεις υπαγωγής επενδυτικών σχε-
δίων Τεχνολογικής Ανάπτυξης του άρθρου 6 περίπτωση β’ που
πραγµατοποιούνται στις Περιφέρειες Ανατολικής Μακεδονίας
και Θράκης, Κεντρικής Μακεδονίας και Δυτικής Μακεδονίας.

Όπου στο νόµο αυτόν και στις πράξεις που εκδόθηκαν κατ’
εξουσιοδότηση ή σχετίζονται µε την εφαρµογή του αναφέρεται
ως αρµόδια η Επιχειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης του πρώην
Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, αρ-
µόδια στο εξής είναι η Διεύθυνση Οικονοµίας και Τουριστικής
Ανάπτυξης του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης.»

2. Το άρθρο 11 παρ. 4 περίπτωση β’του ν. 3908/2011 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«β. Από τον Υπουργό Μακεδονίας και Θράκης για τα επενδυ-
τικά σχέδια που υποβάλλονται στη Διεύθυνση Οικονοµίας και
Τουριστικής Ανάπτυξης του Υπουργείου Μακεδονίας και Θρά-
κης. Οι αποφάσεις επί των αιτήσεων και ενστάσεων για επενδυ-
τικά σχέδια που έχουν υποβληθεί στην καταργηθείσα Επιχειρη-
σιακή Μονάδα Ανάπτυξης του πρώην Υπουργείου Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας εκδίδονται από τον Υπουργό
Μακεδονίας και Θράκης.»

3. Στο άρθρο 5 του π.δ. 33/2011 (Α’ 83) προστίθενται παρά-
γραφοι 6 και 7 ως εξής:

«6. Για την υποβολή ενστάσεων κατά του προσωρινού πίνακα
κατάταξης των επενδυτικών σχεδίων, ειδικώς για το β’εξάµηνο
του έτους 2011, για την παραλαβή των οποίων ήταν αρµόδια η
Επιχειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης του πρώην Υπουργείου Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, που καταργήθηκε µε
το άρθρο 7 του π.δ. 85/2012 (Α’141) από 21.6.2012, και ήδη κα-
θίσταται αρµόδια η Διεύθυνση Οικονοµίας και Τουριστικής Ανά-
πτυξης του Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης, από 21.6.2012,
η ως άνω δεκαήµερη προθεσµία θα αρχίζει 10 ηµέρες από τη δη-
µοσίευση του παρόντος.

Οι ενστάσεις που έχουν ήδη υποβληθεί στην τότε αρµόδια Επι-
χειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης του πρώην Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας εντός της προθεσµίας
της παραγράφου 3 του άρθρου αυτού και οπωσδήποτε µέχρι
21.6.2012, θα ληφθούν υπόψη και θα συνεξετασθούν µε όσες
τυχόν υποβληθούν εντός της νέας, ως άνω, προθεσµίας.

7. Για την εξέταση των ενστάσεων από την αρµόδια Τριµελή
Επιτροπή σε θέµατα νοµιµότητας των επενδυτικών σχεδίων αρ-
µοδιότητας της Επιχειρησιακής Μονάδας Ανάπτυξης του πρώην
Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, για
την οποία, κατά την παράγραφο 2 του παρόντος, τάσσεται από
την ηµεροµηνία υποβολής της ένστασης δεκαπενθήµερη προθε-

σµία, ειδικώς για το α’εξάµηνο του έτους 2012, η προθεσµία
αυτή θα αρχίζει από την ηµεροµηνία έκδοσης της απόφασης για
τη συγκρότηση της νέας αρµόδιας Επιτροπής, η οποία θα εκδο-
θεί εντός πέντε (5) ηµερών από τη δηµοσίευση του παρόντος.» 

4. Στο άρθρο 4 του π.δ. 33/2011 προστίθεται παράγραφος 2,
ως εξής, και η υφιστάµενη παράγραφος 2 αναριθµείται σε πα-
ράγραφο 3.

«2. Οι προθεσµίες που τάσσονται µε τις παραγράφους 1 Ι β’και
1 ΙΙ ι’ του άρθρου αυτού για την αξιολόγηση των επενδυτικών
σχεδίων, η οποία πραγµατοποιείται σε δύο διαδοχικά στάδια,
ήτοι είκοσι (20) ηµερών για την ολοκλήρωση της διαδικασίας του
πρώτου σταδίου ελέγχου νοµιµότητας από την καταληκτική ηµε-
ροµηνία συµπλήρωσης των φακέλων και είκοσι (20) ηµερών από
την καταληκτική προθεσµία ελέγχου της νοµιµότητας για την
ολοκλήρωση της διαδικασίας αξιολόγησης του δεύτερου στα-
δίου, οι οποίες, κατ’ άρθρο 241 παρ. 12 του ν. 4072/ 2012 (Α’86)
ορίζονται ως αποκλειστικές, ειδικώς για την αξιολόγηση των
επενδυτικών σχεδίων του α’εξαµήνου του έτους 2012 για τα
οποία ήταν αρµόδια η Επιχειρησιακή Μονάδα Ανάπτυξης του
πρώην Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, θα αρχίζουν δέκα (10) ηµέρες από τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος.»

5. Από τη δηµοσίευση του παρόντος καταργείται η από
6.8.2012 Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου (Α’158/ 9.8.2012). 

6. Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορε-
τικά στις επί µέρους διατάξεις.”

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Παρακαλώ το Σώµα
να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύ-
ρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.30’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 27 Σεπτεµβρίου 2012 και ώρα
9.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία: 

1) Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµέ-
νου «Ρύθµιση θεµάτων συµβάσεων που αφορούν Κέντρα Πρώ-
της Υποδοχής και Εγκαταστάσεων Κράτησης παράνοµα διαµε-
νόντων στη χώρα αλλοδαπών και τρόπο φύλαξης αυτών» και
άλλες διατάξεις». 

2) Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62
του Συντάγµατος και τα άρθρα 43Α και 83 του Κανονισµού της
Βουλής, για αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών, σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη.
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